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پیش بینی موج پنجم کرونا در اصفهان
    صفحه 2

آخرین وضعیت مقابله با کووید19 در اصفهان بررسی شد

 ۶ درصد از جمعیت استان اصفهان یک دوز واکسن کرونا را دریافت کرده اند، ۲ و نیم درصد از این جمعیت دوز دوم واکسن را دریافت کرده اند 
و در واقع ۲ و نیم درصد به طور کامل ایمن شده اند

کنکور سراسری سال 1۴۰۰ با رقابت یک میلیون 
و 111 هزار و ۸1۸ نفر داوطلب از روز چهارشنبه 9 
تیرماه با برگزاری آزمون گروه آزمایشی هنر در 
اصفهان همزمان با سراسر کشور آغاز شد.

چهلستون  | صفحه 8

رویداد  | صفحه 2

مسن ترین داوطلب 
کنکور 1۴۰۰ اهل استان 

اصفهان است

بازگشت کشاورزی 
اصفهان به جایگاه خود با 

جاری شدن زاینده رود
نگاهی به تقابل حساس امشب سپاهان و 

ماشین سازی در نقش جهان

حالا وقت آتش بازی است

پرداخت ۲۰ هزار تومان 
 سوبسید برای هر

 سفر مترو

1۳ شهر اصفهان در 
وضعیت نارنجی کرونا

در گفتگو با مشاوره خانواده و آموزش و 
پرورش مطرح شد

افزایش آمار مشاوره 
آنلاین در دوران کرونا

رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان:

مجلس توانایی شوراها را 
باور کند  کنکور سراسری

  ۱۴۰۰ اصفهـان

آشنایی با منتخبان دوره ششم

روابط عمومی شرکت توزیع برق اصفهان

م الف: 862030

مهلت ارسالموضوعشمارهنوع فراخوانرديف
مدارک

مديريت
مرتبط

مناقصه 1
قراردادهای 1۴۰۰/۰۴/15تعمیر و نگهداری ایستگاه های گاز سبا۴۸5۲5۳55عمومی

خرید

مناقصه ۲
خرید ۳ ردیف نوار نقاله منجیتی به همراه ۴۸5۳۴۳55عمومی

1۴۰۰/۰5/۰۲بسته بندی، حمل و ارسال و تحویل به خریدار
خرید مواد 

مصرفی 
عمومی

فراخوان  ۳
بازرسی فنی، تنظیم کشش و تمدید پلاک ایمنی ۴۸5۲5۸۰۸عمومي

قراردادهای 1۴۰۰/۰۴/۲7سیستم های لایف لاین فولاد مبارکه و فولاد سبا
خرید

فراخوان  ۴
۴۸5۲95۸9عمومي

استفاده از خدمات مشاور در زمینه ارائه 
 طرح های جانمایی دپارتمان ها

)پروژه ها،تجهیزات، محصولات، پسماندها و ضایعات( 
در شرکت فولاد مبارکه

قراردادهای 1۴۰۰/۰۴/۲7
خرید

مناقصات و مزايدات: جهت دریافت اسناد و کسب اطلاعات بیشتر به نشانی  www.msc.ir  لینک مناقصات و مزایدات بخش خرید 
 )SRM( و تأمین کنندگان مراجعه و طبق راهنماي موجود، نســبت به انتخاب مناقصه مورد نظر از طریق سیستم ارتباط با تأمین کنندگان 

اقدام نمائید. 
ساير فراخوان ها: جهت کسب اطلاعات بیشتر به نشانیwww.msc.ir بخش اطلاعیه ها، فراخوان مربوطه مراجعه بفرمایید.

کد آگهی: 1400-22

آگهی فراخوان شرکت فولاد مبارکه اصفهان

روابط عمومی شرکت فولادمبارکه

نوبت اول

شرکت زغال سنگ پروده طبس

شرکت زغال سنگ پروده طبس در نظر دارد اجاره 2 دستگاه اتوبوس یا 4 دستگاه مینی بوس جهت جابجایی پرسنل در منطقه معدنی پروده را به 
پیمانکاران واجد شرایط و توانمند واگذار نماید. لذا از اشخاص حقیقی یا حقوقی مرتبط و فعال در حوزه مذکور دعوت می گردد تا در صورت تمایل به 

همکاری با مراجعه به وب سایت شرکت  و ثبت نام در سامانه تدارکات الکترونیکی، نسبت به ارسال پیشنهادات خود تا تاریخ مقرر اقدام نمایند.
آخرین مهلت ارسال پیشنهادات: روز سه شنبه مورخ 1400/4/15   www.tpc.co.ir :آدرس وب سایت شرکت

جهت کسب اطلاعات بیشتر می توانید با شماره 5-32824551-056 داخلی 645  آقای سمائی تماس حاصل فرمایید.

آگهی فراخوان عمومی 

نوبت اول

شرکت زغال سنگ پروده طبس

شرکت زغال سنگ پروده طبس در نظر دارد عملیات تخلیه استخرها و تیکنر کارخانه زغالشویی و همچنین جابجایی زغال سنگ خام در منطقه معدنی 
پروده را به پیمانکاران واجد شرایط و توانمند واگذار نماید. لذا از اشخاص حقیقی یا حقوقی مرتبط و فعال در حوزه مذکور دعوت می گردد تا در صورت 

تمایل به همکاری با مراجعه به وب سایت شرکت  و ثبت نام در سامانه تدارکات الکترونیکی، نسبت به ارسال پیشنهادات خود تا تاریخ مقرر اقدام نمایند.
آخرین مهلت ارسال پیشنهادات: روز سه شنبه مورخ 1400/4/15   www.tpc.co.ir :آدرس وب سایت شرکت

جهت کسب اطلاعات بیشتر می توانید با شماره 5-32824551-056 داخلی 645  آقای سمائی تماس حاصل فرمایید.

آگهی فراخوان عمومی 

اصفهان | صفحه 3

به منظور پیشگیری و کنترل آتش سوزی 
انجام خواهد شد

ایجاد ۳  پایگاه 
آتش نشانی  در محدوده 

بازار اصفهان



  ۲i n f o @ e s f a h a n e m r o o z . i r
w w w . e s f a h a n e m r o o z . i r برای پیــگیری جدیدتـــرین اخبار

در سایت اصفهان امروز اسکن کنید
4109 شـــمــاره   | هفدهم  ســـال   |  1400 تیر   10  | پنجشنبه 
شماره ارسـال پـیامک:30007446   | تلفن ارتـباط خوانندگان : 36293750

رویداد
   خبر کوتاه     بی توجهی تاکی؟! قسمت 1۸۶۴

 آسیاب به  نوبت
حسـن روانشـید| مثنـوی معنـوی اگرچـه کتابـی 
پـر از رمـز و راز امـا زیبـا و دلنـواز اسـت. چـون حامـی 
ضرب المثل هـای نـاب ایرانـی اسـت. مبحـث گـردش 
چـرخ آسـیاب بـا انسـان شـروع می شـود کـه هرکـس 
چنـدروزه نوبت اوسـت و مثنوی هم همیـن را به صورت 
دیگـری بیـان می کنـد. رفـت روزی زاهدی در آسـیاب/ 
آسـیابان را صـدا زد بـا عتـاب/ گفـت دانی کیسـتم من، 
گفـت نـه/ گفـت نشناسـی مـرا ای رو سـیه/ ایـن منم 
زاهـدی عالی مقام/ در رکوع و در سـجودم صبح و شـام/ 
ذکـر یـا قـدوس یا سـبوح مـن/ بـرده تا پیـش ملائک 
روح من/مسـتجاب الدعوه ام تنهـا و بـس/ عـزت مـا را 
ندانـد هیچکـس/ هرچـه خواهـم از خـدا، آن می شـود/ 
بـا نفیـرم، زنـده بی جـان می شـود/ حـال برخیـز و بـه 
خدمـت کن شـتاب/ گنـدم آوردم برای آسـیاب/ زود این 
گنـدم درون دلـو ریـز/ تـا بخواهـم از خدا باشـی عزیز/ 
آسـیابت را کنـم کاخـی بلنـد/ بـر تو پوشـانم لباسـی از 
پرنـد/ صـد غـلام و صد کنیـز خوبـرو/ می کنم امشـب 
برایـت آرزو/ آسـیابان گفـت ای مـرد خـدا/ مـن کجا و 
آنچـه می گویـی کجـا/ چـون کـه عمـری را بـه همت 
زیسـتم/ راغب یک کاخ و دربان نیسـتم. آنچه از فحوای 
کلام نغـز مثنوی به دسـت می آیـد بالاترین نعمت الهی 
بـرای بنـدگان خود همت آن هاسـت کـه می تواند بدون 
توجـه بـه آنچه دیگـران می گویند بـه خدمـت بپردازند. 
انـگار همین دیروز بـود، زمانی که جلـوی دوربین کمال 
تبریـزی قـرار گرفتـه و با بغـض گفـت: »روزی در جمع 
یـاران بـه بهشـتی گفتـم: ایـن تهمت هـای تلـخ آزارت 
نمی دهـد؟ نگاهـم کـرد و گفـت: ایـن آسـیاب به نوبـت 
اسـت، نوبـت تو هـم خواهد رسـید. چقدر ایـن روزها بی 
شـما سـخت می گذرد دوسـتان، من تـا نیمـه راه آمده ام، 
مشـیت ایـن بـود که بمانـم تا نوبت بـه من برسـد تا در 
سـنگ زیـر و بالای آسـیاب، صدای شکسـتن های خود 
را بشـنوم و بچشـم، دلـم کـه می گیـرد، گاهی یـاد امام 
آرامـم می کند«. شـانزده سـال پیش آیت ا... رفسـنجانی 
در فیلـم انتخاباتی اش در فضایی خودمانـی و درحالی که 
آلبـوم عکس ها و خاطراتش را ورق مـی زد، این جملات 
را بـه زبـان آورد و بـه دل خیلی هـا نشسـت، فیلـم او 
بهتریـن فیلـم تبلیغاتـی زمـان خـودش بـود، داسـتان 
آسـیاب به نوبـت بازهـم ادامـه یافـت تا حجت الاسـلام 
حسـن روحانی هم در تیرماه 1396 در صفحه شـخصی 
اینسـتاگرام خـود بخش هایـی از فیلـم تبلیغاتـی مرحوم 
سـال  انتخاباتـی  رقابت هـای  در  رفسـنجانی  آیـت ا... 
1384 را منتشـر و نسـبت به حواشـی مراسـم روز قدس 
و سـردادن شـعارهایی علیـه خـود گله منـد بود تـا امروز 
نوبت گردش آسـیاب برای او باشـد، امید آن اسـت آنچه 
در دل دارنـد را بـا خـود نبرنـد و بـه گفته پیـران روزگار 
بـه گـذر آب بسـپارند و تجربیـات شـخصی خـود را در 
طبـق اخلاص بـه منتخب جامعه ایـران واگـذار کنند تا 
حجت الاسـلام ابراهیـم رئیسـی این گنجینـه را با آنچه 
از مسـئولیت های خود ذخیره دارد ممزوج و با دسـتی پر 
وارد معرکه ای شـود که نیازمند به آن اسـت. چالش های 
موجـود بسـیارند امـا برگزیده هـا همان هـا نیسـت که با 
عنـوان پنجـاه وعده بـا رنگ و بـوی اقتصادی شـناخته 
می شـود و اهم آن ها عبارتند از: مسـکن، بیـکاری، تورم، 
نـرخ رشـد، مبـارزه با فاسـد، درمـان و سـلامت، مالیات، 
اقتصـادی،  طرح هـای  تولیـد،  حکمرانـی،  و  مدیریـت 
معیشـت جامعـه، بازارها بخصوص در حـوزه ارز که البته 
قهرمانـی  به جـای  پهلوانـی  آموزش وپـرورش،  ازدواج، 
جوانـان  بـر  مدیریـت  نهـاد  کـردن  فعـال  ورزش،  در 
جامعـه، فعـال کـردن بخـش دانش بنیان هـا درزمینـه 
حضـور مسـتمر بـرای ارائه مقـالات علمـی و تحقیقی، 
توجـه بـه زنـان بی سرپرسـت یا سرپرسـت خانـواده که 
آمارهـای متناقـض نشـان از عـدد هفـت میلیون نفـری 
بـرای آن هـا دارد، توجـه بـه بیمه های تکمیلی گسـترده 
جهـت همه صنـوف، گسـترش فعالیت هـای فوق برنامه 
توسـط وزارتخانه هـای آموزش وپـرورش و علـوم بـرای 
دانـش آمـوزان و دانشـجویان، فعـال کـردن توریسـم 
و گردشـگری بـا توجـه بـه امکانـات موجـود اقامتـی 
و گسـترده و حضـور ده هـا هـزار نفـر از راهنمایـان تـور 
تحصیلکـرده کـه این روزها را در عزلت و ناکامی به سـر 
می برنـد، تأمیـن تغذیـه مفید و ارزشـمند بـرای اکثریت 
جامعـه بخصـوص کـودکان و سـالمندان قبـل از اینکه 
هزینه هـای درمانـی آن هـا بیـش از این بـر دوش دولت 
باشـد تا شـاید نوبت های آسـیاب که به این سـرعت فرا 
می رسـد کمـی بـا تأخیر به سـراغ شـما بیاید تـا بتوانید 

چالش هـای موجـود را سروسـامان دهید.
ادامه دارد

در بسیاری از شهرستان های استان نیمی از شهروندان سالمند برای تزریق واکسن مراجعه نکردند

بازگشت کشاورزی اصفهان 
به جایگاه خود با جاری شدن 

زاینده رود
آب  مجلـس  در  اصفهـان  نماینـده  گفتـه  بـه 
زاینـده رود می توانـد کمـک کند تا کشـاورزی اسـتان 
بـه جایـگاه خـود بازگـردد و ایـن موضوعی اسـت که 
گرفتـه  قـرار  بی مهـری  مـورد  اخیـر  سـال های  در 
و وزارت نیـرو و شـورای عالـی آب وظایـف خـود را 

ندادنـد. انجـام  به درسـتی 
بـه گـزارش  تسـنیم، عبـاس مقتدایـی بـا اشـاره 
بـه ظرفیت هـا و قابلیت هـای اصفهـان اظهار داشـت: 
اسـتان اصفهـان اگـر در مسـیر خـود حرکـت و رشـد 
کنـد، نـه تنهـا بـه خـود بلکـه بـه بخشـی از کشـور 
کمـک می کنـد. بیش از 8 هـزار واحد تولیـدی بزرگ 
و کوچـک در اسـتان اصفهـان وجـود دارد کـه اگـر 
هرکـدام از ایـن واحدهـا در بخش هـای مـواد اولیـه 
و مشـکلات کارگـری و دیگـر مـوارد تسـهیل یابنـد، 
همجـوار  اسـتان های  و  اسـتان  اشـتغال  بحـث  بـه 
کمـک می شـود. او ادامـه داد: بـه بازنشسـتگان ایـن 
مجموعه هـا و بخـش تعـاون در کنـار بخـش صنعت 
نیـز بایـد بـه صـورت ویـژه توجـه داشـت، اسـتان 
اصفهـان یکی از اسـتان های پیشـرو در بخش تعاون 
بـوده امـا متاسـفانه در انـدازه  و در حیطـه  خـود رشـد 
نیافتـه اسـت. لازم بـه ذکـر اسـت کـه وجـود آب در 
رودخانـه زاینده رود کمک کننده اسـت، بـه گونه ای که 
بخش کشـاورزی اسـتان سـرآمد بـوده و قابلیت های 
مختلفـی در شهرسـتان های مختلـف داریـم. نماینده 
اصفهـان در مجلس شـورای اسـلامی بیان کـرد: آب 
زاینـده رود می توانـد کمـک کند تا کشـاورزی اسـتان 
بـه جایـگاه خـود بازگـردد و ایـن موضوعی اسـت که 
در سـال های اخیـر مـورد بی مهـری قـرار گرفتـه و 
وزارت نیـرو و شـورای عالـی آب وظایـف خـود را در 
حـدی که شایسـته بـود انجـام ندادند. رئیـس جمهور 
فعلـی به عنـوان مقـام عالی رتبـه باید عزمـی به کار 
می بسـت  که متاسـفانه شـاهد آن نبودیـم و کارهای 
انجـام شـده کفـاف اصفهـان را نمی دهـد. او افـزود: 
مبنای توسـعه برای اسـتان اصفهان در برنامه توسـعه 
کشـور برخـلاف سـایر اسـتان ها کـه بـه کشـاورزی 
معطـوف می شـود، توسـعه بـر محـور صنعـت اسـت. 
از 2هـزار و 700 صنعـت آلاینده در کشـور 870 واحد 
در اسـتان اصفهـان قـرار دارد، بنابرایـن بایـد فکـری 
بـرای آلاینده هـای زیسـت محیطـی شـود. نیـروی 
انسـانی کـه در 2 دانشـگاه مـادر و ده هـا دانشـگاه 
دیگـر فعالیـت می کننـد بسـیار کارآمـد هسـتند اما از 
حداکثـر تـوان و ظرفیـت آن هـا اسـتفاده نمی شـود. 
ابتـکاری،  کارهـای  بـا  می تواننـد  دانشـگاهیان 
موجـود  فناوری هـای  از  بهره گیـری  و  اختراعـات 
بخشـی از مشـکلات و ابعاد زیسـت محیطی اصفهان 
کـه مرتبـط بـا آب و صنعـت بـوده را حـل کننـد. 
مقتدایـی تاکید کرد: اصفهان شـاه راه کشـور به شـمار 
مـی رود، در ایـن راسـتا موضوع حمل و نقـل موضوع 
مهمـی محسـوب می شـود کـه دارای توانمندی های 
خوبـی در ایـن بخـش بـوده و بـه نظـر می رسـد کـه 
بایـد بخـش حمـل و نقـل اسـتان را جـدی بگیریـم. 
او پیرامـون قابلیت هـای گردشـگری تصریـح کـرد: 
در عرصـه  گردشـگری قابلیت هـای فراوانـی در بـر 
داریـم و بایـد به مباحـث میراث فرهنگـی اصفهان به 
طور جدی رسـیدگی شـود. با بازدید از مسـجد شـیخ 
لطـف ا... و گنبـد مسـجد متوجـه شـدم چـه فاجعه ای 
تذکـر  را  موضـوع  ایـن  و  اسـت  دادن  رخ  در حـال 
دادم و در جلسـات بـا وزیـر و اسـتاندار نیـز مباحـث 
مالـی آن را حـل کردیـم. بحث هـای صنایع دسـتی، 
اشـتغال های خـرد و خانگـی و توجـه ویـژه بـه آنـان 
در فهرسـت انتظـارات رئیـس جمهور منتخب اسـت. 
نایـب رئیـس کمیسـیون امنیـت ملـی مجلـس ادامه 
داد: در فهرسـت انتظـارات تقریبا بـه همه  عرصه های 
ملی در اصفهان توجه شـده اسـت، اصفهان در انرژی 
هسـته ای، تولید نفت، برق و تولیـدات صنعتی همانند 
تولیـدات آهنـی و فولادی جایـگاه ویـژه دارد و دولت 
جدیـد نیـز باید متناسـب بـا ایـن جایگاه بـه اصفهان 
کمـک کنـد. کمـک بـه اصفهـان تنهـا بـه معنـای 
کمـک بـه یک اسـتان نیسـت بلکه کمک بـه عرصه  
ملـی اسـت و همـه  کشـور از آن منتفع می شـوند، در 
واقـع اگـر اصفهـان جـان بگیـرد عمـلا کل کشـور 
منفعـت خواهنـد بـرد. او دربـاره برگـزاری جلسـات و 
پیگیـری ضـرورت کارگروه ویـژه احیای زاینـده رود از 
طریـق مکاتبـات بـا رئیـس جمهـور در مجلـس نهم 
بیـان کـرد: طـی نامـه و جلسـات متعـدد بـه رئیـس 
جمهـور متذکـر شـدم ازآنجایی کـه مـردم اصفهـان 
نسـبت بـه زاینـده رود حسـاس هسـتند، بنابراین لازم 
اسـت که بـرای زاینـده رود نیـز همانند ارومیه جلسـه  
ویـژه تشـکیل شـود. در ایـن راسـتا در مکاتبـه ای در 
پاسـخ معـاون اول اعـلام شـد کـه نمی تـوان همانند 
احیـای ارومیـه کارگـروه ویژه ای تشـکیل شـود، اما با 
حضـور در جلسـات مربـوط بـه تصمیم گیـری بـرای 
احیـای دریاچـه ارومیـه، مباحـث زاینـده رود را نیـز در 
ایـن جلسـات دنبـال می کنیـم. مقتدایی خاطرنشـان 
کـرد: یکـی از جلسـات دریاچـه  ارومیـه بـا کارگـروه 
احیای زاینده رود تشـکیل شـد که مصوبـات 9ماده ای 
حاصـل تـلاش و پیگیری هـای مـن و همـکاران در 
ایـن جلسـه بـود. اکنون مصوبـات موجود بـوده و باید 
عملیاتـی و اجرایـی شـود امـا دولـت بخشـی از آن 
مصوبـات را نادیـده گرفتـه اسـت. بـه نظـر می رسـد 
براسـاس داده هـای ذهنـی و عملـی، دولـت جدید در 
ایـن زمینه فعالانه تـر عمل خواهد کرد و در جلسـاتی 
کـه با شـخص آقای رئیسـی داریـم نیز ایـن موضوع 

مجـددا مطـرح و تصمیم گیـری خواهـد شـد.

گروه رویداد| طبق آخرین گفته های ســخنگوی ستاد 
استانی مقابله با کرونا در اصفهان، با ورود موج پنجم کرونا 
و شتاب انتشــار آن و تغییر رنگ شهرستان ها، اصفهان در 

معرض خطر قرمز شدن قرار دارد.
ایــن در حالی اســت که همزمان با پیــش رفتن روند 
واکسیناســیون در اصفهان، رویداد مهم و بزرگ کنکور نیز 
فرارســیده و نیاز به کنترل تجمع مردم و والدین در محل 
حوزه های امتحانی ضروری است. در همین راستا حجت ا... 
غلامی، سخنگوی ستاد استانی مقابله با کرونا در اصفهان 
به موضوع برگزاری کنکور از دیروز به مدت چهار روز اشاره 
کرد و افزود: از صبح دیروز آزمون کنکور در 27 شهر استان 
برگزار می شــود که برای رعایت پروتکل های بهداشــتی، 
هماهنگی خوبی بین دانشــگاه ها و مراکز برگزاری آزمون 
و علوم پزشــکی برقرار شده است. او با اشاره به ضدعفونی 
کردن محل های برگزاری آزمون توســط مراکز بهداشتی 
گفت: خانواده ها نگران فرزندان خود نباشند و در محل آزمون 
تجمع نکنند، زیرا با نیروی انتظامی هماهنگ شــده که با 
کمک سایر دســتگاه ها از تجمع خانواده ها جلوگیری شود. 
در ادامه غلامی از فعالیت مترو در روز جمعه به دلیل کنکور 
خبر داد و افزود: با هماهنگی شهرداری تعداد اتوبوس های 
متتهی بــه مراکز آزمون افزایش پیــدا خواهد کرد و حتی 
در داخل دانشــگاه اصفهان و دانشگاه صنعتی نیز تعدادی 
اتوبوس برای جابجایی رایگان پیش بینی شده است. او درباره 
آخرین محدودیت های کرونایی، اظهار کرد: وضعیت استان 
تا هفته قبل متعادل و بین زرد و نارنجی بود، اما اکنون پنج 
شهرســتان ما که در وضعیت زرد قرار داشتند نارنجی شده 
اند و تعداد کل شهرســتان های زرد استان به 9 شهرستان 
کاهش یافت. او افزود: در حال حاضر 1۵ شهرستان استان 
وضعیت نارنجی دارند که باید رعایت دقیق دستورالعمل ها در 
دستور کار قرار بگیرد. سخنگوی ستاد استانی مقابله با کرونا 
در اصفهان با هشدار درباره تغییر زنگ خطر شهرستان ها به 
وضعیت قرمز تصریح کرد: با توجه به گرمی هوا و ضرورت 
چرخش هوا، باز بودن در و پنجره ها توصیه می شــود زیرا 
این کار می تواند به جلوگیری از شیوع بیماری کرونا کمک 
کند. او ادامه داد: همچنین برای کنترل شیوع ویروس کرونا 
در استان های مجاور شرقی و جنوبی که در وضعیت قرمز 
دارند، مانند یزد، سیستان و بلوچستان، هرمزگان و بوشهر، 
طرح جامع هوشــمند منع تردد در سفر از این استان ها به 
اســتان اصفهان و بالعکس برقرار شده است. غلامی گفت: 
در حال برنامه ریزی هستیم تا تردد در محورهایی را که به 

استان های قرمز منتهی می شود، ممنوع اعلام کنیم.
Á  ۲/5 درصد جمعیت استان اصفهان واکسینه

شده اند
به گزارش ایسنا، معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی 
اصفهــان نیز با اعــلام اینکه 6 درصد از جمعیت اســتان 
اصفهان یک دوز واکســن کرونا را دریافت کرده اند، گفت: 
2 و نیم درصد از این جمعیت اســتان دوز دوم واکســن را 
دریافت کرده اند و در واقع 2 و نیم درصد به طور کامل ایمن 
شــده اند. کمال حیدری  اظهار کرد: در حال حاضر وضعیت 
اصفهان نارنجی اســت، اما انتظار داشتیم با شیب افزایشی 
تســت های مثبت کرونا و تعداد بیماران، وضعیت اصفهان 
را قرمز اعلام می کردند. او با بیان اینکه برخلاف موج های 
قبلی کرونا، در حال نزول تدریجی شیب بیماری بودیم که 
موج پنجم کرونا در کشــور آغاز شــد، گفت: گرمای هوا و 
تعطیلات باعث افزایش حضور مردم در سطح شهرها شده 
است، در این شرایط انتظار نداریم همه جا تعطیل باشد، اما 
رعایت پروتکل های بهداشتی، فاصله اجتماعی و استفاده از 
ماسک هم کمرنگ شده اســت. معاون بهداشتی دانشگاه 
علوم پزشکی اصفهان با اشــاره به اینکه 8 تیرماه، هزار و 
972 نفر به مراکز بهداشت استان مراجعه کرده و درخواست 
تست کرونا داشتند، گفت: از این تعداد تست ۵77 نفر مثبت 
بود، همچنین 896 نفر بیمار بستری کووید داریم که 148 
نفر از آنها بستری شــده اند. او وقوع موج پنجم کرونا را در 
استان پیش بینی کرد و افزود: ویروس کرونا برای بقای خود 
جهش هایی پیدا می کند که می تواند از سیســتم بدن فرار 
کند، اما واکسیناسیون باعث می شود بدن افراد بویژه گروه 
پرخطر ایمنی اولیه داشته و حتی تزریق دوز اول واکسن ۵0 
تــا 60 درصد خطر مرگ ومیر را پایین می آورد. رئیس مرکز 
بهداشت استان اصفهان با ابراز تاسف از اینکه در بسیاری از 

شهرستان های استان نیمی از شهروندان سالمند برای تزریق 
واکسن مراجعه نکردند، گفت: اگر موج بعدی کرونا اتفاق افتد 
با مرگ ومیر این گروه مواجه خواهیم بود. موج جدید از سمت 
جنوب کشور به سمت مرکز می آید و لکه قرمز در کشور در 

حال توسعه است.
Á  همراهی مردم و دستگاه های اجرایی مثل قبل

نیست
او با بیان اینکه تاب آوری مردم کم شده و همراهی لازم 
را ندارند، گفت: بدتر از مردم، دستگاه های اجرایی هستند که 
انتظار داریم همراه باشند، اما این همراهی ها مثل قبل نیست 
و استفاده از ماسک و رعایت پروتکل های بهداشتی در همه 
بخش ها کمرنگ شده است، به طوری که استفاده از ماسک 
به 70 درصد رسیده،   درحالی که قبلا بالای 90 درصد بود. 
حیدری با تأکید براینکه با آمدن موج پنجم کرونا در کشور 
دغدغه ما بیشتر و بیشتر می شود، خاطرنشان کرد: پیش از 
عید نوروز دســتورالعمل هایی برای استان ها ارسال شد، اما 
باید مرتب برای اجرای این دســتورالعمل ها پیگیری کنیم. 
مردم هم از ما مطالبه می کنند، درحالی که به دستورالعمل ها 
به دستگاه ها ابلاغ شــده، اما نهادینه نشده است. از ابتدای 
همه گیری کرونا جلسات ستاد کرونا هر دو هفته یک بار در 
استان تشکیل و برای جلوگیری از بحران تاکید شده، اما در 

عمل اتفاقی که باید بیفتد نیفتاده است.
Á قهوه خانه هایی که پلمپ را باز می کنند

او با تاکید براینکه مشکل قانون و دستورالعمل نداریم، 
تصریــح کرد: بارها گفته ام در حوزه ســلامت وقتی موفق 
خواهیم بود که همکاری بین بخشــی و مشارکت مردم را 
داشته باشیم. در حال حاضر وضعیت اصفهان نارنجی است، 
اما انتظار داشــتیم اصفهان را قرمــز اعلام کنند. در همین 
شرایط قهوه خانه ها که حتی در شرایط زرد هم اجازه فعالیت 
نداشتند باز هستند و خلاف قانون حتی پلمپ را باز می کنند. 
با دستگاه های مربوطه مکاتبه می کنیم تا با باز کردن پلمب 
برخورد کنند، اما در عمل اتفاقی نمی افتد. معاون بهداشتی 
دانشگاه علوم  پزشکی اصفهان در بخش دیگری از سخنانش 
به واکسیناســیون کرونا اشاره و اظهار کرد: حدود چهار ماه 
است واکسیناسیون کرونا را با وجود همه مشکلات شروع 
کرده ایم و بیش از پنج میلیون و نیم دوز واکسن وارد کشور 
شده و به استان اصفهان هم براساس جمعیت تعلق گرفته 

است. 
او به تأخیر 7 تا 8 روزه واکسیناسیون به خاطر نرسیدن 
واکسن اشاره و تصریح کرد: واکسن کرونا هم اکنون رسیده 
و افراد براساس سند ملی واکسیناسیون فراخوان می شوند. 
تمرکز روی دوز دوم واکســن و واکسیناسیون افراد بالای 
70 سال است و دنبال این هستیم که هرچه زودتر به سراغ 
گروه سنی 6۵ و 60 ســال برویم. حیدری با بیان اینکه با 
توزیع واکسن ایرانی، ســرعت واکسیناسیون خیلی بیشتر 
خواهد بود، گفــت: هم زمان با تزریق دوز دوم واکســن و 
لکه گیری، افراد 6۵ ســال و بعد از آن 60 ساله ها و بیماران 

زمینه ای فراخوان می شــوند. رئیس مرکز بهداشت استان 
اصفهان به برنامه واکسیناســیون برای شروع فعالیت های 
آموزشی نیز اشــاره و تصریح کرد: با آمدن واکسن ایرانی، 
فعالیت های آموزشی جزو اولویت ها قرار می گیرد که تا قبل 
از مهرماه به معلمان و کادر آموزشــی مدارس هم واکسن 
تعلق بگیرد، چراکه یکــی از بخش هایی که در این دوران 
آسیب دید، پرورش بود، درحالی که آموزش با فضای مجازی 
انجام شــد، اما پرورش و مهارت های دانش آموزان به خطر 
افتاد. هم زمان با برنامه ریزی برای واکسیناسیون، ما نیز باید 
آمادگی بیشتری برای واکسیناسیون داشته باشیم و فضاهای 

بیشتری را فراهم کنیم.
Á  بدون دریافت پیامک برای تزریق واکســن

مراجعه نکنید
او در مورد مراجعه افراد برای دریافت واکسن کرونا نیز 
توضیح داد: هر روز پیام می دهیم تا افراد براساس سند ملی 
واکسیناســیون برای تزریق واکسن مراجعه و همین ساز و 
کار را ادامه می دهیم. البته وقتی اعلام می شود 6۵ ساله ها 
ثبت نام کنند، نباید تا زمانی که پیامک برایشــان می آید به 
مراکز تزریق واکسن مراجعه کنند، چون واکسن تنها برای 
گروه ســنی که به آنها اعلام شــده، تامین شده و موجود 
است. رئیس مرکز بهداشت استان ادامه داد: واکسن موجود 
زنده اســت و دستورالعمل حساسی دارد، به همین دلیل به 
میزانی که واکسن تأمین می شود افراد فراخوان می شوند و 
واکسیناسیون باید طبق برنامه و منظم انجام شود؛ بنابراین 
از مردم درخواست می کنیم بدون دریافت پیامک به مراکز 
تزریق واکسن مراجعه نکنند. او با بیان اینکه اصفهان تنها 
استانی بود که پایلوت دو واکسن ایرانی شد و هر دو واکسن 
اثربخشی خوبی داشت، افزود: حدود 3 میلیون دوز واکسن 
ایرانی آماده است که تحویل سازمان غذا و دارو شده و در 
حال توزیع در استان ها است. حدود شش هزار دوز هم به 
استان اصفهان داده شده که براساس دستورالعمل واکسن 
به مردم تزریق خواهد شد. حیدری خاطرنشان کرد: افرادی 
که دوز اول واکســن را تزریق کــرده اند باید دوز دوم هم 
همان واکسن را دریافت کنند، اما برای دوز اول هر واکسنی 
که داریم از چینی، روسی و ایرانی تزریق می کنیم و اینطور 
نیست که انتخابی باشد. مهم این است که همه این واکسن 
ها اثربخش و ایمنی خوبی ایجاد می کند. معاون بهداشتی 
دانشگاه علوم  پزشکی اصفهان با بیان اینکه سه روز است 
واکســن برکت در یک مرکز در اصفهان به گروه تعریف 
شده در حال تزریق اســت، تاکید کرد: فقط براساس سند 
ملی اقدام به واکسیناســیون می کنیم و هنوز برای خیرین 
و برخی بیماران و گروه های حساس نتوانسته ایم واکسنی 

تامین کنیم.
Á واکسن کرونا رایگان است

در همین راســتا رئیس دانشگاه علوم پزشکی اصفهان 
نیز گفت: واکســن برای همه مردم رایگان اســت و قرار 
نیست کسی در ازای دریافت واکسن داخلی مبلغی بپردازد 

و این قیمت گذاری بین دولت و شــرکت های تولیدکننده 
واکســن برای پرداخت هزینه های ســاخت واکسن است. 
طاهره چنگیز در مورد قیمت گذاری واکسن تولید داخل، به 
ایمنا گفت: دولت با پرداخت مبلغی واکسن تولید خارجی را 
خریداری می کند و برای خرید واکسن تولید داخل نیز دولت 
باید هزینه خرید واکســن را به شرکت تولیدکننده بپردازد، 
چرا که تولید واکســن هزینه دارد و شرکت تولیدکننده در 
ازای پرداخت هزینه مشــخص، واکسن را در اختیار دولت 
قــرار می دهد. او ادامه داد: بعضی از اجزا و مواد برای تولید 
واکسن داخل است، اما بعضی از مواد مانند رزین ها و مواد 
اضافی برای ساخت واکســن باید از کشورهای دیگر وارد 
شود و قیمت گذاری به این معنا است که شرکت تولیدکننده 
نیز بتواند هزینه های پرداختی برای تولید را بپردازد. رئیس 
دانشگاه علوم پزشکی اصفهان خاطرنشان کرد: محاسبات 
قیمت گذاری بر اساس بررسی های شورای عالی بوده، البته 
واکســن داخلی هزینه هایی از جمله حمل و نقل از خارج و 
هزینه های ســرباری دیگر ندارد، اما دولت باید از کارخانه 
و زیرساخت های فراهم شــده برای تولید واکسن حمایت 
می کرد. او بابیان اینکه تفاوت قیمت واکســن تولید داخل 
برخلاف اعلام های رســانه ای است، تصریح کرد: برخی با 
بی انصافی محاسباتی در تبدیل ریال به دلار برای واکسن 
تولیــد داخل انجام و با کمترین قیمت دلار محاســبات را 
انجام می دهند و این گونه ارزش دلاری برای واکسن تولید 
داخل به شدت بالا می رود. چنگیز با تاکید بر اینکه واکسن 
برای همه مردم رایگان است، اضافه کرد: قرار نیست کسی 
در ازای دریافت واکسن مبلغی بپردازد و این قیمت گذاری 
تنها بین دولت و شــرکت های تولیدکننده واکســن برای 

پرداخت هزینه های ساخت واکسن است.
Á واکسینه شدن ۸۰ درصد کادر درمان

او در خصوص شیوع کرونا دلتا پلاس در اصفهان، افزود: 
این نوع از کرونا، همان نوع جهش یافته هندی اســت که 
در اســتان های جنوبی در حال شیوع است، اما در اصفهان 
گزارشی مبنی بر شیوع سوش هندی نداشته ایم، البته موج 
جدیدی از جنوب کشور به سمت مرکز در حال شیوع است و 
در حالت آماده باش برای موج پنجم هستیم و مشکلی از نظر 
تجهیزات بیمارستانی نداریم. رئیس دانشگاه علوم پزشکی 
اصفهان در خصوص واکسیناسیون کادر درمان، تصریح کرد: 
بیش از 80 درصد از کادر درمان واکسینه شدند و برخی هم 
که واکسینه نشدند، خودشان مایل به تزریق واکسن نبوده اند. 
او در خصوص پروازها و ترددها از جنوب کشــور به استان 
افزود: به دلیل شــرایط قرمز کرونایی در استان های جنوبی 
باید ترددها از مناطق آلوده و جنوب کشور به استان اصفهان 
کنترل و محدود شود، همانطور که برخی از استان ها پرواز از 
قشم و کیش را محدود کرده اند، در اصفهان پرواز مستقیم 
به قشم نداریم، اما هنوز از اصفهان به کیش پرواز مستقیم 
انجام می شود، البته در استان اصفهان به دلیل صنعتی بودن، 

ترددها برای جابجایی بار بیش از تردد مسافر است.

به گفته نماینده خمینی شهر در مجلس شورای اسلامی 
نخستین مطالبه ام از آیت ا... سید ابراهیم رئیسی بحث احقاق 
حق مردم استان اصفهان درخصوص مباحث آب شرب و 

کشاورزی است.
حجت الاســلام محمدتقی نقــد علی با اشــاره به 
اولویت های دولت آیت ا... رئیســی به فارس گفت: از نگاه 
نمایندگان مردم مباحث مرتبط با اقتصاد و معیشت مانند 
ساماندهی مسکن باید سریع در دستور کار قرار بگیرد، قانون 
جهش تولید و تأمین مســکن را مجلس شورای اسلامی 
تصویب کرد، بر اساس این قانون سالی یک میلیون مسکن 
در دســتور کار قرار داده شده و باید به عنوان اولویت اول 
در دســتور دولت آینده قرار بگیرد. نماینده خمینی شهر در 
مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه اولویت دوم مدیریت 
منابع آب کشور اســت، افزود: امروز کشاورزی بر اثر سوء 
مدیریت در منابع آبی دچار چالش های جدی شــده است. 
او با بیان اینکه اولویت ســوم بحث آمایش ســرزمینی و 

مدیریت الگوی کشت در سطح کشور و مدیریت زنجیره 
محصولات کشــاورزی است، گفت: این موضوع در قالب 

قانون امنیــت غذایی این روزها در مجلس جزئیات آن در 
حال تصویب است و مبنا و ریل امنیت غذایی خواهد بود. نقد 
علی با اشاره به اولویت های دیگر دولت آیت الله رئیسی بیان 
کرد: تعاملات اقتصادی بویژه با کشورهای بلوک شرق و 
کشورهای همسایه مانند چین که می تواند هیمنه و سروری 
دلار را بشکند و معامله ها و تعاملات را از انحصار در بعضی 
از ارزهای خاص بیرون بیاورد که البته چارچوب آن در قابل 
قراردادی که بین ایران و چین منعقد شد، می تواند مبنای 
خوبی برای توسعه تجارت خارجی باشد که بتواند تبادلات 
اقتصادی با کشورهای جهان را رونق بیشتری دهد. نماینده 
مردم خمینی شهر در مجلس شورای اسلامی در پاسخ به 
این ســؤال که به عنوان یکی از نمایندگان مردم اصفهان 
در مجلس اولویت شما از دولت آیت ا... رئیسی برای استان 
چیست، تصریح کرد: نخستین مطالبه بنده از آیت ا... رئیسی 
بحث احقاق حق مردم استان اصفهان درخصوص مباحث 
آب شرب و کشاورزی است که امروز در کل کشور به یک 

ابر چالش تبدیل شده است، اما در استان اصفهان در کمال 
ناباوری این ابر چالش از نظر سختی و گستره تأثیر سوء بر 
زندگانی مــردم، در رده اول قرار دارد و باید در اولویت اول 
قرار بگیرد. او با بیان اینکه امروز کشاورزی استان اصفهان 
در حال نابودی اســت و چالش های دنباله آن ۵.۵ میلیون 
جمعیت اســتان را تهدید می کند، باید یک مدیریت ویژه 
شود، عنوان کرد: صنعت استان اصفهان در اولویت بعدی 
قرار دارد و باید یک مدیریت نسبت به رسیدگی به نیازهای 
صنعت استان شود. نقد علی با بیان اینکه سرمایه گذاری های 
عظیمی در استان اصفهان در بخش صنعت انجام شده و 
زیرســاخت های بزرگی ایجاد شده و باید یک آمایشی در 
عرصه صنعت داشته باشیم، خاطرنشان کرد: یک رقابت 
ناســالمی در کشور شکل گرفته و صنایع موازی در کشور 
مجدد برپا می شود و بسیاری از صنایعی که هم اکنون کشور 
را اداره می کند، سبب می شود یک سری ظرفیت های پدید 

آمده در گذشته از بین برود که یک توجه ویژه می خواهد.

مطالبه نماینده خمینی شهر در مجلس از رئیس جمهور منتخب؛

حق مردم اصفهان در آب شرب و کشاورزی احقاق شود

آخرین وضعیت مقابله با کووید19 در اصفهان بررسی شد

پیش بینی موج پنجم کرونا در اصفهان
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اصفهان

کشف کارگاه تولید مشروبات 
الکلی در درچه

گروه اســتان: با تلاش و رصدهای صورت گرفته 
توسط سربازان گمنام ناحیه مقاومت بسیج درچه یک 
کارگاه بزرگ تولید مشروبات الکلی شناسایی و کشف 

شد.
با تلاش و رصد های صورت گرفته توســط ســربازان 
گمنام ناحیه مقاومت بســیج درچه یک کارگاه بزرگ 
تولید مشــروبات الکلی شناســایی و کشــف شد. در 
پی اخبار واصلــه و رصدهای اطلاعاتی صورت گرفته 
توســط عوامل اطلاعات ســپاه ناحیــه درچه و طی 
عملیات مشترک با عوامل پلیس اطلاعات شهرستان 
خمینی شــهر و با دســتور مقام قضایی از یک کارگاه 
بزرگ تولیدات مشــروبات الکلی بازرسی شد. در این 
بازرســی حدود 1۵ هزار و 200 لیتر مشــروبات الکلی 
دست ساز به همراه وســایل تولید آن کشف و ضبط و 
متهم دستگیر و  برای سیر مراحل قانونی تحویل مراجع 
قضایی شد. مشــروبات تولیدی این کارگاه به صورت 
وسیع در سطح اصفهان و شهرستان خمینی شهر، توزیع 

که  این باند توسط اطلاعات سپاه درچه متلاشی شد.

رقابت 595۴ داوطلب کنکور 
سراسری در دانشگاه کاشان

معاون آموزشــی و تحصیلات تکمیلــی و نماینده تام 
الاختیار ســازمان سنجش در دانشگاه کاشان از رقابت 
پنج هزار و 9۵4 داوطلب در آزمون سراسری کارشناسی 
ســال 1400 با رعایت کامل پروتکل های بهداشتی در 

این دانشگاه خبر داد.
 به گزارش ایسنا، قنبرعلی شیخ زاده با اعلام این خبر، 
اظهار کرد: از این تعداد، ســه هزار و 464 داوطلب زن 
و دو هزار و 490 داوطلب مرد هستند که به ترتیب در 
پنج گروه آزمایشــی هنر، ریاضی، علوم انسانی، علوم 
تجربی و زبان انگلیســی هم زمان با سراســر کشور با 
یکدیگر به رقابت می پردازند. او افزود: در آزمون گروه 
آزمایشی هنر که صبح روز چهارشنبه 9 تیر ماه  برگزار  
شــد، هزار و 88 داوطلب ثبت نام کرده که از این تعداد 
6۵1 داوطلب خانم و 437 داوطلب مرد بودند. شیخ زاده 
به برگزاری آزمون سراســری گروه آزمایشی ریاضی و 
علوم انسانی در صبح روز پنجشــنبه 10 تیرماه اشاره 
و اظهــار کرد: در آزمون گــروه ریاضی ۵87 داوطلب 
)178 داوطلــب زن و 409 داوطلب مــرد( و در گروه 
علوم انســانی نیز 1۵21 داوطلــب )874 داوطلب زن 
و 647 داوطلب مــرد( با یکدیگر به رقابت می پردازند. 
نماینده تام الاختیار سازمان سنجش در دانشگاه کاشان 
بیشترین آمار داوطلبان آزمون سراسری امسال در حوزه 
امتحانی این دانشگاه را در گروه آزمایشی علوم تجربی 
عنوان کرد و افزود: این آزمون که صبح روز جمعه 11 
تیرماه  هم زمان با سراسر کشور برگزار می شود هزار و 
949 داوطلب ثبت نام کرده اند که هزار و 248 داوطلب 
زن و 701 داوطلب مرد هســتند. شیخ زاده به برگزاری 
آزمون گروه آزمایشی زبان انگلیسی در صبح روز شنبه 
12 تیرماه اشــاره و اظهار کرد: در این آزمون نیز 809 
داوطلــب )۵13 داوطلــب زن و 296 داوطلب مرد( با 

یکدیگر به رقابت می پردازند.

وضعیت کرونایی نطنز زرد 
می شود

به گفته فرماندار نطنز با توجه به روند کاهشــی کرونا 
در نطنز که از هفته قبل آغاز شــده است انتظار داریم 
تا اوایل هفته آینده وضعیت شهرســتان از نظر شیوع 

ویروس کرونا زرد شود.
رمضان علی فردوســی درباره آخرین وضعیت نطنز از 
نظر شــیوع ویروس کرونا، به ایسنا گفت: از پنجشنبه 
هفته گذشته تاکنون روند ابتلا به ویروس کرونا در نطنز 
کاهشی شده است، اما هنوز در وضعیت نارنجی هستیم. 
او افزود: محدودیت های کرونایی را در این مدت تشدید 
کردیم و نظارت ها را روی مشــاغل گروه های یک و 
2 افزایش دادیم و مرحله به مرحله از صنوف بازرســی 
شد. از ساعت 22 به بعد نیز تردد در سطح شهر ممنوع 
اســت و از ورود خودروهایی که از شهرهای نارنجی و 
قرمز هستند به شهر جلوگیری می کنیم. فرماندار نطنز 
گفت: اگر این خودروها برگ تردد داشــته باشند ورود 
آنان به نطنز مشــکلی ندارد، اما اگر نداشــته باشند با 
جریمه مواجه می شوند. دوربین های مداربسته نیز پلاک 
خودروهای غیر بومی را ثبت می کنند و بعد از چند روز 
برگه جریمه آنان از طریق پیامک ارسال می شود. برگ 
ترددها تاریخ دارند و برای مثال اگر خودرویی که مجوز 
تردد داشــته باشد و دوربین پلاک آن را ثبت کند پس 
از ارسال پیامک جریمه، صاحب خودرو می تواند مجوز 
تردد خود را به پلیس راهور ارائه دهد تا جریمه او حذف 
شود. فردوسی تصریح کرد: میزان رعایت پروتکل های 
بهداشتی مردم و اصناف در نطنز بین 70 تا 7۵ درصد 
اســت. او خاطرنشــان کرد: با توجه به شرایط موجود، 
روند کاهشــی ابتلا و تدابیری که اندیشیده ایم انتظار 
داریم برای اوایل هفته آینده وضعیت شهرســتان نطنز 

زرد شود.

    شهر   استان

رویداد تجربه نگاری 
زیست محیطی شهروندان 

برگزار می شود
مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری اصفهان 
از اجرای ویژه برنامه های مختلف فرهنگی و آموزشی 

در آستانه روز جهانی بدون پلاستیک خبر داد.
رحیم محمدی به ایمنا گفت: با توجه به رسالت اصلی 
سازمان مدیریت پسماند شهرداری اصفهان در راستای 
مدیریت بهینه انواع پسماندها مبتنی بر هرم استراتژیک 
همچنین آغاز فعالیت ستاد اجرایی پیشگیری و پایش 
بهینه مصرف پلاستیک شهر اصفهان و برنامه ریزی در 
کارگروه های تبلیغات و اطلاع رسانی و کارگروه اجرایی، 
به مناسبت روز بدون پلاستیک چندین رویداد فرهنگی 
و آموزشــی در شهر اجرا خواهد شــد. او در خصوص 
جزئیــات این برنامه ها، تصریح کــرد: برگزاری اولین 
رویداد تجربه نگاری شهروندان اصفهانی به مناسبت 
روز جهانی بدون پلاســتیک تحت عنوان پلاستیک 
کمتــر، زندگی بهتر در دو بخش فیلــم کوتاه و فایل 
صوتی با موضوعات پاکسازی طبیعت از پسماندهای 
پلاســتیکی، خرید ســبز، آموزش و آگاهی بخشی و 
»نه به پلاستیک« در شرایط کرونا یکی از پروژه های 
این روز اســت که انتشــار فراخوان و ارسال آثار آغاز 
شده اســت و در روز 21 تیرماه برگزیدگان این رویداد 
اعلام خواهند شد. مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند 
شهرداری اصفهان به پاکسازی پارک کوهستانی صفه 
به عنوان دیگر برنامه فرهنگی روز بدون پلاســتیک 
اشاره کرد و افزود: با همکاری گروه مردم نهاد رفتگران 
طبیعت برنامه پاکســازی پارک صفه را در روز بیستم 
تیرماه و با شــعار پلاســتیک کمتر زندگی بهتر اجرا 
خواهیم کــرد و همه علاقه منــدان می توانند در این 
برنامه فرهنگی شرکت کنند. او ادامه داد: ایجاد ایستگاه 
موقت آموزشــی فرهنگی مدیریت پسماند با رویکرد 
کاهش مصرف پلاســتیک، اجرای برنامه آموزشــی 
فرهنگی ویژه کودکان، برگزاری مسابقات با همکاری 
دفاتر تســهیلگری و توســعه محلی و فرهنگسراها، 
برگزاری کارگاه آموزشــی با موضوع مدیریت پسماند 
با رویکرد کاهش مصرف پلاســتیک ویــژه بانوان با 
همکاری شــهرداری منطقه 12 و فرهنگسرای استاد 
مظاهری و برگزاری وبینار آموزشی با موضوع مدیریت 
پســماند با رویکرد کاهش مصرف پلاســتیک ویژه 
پرسنل ســازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی شهرداری 
اصفهان دیگر برنامه هایی اســت که به این مناسبت 
تدارک دیده شــده اســت. محمدی خاطرنشان کرد: 
انتظار می رود با ایجاد یک پویش فرهنگی و اجتماعی 
برای گروه های مختلف، تلنگری برای شهروندان ایجاد 
شــود تا در زمینه مدیریت بهینه مصرف پلاستیک با 

دقت و حساسیت بیشتری رفتار کنند.

پرداخت ۲۰ هزار تومان 
سوبسید برای هر سفر مترو

به گفته مدیرعامل شــرکت متــرو منطقه اصفهان بر 
اساس برنامه ریزی های کلان کشوری، سهم استفاده 
از حمل ونقل عمومی باید 70 درصد باشد که بر اساس 
مطالعات معاونت حمل ونقل و ترافیک شهرداری سهم 
حمل ونقــل با اتوبوس 20 درصد، تاکســی حدود 20 
درصد و حمل ونقل ریلی نزدیک یک درصد است و ۵0 

درصد با حالت ایده آل فاصله داریم.
احمدرضا طحانیان به ایمنا گفت: شرکت مترو منطقه 
اصفهان با توجه به برنامه ریزی ها، توانایی جا به جایی 
بیش از 1۵0 هزار نفر را دارد به طوری که در سال 98 
تعداد مســافران مترو به 100 هزار نفر در روز رســید، 
اما شیوع کرونا و شــرایط خاصی که حاکم شد تعداد 
مســافران این وســیله ایمن و پاک را به یک چهارم 
و کمتــر از 40 هزار نفر کاهــش داد. او با بیان این که 
سیاست شرکت مترو ســرویس دهی به شهروندان با 
حداکثر توان و ظرفیت اســت، افــزود: در حال حاضر 
ســرویس دهی در خط یک مترو از ساعت شش صبح 
تا 9 شب با ســرفاصله زمانی 1۵ دقیقه است که این 
زمان هنگام پیک ســفر به ویژه ســاعات پایانی روز با 
اضافه شدن رام ها کاهش می یابد. مدیرعامل شرکت 
مترو منطقــه اصفهان تأکید کرد: تلاش شــهرداری 
کاهش سرفاصله زمانی مترو با هدف افزایش جذابیت 
استفاده از این وســیله حمل ونقلی ایمن، ارزان و پاک 
اســت. او ادامه داد: درحالی که هرکدام از قطارها باید 
دو هزار نفر را جــا به جا کند، در حال حاضر هر قطار 
در رفت و برگشــت بین 300 تا 400 نفر مسافر دارد 
کــه در واقع فعالیت این خط در شــرایط فعلی توجیه 
اقتصادی ندارد. طحانیان با بیان این که شهروندان باید 
بدانند با توجه به کاهش تعداد مسافران مترو شهرداری 
سوبسید زیادی برای تأمین هزینه ها پرداخت می کند، 
گفــت: در حال حاضر بیش از 20 هــزار تومان برای 
هر سفر شــهری سوبسید پرداخت می شود. او تصریح 
کرد: بر اساس برنامه ریزی های کلان کشوری، سهم 
اســتفاده از حمل ونقل عمومی باید 70 درصد باشد که 
در حال حاضر بر اســاس مطالعات معاونت حمل ونقل 
و ترافیک شهرداری ســهم حمل ونقل با اتوبوس 20 
درصد، تاکســی حدود 20 درصــد و حمل ونقل ریلی 
نزدیک یک درصد اســت و ۵0 درصد با حالت ایده آل 
فاصله داریم. مدیرعامل شرکت مترو منطقه اصفهان 
با اشاره به ارائه بلیت های تک سفره به مسافران گفت: 
شاید برای عده ای از مسافران که در واقع میهمان شهر 
هستند، تهیه اصفهان کارت توجیه پذیر نباشد ازاین رو 
سیســتم »توکن« راه اندازی شد، اما با توجه به این که 
این سیســتم باید به طور مرتب ضدعفونی می شــد 

استفاده از QR کد مورد استفاده قرار می گیرد.

نماینــدگان مجلس برای تســهیل امور مــردم در جهت 
تفویض اختیار و اعتماد به شوراها تلاش کرده و به توانایی 

این نهاد مردمی باور داشته باشد
به گفته رئیس شــورای اسلامی شــهر اصفهان پهنه 92 
هکتاری پرتمان در منطقه هشت چند دهه بلاتکلیف بود 
اما بر اساس قولی که به مردم دادیم، طرح آن آماده شد و 
با تأیید شورای اسلامی شهر به کمیسیون ماده پنج ارسال 

شد تا اداره کل راه و شهرسازی درباره آن تصمیم بگیرد.
به گزارش ایمنا، علیرضا نصراصفهانی در یک گفت وگوی 
رادیویی با بیان این که بیش از دو دهه از عمر شــوراهای 
اسلامی گذشته و احتمال بروز خطا از جانب این نهاد هر 
روز کمتر می شود، اظهار کرد: لازم است مسئولان بویژه 
نمایندگان مجلس برای تســهیل امور مردم و در جهت 
تفویض اختیار و اعتماد به شوراها تلاش کرده و به توانایی 
این نهاد مردمی باور داشــته و چنــدان دل نگران انجام 
وظیفه صحیح آنها نباشــند. او افزود: با تشکیل شوراها، 
حــدود 200 هزار نفــر به چرخه مدیریت کشــور اضافه 
شــده و بدیهی اســت که امکان خطا و اشکال در سطح 
محدودی وجود داشته باشد اما محاسن آن با این خطاها 
قابل مقایسه نیست. رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان 
تصریح کرد: در چند سال گذشته آنقدر که خطای شوراها 
برجسته شده، محاسن، مأموریت ها و مسئولیت هایی که 
بر عهده آنها اســت برای مردم آشکار نشده و یقینا هرچه 
بیشتر در این خصوص اطلاع رسانی شود، مردم با اعضای 
شورا بهتر ارتباط برقرار کرده و مشارکت بالاتری در اداره 
شهر خواهند داشت. او با بیان این که شورای پنجم شهر 
اصفهان هزار و 361 مصوبه داشت که ۵8 مصوبه مربوط 
به طرح هایی بود که اعضای شــورا ارائه و شــهرداری را 
بــرای عمل به آن مکلف کردنــد، اضافه کرد: طرح های 
شــورای شهر بنا بر ضرورت با امضای حداقل پنج نفر در 
دســتورکار شــورا قرار می گیرد و پس از تصویب و تأیید 
فرمانــداری به مرحله اجرا مــی رود. نصراصفهانی افزود: 
تشکیل ستاد توسعه کارآفرینی، توسعه هم پیمایی در شهر 
اصفهان برای بهینه شــدن خودروهای تک سرنشین و 
شناســایی و رفع چالش های خزانه داری متمرکز که پس 
از ســال ها انتظار موجب انضباط مالی در شهرداری شد 
بخشــی از این طرح هاســت. او گفت: در یکی از طرح ها 
شــهرداری مکلف به اجرای پروژه های محرک توسعه در 
مناطق محروم شــد که اکنون به خوبی در حال اجراست 
و امیدواریم آنچه اتفاق می افتد باعث رشــد مناطق کمتر 
برخوردار شود. رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان تأکید 
کرد: هر آنچه توسط مدیریت شهری و بخش خصوصی 
در محــلات کمتر برخوردار رخ داده و نقش ببندد، میل و 
رغبت مردم را برای حضور در این مناطق بیشتر می کند و 
هر هزینه ای در این خصوص شود مقرون به صرفه خواهد 
بود. نصراصفهانی در پاســخ به سئوال یکی از شهروندان 
درباره آخرین وضعیت پهنه 92 هکتاری پرتمان در منطقه 
هشــت، توضیح داد: این پهنه چند دهه بلاتکلیف بود اما 
بر اســاس قولی که به مردم دادیم، طرح آن آماده شــد 
و با تأیید شــورای اسلامی شــهر به کمیسیون ماده پنج 
ارسال شد تا اداره کل راه و شهرسازی درباره آن تصمیم 
بگیرد. او با بیان ایــن که مردم باید تصویب این طرح را 
در اداره کل راه و شهرسازی و معاونت عمرانی استانداری 
پیگیری کنند، خاطرنشــان کرد: آنچه وظیفه و رسالت ما 

در این خصوص بود را انجام دادیم و خرسندم که شرمنده 
مردم نشدیم.

Á  استفاده از ظرفیت چهارباغ به هنر مدیران
بستگی دارد

رئیس شــورای اســلامی شــهر اصفهان با بیان این که 
ســرزندگی امروز اصفهان و تبدیل این کلانشهر به یک 
کارگاه بزرگ عمرانی، نتیجه تلاش مدیریت شــهری در 
این چند سال اســت، تصریح کرد: چهارباغ اکنون تبدیل 
به فضایی دلپذیر برای شــهروندان و گردشــگران شده و 
خانواده هــا تفرج در این منظر فرهنگــی را در برنامه های 
خود می گنجانند. او با تأکید بر این که یک چهارباغ بیشتر 
نداریم و این مکان در جهان بی نظیر است، ادامه داد: این 
نشأت گرفته از هنر مدیران اســت که بتوانند از ظرفیتی 
که در چهارباغ ایجاد شــده اســتفاده کرده و اقداماتی که 
آرامش و آسایش مردم را رقم می زند در آن انجام دهند؛ هر 
چند که محدودیت های ناشی از شیوع کرونا برای اجرای 
برنامه هایی که در دو سال اخیر مدنظر داشتیم مانع ایجاد 
کرد. نصراصفهانی اظهار کرد: اکنون سنگفرش میدان امام 
حسین )ع( تکمیل شده و با تکمیل سنگفرش خیابان سپاه، 
چهارباغ به میدان امام خمینی )ره( و از طریق طرح میدان 
تا میدان و گذر از بازار به میدان امام علی )ع( متصل شده 
و یک محور پیاده در اصفهان شــکل می گیرد. او با اشاره 
به اجرای پروژه های بزرگ عمرانی در چهار سال گذشته، 
خاطرنشان کرد: تقاطع غیرهمسطح شهید سلیمانی چندی 
پیش به طور رسمی گشایش یافت، در ماه های گذشته بلوار 
فرزانــگان، خیابان تابان و آســمان و چند پروژه دیگر در 
اختیــار مردم قرار گرفت و عملیــات احداث خط دو مترو 
نیز با قدرت دنبال شده است. رئیس شورای اسلامی شهر 

اصفهان ادامه داد: مردم شــاید از آنچه در زیر زمین برای 
احداث مترو اتفاق می افتد اطلاع کافی نداشــته باشند اما 
مترو با ســرعت در چهار سال دوره پنجم، بدون مزاحمت 
در رفت و آمد شهروندان، در حال ساخت بوده و اگر همه 
مسئولان شهری در دوره آینده منسجم شوند و با تلاش و 
کوشش پروژه را دنبال کنند، بهره برداری از خط دو تا پایان 

دوره ششم شدنی است.
Á  پاسخ به بخشی از دغدغه اشتغال جوانان در

دوره پنجم
او با بیان این که بخشــی از جامعه را جوانان دختر و پسر 
تشــکیل می دهند بنابراین باید به آینده خود امیدوار بوده 
و در اداره شهر مشــارکت داشته باشند، افزود: بسیاری از 
برنامه های شــهرداری برای حضور جوانان با مانع کرونا 
مواجه شــد زیرا مخاطب بخش عمده رویدادهایی که در 
شهر برگزار می شد نوجوانان و جوانان بودند. نصراصفهانی 
با تأکید بر این که جوانان باید در شهر احساس بودن کنند، 
افزود: علاوه بر تیم مشاوران جوان شهردار که نشست های 
خوبی با آنها گذاشــته شد، مدیران شــهری با حضور در 
مناطق و محلات مختلف، از دغدغه این قشر اطلاع پیدا 
می کردند. او با بیان این که اشــتغال یکی از دغدغه های 
جوانان شــهر بــود و مراجعات زیــادی در این خصوص 
داشــتیم، افزود: با هدف ارتقای اکوسیســتم کارآفرینی 
اصفهان، طرح هایی اجرا شــد تا از استارت آپ ها حمایت 
شود و مدیریت شهری ســعی کرد کسانی که با تکیه بر 
خلاقیت و نوآوری خود پا به عرصه اقتصادی گذاشــته اند 
را تنها نگذارد. رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان ادامه 
داد: قسمتی از ارگ جهان نما در اختیار این کسب و کارها 
قرار گرفت و فضای دیگری نیز برای کارآفرینان جوان در 

نظر گرفته شده است. او با اشاره به توجه ویژه شورای شهر 
برای مقابله با آسیب های اجتماعی در شهر، اضافه کرد: با 
اشــاعه امر به معروف، می توان با منکرات مقابله کرد زیرا 
امر به معروف جایگاه بالایی در جامعه داشته و سبب جذب 

بیشتر جوانان می شود.
Á  افزایش رغبت مردم برای دوچرخه سواری و

پیاده روی در ناژوان
رئیــس شــورای اســلامی شــهر اصفهــان فضــای 
طبیعی ناژوان را یک فرصت مغتنم دانست و اظهار کرد: 
میل و رغبت مــردم برای دوچرخه ســواری و پیاده روی 
در ناژوان بیشــتر شــده و فضای امن آن سبب استحکام 
حضور خانواده ها شده است. نصراصفهانی احداث دو سینما 
در رهنان و خوراسگان، توافق با سرمایه گذار برای احداث 
سالن تئاتر شهر و بازسازی تالار هنر را بخشی از اقدامات 
شهرداری در راســتای تقویت زیرساخت های فرهنگی و 
هنری دانست. او با اشاره به برگزاری مسابقات، برنامه های 
محلی و احداث ورزشــگاه در مناطق مختلف شهر برای 
توســعه ورزش همگانــی در اصفهان، گفــت: مأموریت 
مدیریت شــهری ورزش همگانی بوده و سعی کردیم از 
ورزش حرفه ای دور باشیم بدین سبب اکنون 160 ایستگاه 
ورزشــی با مشــارکت مردم و زیر نظر معاونت فرهنگی 
ورزشــی در اصفهان فعال هستند. رئیس شورای اسلامی 
شــهر اصفهان با بیان این که زمین های ورزشی روباز که 
با کمترین تجهیزات احداث می شــود، ظرفیتی است که 
اجرای آن بویژه در مناطق محروم دنبال شده است، اضافه 
کرد: اکنون خیلی از مناطق شهر به زیرساخت های ورزشی 
دسترسی دارند که نتیجه زحمات مدیریت شهری در تمام 

ادوار بوده است.

رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان:

مجلس توانايی شوراها را باور کند

مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان از شناسایی 
سه مکان برای ایجاد پایگاه آتش نشــانی در محدوده بازار 
تاریخی اصفهان برای پیشگیری و کنترل آتش سوزی خبر 

داد.
منصور شیشــه فروش به ایرنا گفت: به این منظور قرار 
شد که شهرداری نسبت به تملک سه مکان در این منطقه 
و استقرار تجهیزات و ملزومات آتش نشانی و کنترل حریق 
براساس دستورالعمل جلسه ایمنی بازار و ابنیه تاریخی اصفهان 
اقدام کند. او اظهار داشت: حدود هشت هزار واحد صنفی در 
هشت کیلومتر از محور بازار تاریخی اصفهان استقرار دارند 
که  شــامل ۴۴ صنف و اتحادیه هستند و ۱۱۹ انبار متعلق 
به مشــاغل مختلف در این محدوده تاریخی  وجود دارد. او 
ادامه داد: مقرر شد ایستگاه پست برق در این نقطه پیش بینی 
و  احداث شود تا برای ایمن سازی شبکه های برق فرسوده 
و آموزش کســبه اقدام شود؛ همچنین شهرداری و معاونت 

حمل ونقل و ترافیک موظف شدند تا موضوع تسهیل تردد 
خودروهای امدادی را با رفع ســد معبر و ساماندهی مسیر 
ورودی بازار در دستور کار قرار دهند. او مکان یابی برای نصب 

جعبه ها و شیرهای آتش نشانی در مناطق مختلف بازار توسط 
شهرداری و با همکاری میراث فرهنگی را از دیگر تصمیمات 
برای پیشــگیری و کنترل حریق در بازار تاریخی اصفهان 

عنوان کرد و افزود:  بازرسی و نظارت اتاق اصناف نیز موظف 
اســت تا نسبت به آموزش تمامی صنوف در برابر حوادث و 
مخاطراتی که در بازار تاریخی اصفهان وجود دارد با همکاری 
آتش نشانی و بازدید از صنوف پرخطر در این مکان اقدام کند. 
او خاطرنشان کرد: طرح مطالعاتی شهرداری اصفهان برای 
ارزیابی و شناســایی و مدیریت حریق در بناهای تاریخی با 
همکاری دانشگاه اصفهان پیگیری می شود. شیشه فروش 
افزود: طرح مطالعاتی دیگــری با عنوان طرح جامع ایمنی 
میدان امام و بازار تاریخی اصفهان با همکاری میراث فرهنگی 
و دانشگاه اصفهان و با هدف پیگیری و کنترل حریق و حادثه 
در بناهای تاریخی در دســتور کار قرار گرفته اســت. بازار 
اصفهان یکی از قدیمی ترین و بزرگترین بازارهای خاورمیانه 
است؛ این بازار با قدمتی افزون بر چهار قرن در کنار مسجد 
امام، مسجد شیخ لطف ا... و عمارت عالی قاپو در مجموعه 

میدان امام )نقش جهان( قرار دارد.

به منظور پیشگیری و کنترل آتش سوزی انجام خواهد شد

ایجاد ۳  پایگاه آتش نشانی  در محدوده بازار اصفهان

بنا به گفته معاون توسعه پیش بینی و تحقیقات اداره کل 
هواشناسی اصفهان  میانگین بارش های استان در مجموع از 
ابتدای ســال زراعی تاکنون ۱۰۷ میلی متر است که نسبت به 
بلند مدت ۳۱درصد و نسبت به سال گذشته ۳۵ درصد کاهش 

پیدا کرده است.
نوید حاج بابایی به ایرنا گفت: همچنین میانگین بارش های 
استان اصفهان در سال زراعی جاری )اول مهر ۹۹ تا نهم تیرماه 
۱۴۰۰( به ۱۰۷ میلی متر رسیده اســت. او ادامه داد: سال کم 
بارشی را از ابتدای سال زراعی تاکنون پشت سر گذاشتیم و کم 
بارشی در بیشتر نقاط استان در هشت ماه اخیر دیده می شود. 
معاون توسعه پیش بینی و تحقیقات اداره کل هواشناسی اصفهان 
اظهار داشت: وضعیت بارش ها تاکنون در بعضی مناطق استان 

که بیشــتر هم سرچشــمه های آبی زاینده رود و غرب استان 
اســت نگران کننده بوده است. او اضافه کرد: نکته قابل توجه 
اینکه بیشتر بارش های امسال در مناطقی اتفاق افتاده است که 
در حوضه زاینده رود نیست و  در نیمه شرقی و شمالی استان رخ 
داده که  تاثیری در روان آب زاینده رود ندارد و موجب افزایش 
شرایط تشدید خشکسالی از نوع هیدرولوژیک ) بلند مدت( در 
استان شده است. حاج بابایی خاطرنشان کرد: پهنه  خشکسالی 
استان اصفهان در یک دوره کوتاه مدت افزایش یافته و بیش از 
۹۰ درصد مساحت استان درگیر خشکسالی است. او بیان کرد: 
حدود ۸۰ درصد مساحت اصفهان در یک دوره ۱۰ ساله منتهی 
به پایان خردادماه نیز درگیر خشکســالی است بدین معنا که 
شدت خشکســالی از نظر کوتاه مدت و بلند مدت  در استان 

اصفهان افزایش پیدا کرده اســت.  معاون توسعه پیش بینی و 
تحقیقات اداره کل هواشناسی اصفهان گفت: تشدید خشکسالی 
در این استان موجب محسوس شدن شرایط تنش آبی و کم 
بارشــی شده اســت. او افزود: روند افزایش دما در بهار امسال 
قابل توجه بوده  و دمای هوا در خرداد ماه بین ۲ تا چهار درجه 
سانتیگراد افزایش پیدا کرده است که این افزایش دمای بیش 
از چهار درجه در مناطق غربی و سرچشمه ها،  علاوه بر وقوع 
کم بارشــی، شرایط تبخیر را هم به شدت افزایش داده و این 
شرایط را از حالت طبیعی بدتر کرده است. حاج بابایی ادامه داد: 
بر اساس اطلاعات موجود، سه تا چهار ماه آینده جزو ماه های 
بارشی محسوب نمی شوند و سهم بارشی این ماه ها تاثیری بر 
منابع آبی اســتان ندارد. به گفته او، شرایط خشکسالی استان 

در پنج ماه آینده بدتر خواهد شــد و در صورت وقوع بارش در 
این ماه ها هم تأثیرگذار نخواهد بود.  معاون توسعه پیش بینی 
و تحقیقات اداره کل هواشناســی اصفهان خاطرنشان کرد: 
توصیه ها و هشدارهای لازم در خصوص وضعیت خشکسالی 
اســتان، از ماه های گذشته ارائه شــده و مهمترین توصیه در 
این زمینه با توجه به اینکه امسال به عنوان یک سال بحرانی 
محسوب می شود، مدیریت مصرف آب و برق است. او با اشاره 
به اینکه همه باید دست به دســت هم دهیم تا این دوران را 
پشت سر بگذاریم بیان کرد: امکان انجام فعالیت های عادی 
در این شــرایط بحرانی توسط صنایع، کشاورزان و مسوولان 
دستگاه های وجود ندارد و در غیر این صورت با مشکلات حادی 

مواجه خواهیم شد.

از ابتدای سال زراعی تاکنون سال کم بارشی را پشت سر گذاشتیم

کاهش ۳5درصدی بارندگی استان نسبت به سال گذشته
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جامعه
کوتاه از کشور  کوتاه از اصفهان

مهلت ثبت نام بخش 
دانش آموزی جشنواره 

خوارزمی تمدید شد
سازمان ملی پرورش استعدادهای درخشان از تمدید مهلت 
ثبت نام در بخش دانش آموزی جشــنواره جوان خوارزمی تا 

21 تیرماه، خبر داد.
به گزارش ایسنا، دبیرخانه جشنواره جوان خوارزمی، بخش 
دانش آموزی، با اشــاره به تمدیــد مهلت ثبت نام در بخش 
دانش آموزی جشــنواره جوان خوارزمی تا 21 تیر ماه نکاتی 

را اعلام کرد.
در این اطلاعیه آمده اســت: نظر به درخواست های متعدد 
پژوهشگران جوان و مشکلاتی که در به روزرسانی سامانه 
ثبت نام، وجود داشت، مهلت ثبت نام در بخش دانش آموزی 
بیست و سومین دوره جشنواره جوان خوارزمی تا تاریخ 21 
تیرماه 1400 تمدید می شود. بنابراین لازم است، علاقه مندان 
علاوه بر مطالعه دقیق شیوه نامه اجرایی جشنواره به نکات 
زیر توجه کنند: مراحل مختلف ثبت نام در سامانه به ترتیب 
و برحســب پیشــرفت در فرآیند ثبت نام در دسترس قرار 
می گیرد. موارد ضروری داخل صفحات مربوطه در سامانه 
توضیح داده شده است؛ به توضیحات ارائه شده در صفحات 
مختلف سامانه دقت کنید. لازم است ابتدا نماینده گروه در 
قسمت »ثبت نام جدید« کاربری جدیدی را تعریف کرده و 
سپس، با »ورود به سیستم« اقدام به »افزودن طرح« کند. 
پس از این مرحله، نماینده گروه می تواند در قسمت »لیست 
اعضای گروه«، مشــخصات و مدارک خود و دیگر اعضای 
گروه را تکمیل کند. توجه کنید که در ثبت اطلاعات اولیه 
دقت کنید، چون این اطلاعات قابل ویرایش نخواهند بود. 
دیگر اعضای گروه نیازی به ساختن اکانت مجزا ندارند. پس 
از تکمیل اطلاعات اعضای گروه و دبیران راهنما و برطرف 
شدن »نواقص فرآیند ثبت نام«، امکان بارگذاری فایل های 
مربوط به مستندات طرح مقدور خواهد بود. حجم فایل های 
ارســالی باید به گونه ای باشد که در سامانه قابل بارگذاری 
باشند. )حجم مجاز هر فایل در صفحه بارگذاری ذکر شده 
است(. چنانچه همه مراحل قبل را به طور کامل انجام دادید 
با زدن دکمۀ »رفتن به اعلام خاتمه«، طرح خود را ثبت اولیه 
کنید. پس از این کار، کارشناســان نسبت به بررسی اولیه 
ثبت نام طرح اقدام کرده و در صورت وجود اشکال در ثبت نام، 
آن را در قسمت »لیست پیام های کارشناس« اعلام می کنند. 
در صورت کامل بودن فرآیند ثبت نام، طرح ارســالی توسط 
کارشناس تأیید شده و لینک پرداخت وجه در اکانت نماینده 
گروه نمایش داده خواهد شــد. این رخدادها توسط پیامک 
به اطلاع نماینده گروه خواهد رسید و پس از پرداخت وجه 
ثبت نام، طرح شما نهایی شده و برای داوری ارسال خواهد 
شد. هر چند ارسال فایل مستندات اختیاری و بر اساس نیازی 
که طراحان تشــخیص می دهند، می تواند انجام گیرد، ولی 
طرح های ثبت شده بر اساس مستندات ارسالی مورد داوری 

قرار خواهند گرفت. 

ورود تهران به موج پنجم کرونا
معاون درمان ستاد کرونای استان تهران با اشاره به افزایش 
بار بیماری کرونا در پایتخت، گفت: اگر روند افزایشــی به 
همین شــکل تا هفته آینده ادامه داشته باشد، تهران قرمز 

خواهد شد.
دکتــر نادر توکلی درباره وضعیت بیماری کرونا در اســتان 
تهران، به ایسنا گفت: تا پیش از هفته اخیر روند سینوسی و 
ثابتی داشتیم اما در طول یک هفته اخیر 10 درصد افزایش 
موارد بستری و سرپایی را شاهد هستیم و البته مرگ و میر 
به صورت تأخیری تغییر خواهد کرد. با این اوصاف می توان 
رسما اعلام کرد که یک هفته است که وارد موج پنجم کرونا 
شــده ایم. او افزود: در 24 ساعت قبل حدود هزار بستری و 
6400 مراجعه سرپایی کرونایی داشتیم و در مجموع 4400 
بیمار بستری در تهران داریم. توکلی در پاسخ به این سؤال 
که آیا مشخص است مراجعان فعلی به بیمارستان ها مبتلا 
به کدام گونه  جهش یافته کرونا هســتند یا خیر اظهار کرد: 
ما ســکوئنس ژنی بیماری از بیمار نمی گیریم زیرا این کار 
برای همه بیماران منطقی نیســت اما رفتاری که مشاهده 
می کنیم مربوط به انواع جهش یافته است. او افزود: خود مرکز 
تهران هنوز نارنجی است اما چند شهرستان اطراف تهران 
قرمز شدند. اگر روند افزایشی به همین شکل تا هفته آینده 
ادامه داشته باشــد، خود تهران نیز قرمز خواهد شد. معاون 
درمان ســتاد کرونا اســتان تهران درباره علت افزایش بار 
بیماری در تهران، تصریح کرد: بخشی به علت رفتار ویروس 
جهش یافته و بخش دیگر به دلیل عدم رعایت پروتکل های 
بهداشتی است؛ زیرا در فصل گرما قرار داریم و رعایت نکات 
بهداشتی از جمله ماسک زدن و رعایت تهویه صحیح برای 
افراد سخت تر می شود و این موارد خود عاملی برای افزایش 
بار بیماری است. او با اشاره به برگزاری کنکور سراسری در 
روزهای پیش رو، بیان کرد: طبیعتا پروتکل های لازم برای 
این مهم اندیشیده شده است و حتی شرایط برای داوطلبان 
مبتلا به کرونا و افراد بستری در بیمارستان ها در نظر گرفته 
شده است و بعید است در این زمینه مشکل خاصی به وجود 
آید. او درباره وضعیت واکسیناسیون کرونا در استان تهران، 
گفت: روند واکسیناســیون در حال اجرا اســت. البته هنوز 
شلوغی هایی داریم اما روند واکسیناسیون همچنان به قوت 
خود باقی است . نکته مهم این است که برخی از سالمندان 
از تزریق واکســن خودداری می کنند و بر اساس آماری که 
داریم و بررسی های به عمل آمده بر 1200سالمند مبتلا به 
کرونای بستری بالای 70 سال، مشخص شد که 11۵0 نفر 
از آنها واکسن نزدند و این یعنی بالای 9۵ درصد مبتلایان 
بالای 70 سال در تهران واکسن نزدند و این نشان می دهد 
که تأثیر واکسیناســیون تا چه حد اســت و چقدر می تواند 
جلوی مرگ و میر را بگیــرد. او با بیان اینکه پیش بینی ها 
از وضعیت کرونا در تهران افزایشــی است، تأکید کرد: یک 
هفته دیگر صبر می کنیم اما اگر روند افزایشــی همچنان 
 ادامه داشــته باشد، به ســمت افزایش تخت های بستری

 می رویم. 

حل مسئله معلم ریاضی با 
خودسوزی

متأســفانه خبر صحت دارد. در روزهای گذشته، مدیر 
یکــی از دبیرســتان های اصفهان، مقابل ســاختمان 
دادگستری این شهر خودسوزی کرده و همه را در بهت 

و حیرت فروبرده است.
به گزارش ایســنا، امین کیانپور، مدیر دبیرستان نجفی 
یک در ناحیه پنج آموزش و پرورش اصفهان، مدت ها 
درگیر پرونده شــکایت برای باز پس گیری آپارتمانی 
بوده کــه مالک، آن را به دو نفر فروخته بوده اســت. 
او پــس از مدت ها رفت و آمد بــه دادگاه، اعلام کرده 
بوده کــه اگر حقش را به او ندهنــد خودش را مقابل 
ساختمان دادگستری آتش می زند و وقتی دادگاه حق 
را به خریدار اول داده، تهدید خود را عملی کرده است. 
به روایت شــاهدان عینی، این معلم ریاضی که مدیر 
یکی از دبیرســتان های اصفهان هم بود، روز یکشنبه 
ششــم تیرماه، درست جلوی ساختمان دادگستری کل 
اســتان اصفهان در خیابان نیکبخت، ظرف بنزینی را 
روی ســر خود خالی کرده و تــلاش رهگذران برای 
خاموش کردن آتشــی که مســئله حل نشده زندگی 
او در آن می ســوخته، به جایی نرســیده است. تلاش 
برای گفتگو با دادســتان اصفهان دربارۀ جزئیات این 
حادثــه تا این لحظه بی نتیجه بوده و یکی از همکاران 
امین کیانپور، بی اینکه بخواهد نامش فاش شود، اظهار 
می کند: با آقای کیانپور از سال ها قبل دوست و همکار 
بودم. حدودا 43 ساله و بسیار با اخلاق و باهوش بود. به 
این دلیل که در تدریس مهارت زیادی داشــت معمولا 
کلاس های فوق العاده مدرســه را به او می سپردیم. او 
می گوید: همکارم چند ســال قبل با همه دارایی خود، 
آپارتمانی را در خیابان رباط ســوم خریــده بود و بعدا 
متوجه شــدیم مالک ایــن آپارتمــان آن را به دو نفر 
فروخته است. آقای کیانپور مدت ها پیگیر حل و فصل 
این مشکل بود تا اینکه قاضی رأی داد ملک متعلق به 
خریدار اول است و برای او حکم تخلیه صادر کرد. این 
معلم دبیرســتان تصریح می کند: شنیدم که روز قبل از 
حادثه همکارم به نمازخانه دادگستری رفته و به قاضی 
گفته اگر این خانه را از من بگیرید خودم را جلوی دادگاه 
به آتش می کشــم. همه ما از اینکه او چنین کاری را 
انجــام داده در بهت و حیرتیم و آن را باور نکرده ایم. او 
تأکید می کند که آقای کیانپور سابقه برخورد عصبی و 
رفتار غیرمعمول و پیش بینی نشده نداشته و بسیار آرام 
و فهمیده بوده است. توانایی او در تدریس درس ریاضی 
نیز تا حدی بوده که همه مدارس درخواســت داشته اند 
با او همکاری کنند.  به گفته همکار این مدیر مدرســه 
و معلم ریاضی، از دســت دادن حاصل 20 سال کار و 
تلاش معلمی برای این فرد زحمت کش که تمام وقتش 
را باکار و تدریس پرکرده بود قابل تحمل نبوده اســت. 
این مدیر مدرســه، با بیان اینکه از جزئیات روز حادثه 
اطلاع زیادی ندارد، ادامه می دهد: هنوز نخواسته ام به 
خاطر شرایط بسیار بدی که خانواده همکارم دارند با آنها 
صحبت کنم.  او می گویــد: در این وضعیت اقتصادی 
فرهنگیان شرایط بسیار سختی دارند. معاون پرورشی 
مدرسه ما با 26 سال سابقه معلمی هنوز مستأجر است 
و صاحب خانه از او 300 میلیون تومان رهن خواســته 
اســت. مگر درآمد یک معلم چقدر است؟ وقتی با این 
شــرایط، فردی صاحب خانه می شــود اما یکباره به او 
می گویند که خانه متعلق به دیگری اســت و باید آن 
را تخلیه کنی چه حالی به او دست می دهد؟ به هرحال 

امیدوارم دیگر شاهد تکرار این ماجراها نباشیم.

1۳ شهر اصفهان در وضعیت 
نارنجی کرونا

به گفته سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان 13 
شهرستان استان اصفهان در وضعیت نارنجی کرونا قرار 

گرفته است و روند شیوع در استان افزایشی است.
آرش نجیمی با اشــاره به آخرین وضعیت رنگ بندی 
شهرهای استان اصفهان در زمینه شیوع کرونا به مهر 
گفت: شــیوع کرونا در اســتان اصفهان روند صعودی 
یافته و شــاهد افزایش بیماران بســتری هســتیم. او 
افزود: بر این اساس وزارت بهداشت روز گذشته آخرین 
وضعیت رنگ بندی شــهرهای کشــور را اعلام کرده 
است. ســخنگوی دانشگاه علوم پزشــکی اصفهان با 
بیان اینکه بر اســاس آخرین رنگ بندی اعلام شده از 
سوی وزارت بهداشت در حال حاضر 13 شهر اصفهان 
در وضعیــت نارنجی کرونا قرار گرفــت، اضافه کرد: 
شهرستان های اصفهان، شهرضا، شاهین شهر و میمه، 
کاشــان، نطنز، فلاورجان، لنجان، مبارکه، گلپایگان، 
خمینی شــهر، نجف آباد، ســمیرم و نائین در وضعیت 
نارنجی کرونا هســتند. او با بیان اینکه 11 شهرستان 
استان اصفهان نیز در وضعیت زرد شیوع کرونا هستند، 
ادامه داد: شهرســتان های دهاقان، اردســتان، آران و 
بیدگل، چادگان، فریــدون، تیران و کــرون، برخوار، 
فریدونشهر، خوانسار، خور و بیابانک و بوئین میاندشت 
در این وضعیت هســتند. نجیمی بــا بیان اینکه هنوز 
هیچیک از شــهرهای اســتان اصفهــان در وضعیت 
قرمز کرونا قرار ندارد، ابراز داشــت: هنوز هیچیک از 
شهرهای استان نیز در وضعیت آبی یا سفید کرونا قرار 

نگرفته است.

در دوران کرونا روانشناســان زیادی اقدام به برگزاری 
کارگاه و جلســات رایگان برای خانــواده و دانش آموزان 

کردند
امروزه با گســترش روزافزون اســتفاده شــبکه های 
اجتماعی مجازی بین کاربران اینترنت، شاهد بروز تغییرات 
چشمگیر در ابعاد مختلف زندگی انسان هستیم که منجر 
به تغییر ســبک زندگی انسان و ساختار جامعه اطلاعاتی 

شده است.
به گزارش ایمنا، شبکه های اجتماعی نقش پررنگی در 
زندگی پرشتاب امروز دارند و نمی توان تأثیر آن ها را نادیده 
گرفــت، چرا که بر ابعاد مختلف زندگی فردی و اجتماعی 
افــراد و حتی در امور کشــورها و بین الملل تاثیرگذارند و 
این موضوع روزبه روز در حال گســترش است و استفاده 
از آن نیاز به فرهنگ ســازی دارد. سبک زندگی به دلیل 
گــره خوردن در تار و پود تکنولوژی اطلاعات و ارتباطات 
دستخوش دگرگونی شده و نیاز است تا آثار مثبت و منفی 
این مقوله بررسی شــود، زیرا شبکه های اجتماعی علاوه 
بر مزایای بسیار، آسیب هایی در زندگی فردی و اجتماعی 
داشته اند، مفهوم سبک زندگی ناظر بر شیوه زندگی افراد 
بوده و در ارتباط با موضوع شبکه های اجتماعی اینترنتی 
از دو نظر تغییر جایگاه اســتفاده از شــبکه های اجتماعی 
در جامعــه و تأثیر شــبکه های اجتماعی بر اعضای آن ها 
حائز اهمیت اســت.تغییر نمادهای فرهنگی ناظر بر شیوه 
زندگی در نتیجه عضویت و حضور در شبکه های اجتماعی 
اینترنتی اســت که بر مواردی مانند نوع پوشش، ادبیات 
افراد و شــیوه برقــراری ارتباط با دیگــران تأثیر خواهد 
گذاشت، برای آگاهی از تأثیر شبکه های اجتماعی مجازی 
بر ابعاد مختلف ســبک زندگی با نیلوفر یونسی، مشاوره 
خانــواده و آموزش و پرورش گفت وگویی داشــته ایم که 

شرح آن را در ادامه می خوانید:
آیا حضور در شــبکه های اجتماعی به یک نیاز برای 

انسان تبدیل شده است؟
افزایش و گسترش استفاده از اینترنت و فضای مجازی 
مفهومــی به نام مفهوم دهکده جهانــی را ایجاد کرد به 
این معنی کــه می توانیم یک جهان را مانند یک دهکده 
بشناســیم و با آن ارتباط داشته باشــیم، انسان موجودی 
کاملا اجتماعی اســت و در حد استاندارد و نه افراطی نیاز 
اســت تا در دنیای مجازی و شبکه های اجتماعی حضور 
داشته باشد، در یکی از تحقیق های معروف، نوزادانی که 
تنها نیازهای جسمی آنها و نه روانی، عاطفی و اجتماعی 
آنها برطرف می شــد پس از مدتی حتی فوت شــده اند و 
نتوانســتند زندگی عادی مانند سایر نوزادان داشته باشند 
و رشــد کنند، پس بهتر اســت در حد کفایت و در جهت 
رشد در شبکه های اجتماعی فعالیت داشته باشیم، اما اگر 
استفاده از شبکه های اجتماعی جنبه افراطی و اعتیاد پیدا 

کند، قطعا مخرب و آسیب زا خواهد بود.
Á  تنهایی اجتماعی  از شبکه های  استفاده  آیا 

انسان را کمتر کرده است؟
این که استفاده از این شبکه ها تنهایی انسان ها را کمتر 
یا بیشــتر کرده، سوالی است که بسیاری از روانشناسان و 
جامعه شناسان در مورد آن تحقیق و پرس و جو می کنند 
و حتی از ســایر مردم نیز راجع به آن می پرسند، استفاده 
از شــبکه های اجتماعی نوع جدیدی از روابط عاشقانه را 
به روابط انســانی اضافه کرده به نــام رابطه از راه دور به 
این معنی است که دو نفر در یک رابطه تنگاتنگ هستند، 
اما به علت بعد مســافت صرفا از طریق فضای مجازی و 
وسایل ارتباطی با یکدیگر ارتباط دارند و حتی این قضیه 
نوع جدیدی از مشــاوره زوجی را به حوزه روانشناســی 
هم اضافه کرده اســت از آن طرف موضوع هم اگر نگاه 
کنیم آســیب های زیادی هم بر روابط و حــوزه خانواده 
داشته اســت، بنابراین استفاده از شــبکه هایی اجتماعی 
در چهارچوب مشــخص و مفید قطعا انسان را از تنهایی 

می رهاند و استفاده بی محابا و بدون برنامه باعث نابودی 
انســان، سبک زندگی و روابط او در دنیای حقیقی خواهد 

شد.
Á  آیا استفاده از شبکه های اجتماعی بر گسترش

روابط خارج از چارچوب خانواده دامن زده است؟
در ســال های اخیر خیانت مجازی هم به حوزه انواع 
روابط خارج از چارچوب و مفاهیم مشــاوره خانواده اضافه 
شــده و روانشناسان و افراد نمی دانند که دقیقا با این نوع 
روابط باید چه برخوردی بکنند، همچنین این روابط خارج 
از چارچوب از طریق فضای مجازی نســبت به گذشته به 
صورت قابل ملموسی گسترش یافته است، البته این نوع 
روابط مختص بزرگســالان نبوده و به گروه سنی نوجوان 
یا حتی پایین تر هم رسیده است، دامنه آسیب های شبکه 
اجتماعی بسیار گسترده اســت به همین دلیل نمی توان 
گفت که تنها گروه ســنی بزرگســالان را درگیر می کند، 
اگر خانواده کنترلی بر اســتفاده کــودکان و نوجوانان از 
شبکه های اجتماعی نداشته باشــد، قطعا شاهد عمیق تر 
شدن آســیب های اجتماعی در سایه استفاده بدون قانون 
از این شــبکه ها خواهیم بود، حتی می توان گفت استفاده 
از شبکه های اجتماعی بر عقاید مذهبی نیز تأثیراتی داشته 

است.
Á  کرونا چه اجتماعی در دوران  شــبکه های 

تأثیری بر زندگی نوجوانان داشته است؟
دلیل این که استفاده از شبکه های اجتماعی نسبت به 
سال های قبل بسیار بیشتر شــده است، دسترسی بیشتر 
دانش آموزان و شــروع استفاده از شبکه های اجتماعی از 
ســنین پایین تر است، البته دسترســی به تلفن همراه نیز 
نسبت به سال های گذشته بیشتر شده و کمتر کسی هست 
که تلفن همراه نداشته باشــد علاوه بر این در سال های 
گذشــته دانش آموزان بــه صورت حضوری به مدرســه 
می رفتند و تلفن همراه شــخصی نداشتند، اما در ماه های 
اخیر به علت مجازی شــدن آمــوزش دروس، خانواده ها 
برای آنها تلفن همراه تهیه کردنــد و این امر باعث وارد 
شــدن آســیب های زیادی به دانش آموزان، نوجوانان و 
بافت خانوادگی، ســنتی و مذهبی شده است، شیوع کرونا 
به اســتفاده بیش از حد، افراطی و آسیب زای شبکه های 

اجتماعی به ویژه در بین دانش آموزان و نوجوانان دامن زده 
و این موضوع جدای از مزیت های شبکه های اجتماعی در 

بحران کرونا است.
Á  شــبکه های اجتماعی چگونه زمینه ســاز

افسردگی می شود؟
آســیب دیگری که فضــای مجازی و شــبکه های 
اجتماعی روی همه اقشــار شــامل دانش آموزان، زنان، 
کودکان، جوانــان و حتی نوجوانان بویژه در ماه های اخیر 
داشــته اســت، افزایش اعتیاد فضای مجــازی و به تبع 
آن افســردگی بوده اســت تا جایی که آموزش و پرورش 
فعالیت هایی را تحت عنوان کاهش اعتیاد فضای مجازی 
برای مشاوران مدارس تعریف کرده و خواستار تحقیق بر 
روی این موضوع و اثرات آن بر دانش آموزان و خانواده ها 
شده اســت، چرا که اســتفاده از فضای مجازی فعالیت 
جسمی افراد را کاهش می دهد و ساعات خواب و بیداری 
را برهم می زند و تأثیر بسیار زیادی بر افزایش افسردگی 
و خســتگی جسمی و روحی ناشی از فضای مجازی دارد 
و در ماه های اخیر دانش آموزان زیادی به علت افسردگی 
و اســتفاده بیش از اندازه از فضای مجازی به مشــاوران 

مدارس مراجعه کردند.
Á  استفاده از شبکه های اجتماعی زمینه ساز بروز

چه آســیب های تحصیلی در بین دانش آموزان 
شده است؟

افت تحصیلــی به علــت مجازی شــدن دروس و 
آموزش ها و افزایش تقلب و کاهش بســیار زیاد یادگیری 
در بین دانش آموزان به صورت ملموس مشاهده می شود 
و این کاهش یادگیری مؤثر و مفهومی در ســایه شــیوع 
کرونا و در شبکه های اجتماعی، خبر از آینده ای نه چندان 
خوشایند و پر از چالش های آموزشی و تربیتی می دهد که 
اگر چاره برای آن اندیشیده نشود، قطعاً بر تمام جنبه های 
زندگی دانش آموزان، خانواده ها و جامعه آینده اثرات منفی 

و گسترده ای خواهد داشت.
Á  آیا شبکه های اجتماعی و استفاده بدون حد

و مرز بر نقض حریم خصوصی افراد تأثیر دارد؟
قطعا در شــبکه های اجتماعی به حریم شخصی افراد 
تجاوز می شود که این تجاوز را در زندگی بازیگران، افراد 

مشهور و در دوران کرونا در زندگی دانش آموزان و معلمان 
به خوبی می توان مشــاهده کرد تا آنجا که ممکن است 
این شکستن حریم خصوصی زمینه ساز بروز معضلاتی از 
جمله خودکشی و طلاق می شود. در دوران کرونا و ورود 
آموزش ها به شــبکه های اجتماعی، شاهد سوءاستفاده از 
حریم خصوصی معلمــان و دانش آموزان به صورت های 
گوناگــون بوده ایم، همانطور که صوت هــا و کلیپ های 
معلمان یا دانش آمــوزان در فضای مجازی تحت عنوان 
طنز یا هر عنوان دیگری پخش شــد کــه خود می تواند 
آسیب زیادی را به روحیه معلمان و دانش آموزان وارد کند 
و آموزش و اصول تربیتــی را تحت تأثیر قرار دهد، البته 
انتقادات زیادی به این موضوع شده و اخیراً با فرهنگ سازی 
بیشــتری که صورت گرفت نتایج مؤثری داشــت و این 
موضوع تا حدی کمتر شــده است، پس نباید در استفاده 
از شبکه های اجتماعی از موضوع فرهنگ سازی که نقش 
 مهمی در استفاده صحیح همگان از شبکه های اجتماعی

 دارد غافل شد.
Á  آیا شبکه های اجتماعی در دوران کرونا اثرات

مثبتی بر جوامع داشته است؟
با تمام این آســیب ها از حق نگذریم، افزایش استفاده 
از فضــای مجازی و شــبکه های اجتماعــی در جامعه 
فواید فراوانی داشــته اســت، برای مثال در دوران کرونا 
روانشناســان زیادی اقدام به برگزاری کارگاه و جلســات 
رایــگان برای خانواده و دانش آمــوزان کردند که همین 
امر باعث افزایش اســتفاده عمومی از این مطالب شــد 
یا این که باعث اســتقبال زیاد مردم از خدمات مشــاوره 
و روانشناسی شــده است همچنین کارگاه های زیادی در 
حیطه های تخصصی روانشناسی به صورت آنلاین برگزار 
شــد و همین امر باعث شد که روانشناسان و دانشجویان 
روانشناسی از سراسر کشور به کلاس ها و کارگاه های مفید 
دسترسی پیدا کنند که این موضوع قبلا به صورت بسیار 
کمرنگ تری بود، البته نباید از نقش شبکه های اجتماعی 
در آگاهی رســانی های مفید به ویژه در دوران کرونا غافل 
شــویم بنابراین استفاده از شبکه های اجتماعی مانند یک 
شمشیر دو لبه است که استفاده از آن بستگی به خود فرد 

و فرهنگ سازی نسبت به آن دارد.

در گفتگو با مشاوره خانواده و آموزش و پرورش مطرح شد

افزايش آمار مشاوره آنلاين در دوران کرونا

معاون مدیــرکل و رئیس اداره میــراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی کاشان از آغاز پروژه مرمت 
 تزئینات کاروانســرای گمرک بازار کاشــان خبر داد.
بــه گزارش فارس، یکی از جلوه هــای معماری ایران، 
کاروانســراها هســتند که در ادوار مختلــف تاریخی 
ساخته شــده اند کــه پررونق تریــن دوره ســاخت و 
 مرمــت کاروانســراها متعلق به عصر صفوی اســت.
ایــران در عصــر صفوی حلقــه ارتباطــی مهمی در 
ترددهــای بین المللی بوده اســت و مســافران زیادی 
از نقاط مختلف به ایــران می آمدند؛ بعضی نمایندگان 
سیاســی و برخــی بازرگانانــی بودند که بــه دلایل 
گوناگــون از کشــورهای مختلــف بــه ایران ســفر 
می کردند، بنا بر این ســاخت کاروانسراها که همچون 
مهمانخانــه بــرای مســافران داخلــی و خارجی بود 
 در عصــر صفوی امــری ضروری به نظر می رســید.
ســرای گمرک یا ســرای خان که مانند دیگر بناهای 
قدیمی بازار کاشــان به دوره قاجاریــان تعلق دارد، در 
جناح شــمالی بــازار بزرگ، نزدیک به میدان ســنگ 
 واقع شــده و بانی آن آقا شــریف ضرابی بوده اســت.
دربــاره وجه تســمیه آن گفته  شــده: در دوره قاجاریه 
که گمــرک محلی و ولایتی معمول بــود، چون دفتر 
مرکزی گمرکات کاشــان در ســرای شریف خان دایر 
گردیده بود؛ از آن  جهت، به ســرای گمرک مشــهور 
گشته است؛ همچنان که نخســتین محل پست خانه 
شهرســتان هــم در ایــن کاروانســرا تأسیس شــده 
 که تــا اوایل مشــروطیت نیــز در آنجا بوده اســت.
مهران ســرمدیان با بیان ارزش هــای غنی فرهنگی 

و تاریخی کاشــان خصوصــاً مجموعه بــازار اظهار 
کــرد: کاروانســرای گمرک یا شــریف خــان یکی 
از آثــار ثبتــی ارزشــمند تاریخی بــازار کاشــان از 
نظــر معمــاری و تزئینــات وابســته به آن شــامل 
 گچ بــری، کاشــی کاری، آجرکاری و نقاشــی اســت
معــاون مدیــرکل و رئیــس اداره میــراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دستی کاشــان با اشاره به اینکه 
قدمت کاروانســرای گمــرک بازار کاشــان، به دوره 
صفویه تا قاجار می رســد، افزود: ایــن مکان صورت 
گودال باغچه با سه طبقه در زمینی به مساحت تقریبی 
حــدوداً 2000 مترمربع در امتداد راســته اصلی بازار 
احداث شــده اســت که از یک  طرف به راسته اصلی 
 بازار و از طرفی دیگر به میدان ســنگ متصل می شود.

وی در ادامه گفت: ساخت این بنا را یکی از دولتمردان 
متمول کاشان به نام شریف خان ساخته است که گویا 
تا اواخر دوره صفویه با عنوان سرای شریف خان شهرت 
داشــته و پس  از آن به کاروانســرای گمرک نام گرفته 
 که خرید و فروش فرش در آن انجام می شــده است.

سرمدیان با اشاره به اینکه، این بنا به شماره ثبتی 3626 
در فهرســت آثار ملی کشــور به ثبت رسیده است و از 
جمله آثار ارزشــمند مجموعه بازار است، تصریح کرد: 
بیشتر تزئینات نقاشی های این بندرها راهروی ورودی 
متصل به راسته  بازار قرار دارد که شامل نقوش ختایی 
و اسلیمی، شمشه و ترنج است که بارنگ های متنوعی 
همچون طلایی، اخرا، سبز زنگاری و لاجورد اجراشده اند 
همچنین در برخی نقاط نیز تصاویر گرفت و گیر و نقوش 
 تصویری همچون معرکه گیر و خرس به چشم می خورد.

 آغاز مرمت کاروانسرای گمرک بازار کاشان

رییــس ســازمان داوطلبان هلال احمــر با بیان 
اینکه امســال چهارمین ســالی است که هلال احمر 
در مناطــق جنوب شــرقی خدمت می کنــد، گفت: 
هــلال احمر به دنبال زنده کردن فرهنگ آبرســانی 
 اســت تا با مشــارکت مردم کارهــای بزرگی بتواند

 انجام دهد.
به گزارش ایســنا، محمد نصیری ضمن اشاره به 
تغییرات اقلیمی که همه کشــورها درگیر آن هستند، 
گفت: ایــران در اقلیم خشــک قرار دارد و امســال 
خشکســالی و قحطی آب و برق برای همه ملموس 
است که در جنوب شرقی ایران خود را به خوبی نشان 
می دهد.او گفت: هلال احمــر وظیفه دارد در هنگام 
آســیب ها به کمک بیاید و خشکســالی نیز از جمله 
آســیب هایی اســت که هلال احمر برای آن فعالیت 
می کند.رییس سازمان داوطلبان جمعیت هلال احمر 
با بیان اینکه امســال چهارمین سالی است که هلال 
احمر در مناطق جنوب شرقی خدمت می کند تصریح 
کرد: هلال احمر با هدف رساندن آب آشامیدنی سالم 
به مردم و احشــام به این مناطق رفت تا بتواند جلوی 
جابجایی جمعیت و حاشــیه نشــینی را بگیرید که با 
همکاری خیرین و مشــارکت مردمی با 11/۵ میلیارد 
هزینه در سال گذشته انجام شــد و امسال نیز ادامه 
دارد.او از ســه خدمات هلال احمــر یاد کرد و گفت: 
اولین خدمت رسانی برای آب بود و احیای قنات، ایجاد 

چاه های جدید، خطوط انتقال آب و سلامت بهداشت 
و تغذیه از جمله خدمــات هلال احمر به این مناطق 

بوده است.
نصیری با اشــاره حمایــت از 16 منطقه ی چهار 
اســتان جنوب شــرقی ایران اذعان کرد: آن چیزی 
کــه در این مناظق انجام می شــود توســط متولیان 
تعیین شــده کــه البته براســاس توافــق نامه هایی 
صورت گرفته اســت.او آبرســانی را از جمله کارهای 
خیــر متداول در ایــران معرفی کرد و ضمن اشــاره 
به کمرنگی آن در ســالهای اخیر خاطرنشــان کرد: 
هــلال احمر به دنبال زنده کردن فرهنگ آبرســانی 
 اســت تا با مشــارکت مردم کارهــای بزرگی بتواند

 انجام دهد.

هلال احمر به دنبال زنده کردن 
فرهنگ آبرسانی
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5  فرهنگ و هنر

آگهی ابلاغ  دادخواست و ضمائم
660-1- احتراما بدینوسیله به استحضار می رساند که با توجه به دادخواست برهان موسوی 
به  المکان  مجهول  نشانی  به  حقیقت  احسان  طرفیت  به  فاطمی  السادات  اکرم  وکالت  با 
خواسته مطالبه در این شعبه چهارم حقوقی برخوار تسلیم نموده است که به کلاسه 99/741 
ش 4 ح ثبت و برای روز 1400/06/09  ساعت 18:00 وقت رسیدگی تعیین شده است . 
نظر به اینکه خوانده مجهول المکان می باشد، لذا حسب ماده 73 قانون آئین دادرسی مدنی 
مراتب یک نوبت در یکی از روزنامه های کثیرالانتشار طبع و نشر می شود و از خوانده مذکور 
دعوت به عمل می آید جهت دریافت نسخه ثانی دادخواست و ضمائم به دفتر شورا مراجعه 
و در وقت مقرر فوق جهت رسیدگی حاضر شود. در صورت عدم حضور دادخواست ابلاغ 
شده محسوب و شورا تصمیم مقتضی اتخاذ خواهد نمود. چنانچه بعدا نیازی به آگهی باشد 

فقط یک نوبت درج و مدت آن ده روز است دفتر شعبه چهارم مجتمع شماره یک شهرستان 
برخوار 11۵۵061/ م الف

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ساختمانهاي فاقد سند رسمی

661-1- برابر رای شماره 140060302007001039- مورخ 1400/3/23 هیات اول موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملك فلاورجان تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضی ماهی جان غلامی فرزند قاسمعلی ششدانگ 
یکباب خانه به مساحت 188/87 مترمربع پلاك 6 فرعی از 667 - اصلی واقع در خیابان نیروگاه 
خریداری از مالك رسمی محمد حسن آقا نجفی زاده محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 

مالكیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یك ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالكیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1400/4/10  تاریخ انتشار نوبت دوم: 1400/4/26  رییس اداره ثبت اسناد و 

املاک فلاورجان حسین زمانی 11۵7041/ م الف
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 

ثبتی و اراضی و ساختمانهاي فاقد سند رسمی
663-1- برابر رای شماره 140060302007000960- مورخ 1400/3/17 هیات اول موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 

ملك فلاورجان تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضی مریم مرادی فرزند امیر قلی ششدانگ یکباب 
خانه نیمه ساز به مساحت 140/81 مترمربع پلاك 413 - اصلی واقع در فلاورجان خریداری از مالك 
رسمی شیخ فضل اله نیکان محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله 1۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالكیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 
و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یك ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالكیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول : 1400/4/10 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1400/4/26  رییس اداره ثبت اسناد و 

املاک فلاورجان- حسین زمانی 11۵704۵/ م الف

  تئاتر اصفهان نمایش خانگی 

منتقد نشـریه هالیوود ریپورتـر در مطلبی به معرفی ۱۰ 
فیلم مهـم از کارگردانان طراز اول حاضر در جشـنواره کن 
پرداخته که سینمادوسـتان در انتظار تماشـای آنها هستند.

جشـنواره فیلـم کـن پـس از یک سـال وقفه بـه دلیل 
همه گیـری ویـروس کرونـا از ۶ جـولای )۱۵ تیـر( هفتاد 
و چهارمیـن دوره خـود را بـا نمایـش فهرسـتی از آثـار 
کارگـردان سرشـناس سـینما به ویـژه در بخـش رقابتـی 

زد. کلید خواهـد 
»دیوید رونی« منتقد ارشـد هالیـوود ریپورتر به معرفی 
۱۰ فیلـم برجسـته و مهـم در بخـش رقابتـی اصلـی کن 
۲۰۲۱ پرداختـه کـه فیلـم »قهرمـان« جدیدترین سـاخته 
فرهـادی یکی از این فیلم هاسـت که در توضیـح آن آمده 
اسـت: کارگردان برنده اسـکار فیلم هایی چـون »جدایی«، 
»فروشـنده« و »گذشـته«، در سـال ۲۰۱۹ با ساخت فیلم 
اسـپانیایی زبان »همـه می دانند« نتوانسـت بازخورد مثبتی 

همتـراز با دیگـر آثارش کسـب کند.
جزئیـات زیادی از داسـتان »قهرمان« سـاخته جدید و 
فارسـی زبان فرهـادی فاش نشـده گرچه به نظر می رسـد 
بـار دیگـر بـا یـک روایـت پـر تعلیـق و یـک درام ایرانی 
و پیچیـده از تنازعـات خانوادگـی و داخلی سـروکار داریم.

فیلـم »قهرمـان« با مدت زمـان دو سـاعت و ۷ دقیقه، 
دربـاره شـخصیتی بـه نام رحیم اسـت کـه به دلیـل عدم 
توانایـی در پرداخت بدهـی اش در زندان به سـر می برد اما 
طـی دو روز مرخصـی در تـلاش اسـت، شـاکی خـود را با 
پرداخـت بخشـی از بدهی متقاعد به پس گرفتن شـکایت 
خـود کنـد، اما اتفاقـات آن گونه که برنامه ریزی شـده پیش 

نمی رود.
اسـتودیو آمـازون حـق پخش فیلـم »قهرمـان« را در 

آمریـکا در اختیار دارد و کمپانی فرانسـوی ممنتو پیکچرز، 
تهیه کنندگـی و فـروش بین المللـی فیلم »قهرمـان« را بر 
عهـده دارد و این فیلم را در فرانسـه نیز اکران خواهد کرد.

در ایـن فیلم امیر جدیدی، محسـن تنابنده، رعنـا آزادی ور، 
فرشـته صدرعرفایـی، سـارینا فرهـادی و جمعـی دیگر از 
بازیگـران کـه اغلب آنـان چهره های جدید هسـتند مقابل 
دوربیـن فرهـادی رفته انـد و هایده صفی یـاری نیز تدوین 

فیلم را بر عهـده دارد.
»آنـت« بـه کارگردانی »لئو کارکس« و با بـازی »آدام 

درایـور« و »ماریون کوتیـار«،  »بندتا« از »پـل ورهوفن«، 
»جزیـره برگمـن« بـه کارگردانـی »میـا هنسـن-لاو«، 
»محفظه شـماره ۹« سـاخته »یوهو کاسمانن« کارگردانی 
فنلانـدی، »همـه چیـز خـوب پیـش رفـت« جدیدتریـن 
سـاخته »فرانسـوا اوزون« فیلمسـاز فرانسـوی، »مموریا« 
سـینماگر  ویراسـتاکول«  »آپیچاتپونـگ  کارگردانـی  بـه 
تایلنـدی برنده نحل طـلا، »گزارش فرانسـوی« جدترین 
فیلـم از کارگـردان آمریکایـی »وس اندرسـون« بـا نقش 
آفرینی »بنیسـیو دل تورو«، »تیلدا سوئینتون«، »فرانسس 

مـک دورمنـد«، »بیـل مـورای« و »آدرین بـرادی«، فیلم 
اسـترالیایی »نیتـرام« بـه کارگردانـی »جاسـتین کـرزل« 
و »موشـک سـرخ« از »شـین بیکـر« دیگـر فیلم هـای 
منتخـب هالیـوود ریپورتـر در میـان آثـار بخـش رقابتـی 

جشـنواره کن هسـتند.
هفتـاد و چهارمیـن دوره جشـنواره کـن نیـز از ۶ تـا 
۱۷ جـولای )۱۵ تـا ۲۶ تیـر( و بـا حضـور »اسـپایک لی« 
کارگـردان آمریکایـی به عنوان رئیس هیئـت داوران بخش 

رقابتـی به صـورت حضـوری برگـزار خواهد شـد.

ــردو«  ــت« و »درخــت گ فیلم هــای ســینمایی »دینامی
ــه اکــران می شــوند. ــان هفت ــا پای ت

پــس از وقفــه در اکــران فیلم هــای ســینمایی بــه 
ــا در کشــور، شــورای صنفــی نمایــش  دلیــل شــیوع کرون
ــان  ــا پای ــی شــد و ت ــا ســرمایه گذاران فیلم هــا وارد رایزن ب
ــران  ــردو« اک ــت گ ــت« و »درخ ــم »دینامی ــه دو فیل هفت
ــر درام،  ــی در ژان ــی ایران ــردو« فیلم ــوند.»درخت گ می ش
کارگردانــی محمدحســین  بــه  و ضدجنــگ  تــراژدی 
ــم  ــط ابراهی ــر توس ــن اث ــه ای ــت. فیلمنام ــان اس مهدوی
امینــی و حســین حســنی نوشــته شــده و ســید مصطفــی 
ــال ۱۳۹۸  ــه در س ــت ک ــم اس ــده فیل ــدی تهیه کنن احم

ــد شــد. تولی
بخــش  بــه  راه یافتــه  فیلم هــای  از  فیلــم  ایــن 
بــود  فجــر  فیلــم  جشــنواره  سی وهشــتمین  اصلــی 
ــن  ــن بهتری ــیمرغ بلوری ــان س ــین مهدوی ــه محمدحس ک
ــن  ــن بهتری ــیمرغ بلوری ــادی س ــان مع ــی و پیم کارگردان
ــو شــریفی  ــرد را کســب کــرد و مین بازیگــر نقــش اول م

ــن  ــن بهتری ــیمرغ بلوری ــزد س ــم نام ــش مری ــر نق بازیگ
بازیگــر نقــش مکمــل زن شد.داســتان ایــن فیلــم در ســه 

ــود و  ــت می ش ــال ها ۶۶، ۸۳ و ۹۵ روای ــی س ــع زمان مقط
بــر مبنــای داســتان واقعــی تلــخ و انســانی زندگــی مــردی 

رنــج کشــیده کــردی بــه نــام قــادر مــولان پــور و خانــواده 
ــت. ــت اس ــیمیایی سردش ــاران ش ــه بمب اش در فاجع

»قــادر  به نــام  فــردی  نقــش  معــادی  پیمــان 
ــاران  ــلال بمب ــه در خ ــد ک ــت می کن ــور« را روای مولان پ
مشــکلات  دچــار  خانــواده اش  سردشــت  شــیمیایی 

می شــوند. شــیمیایی 
ــری،  ــران مدی ــد از: مه ــم عبارتن ــن فیل ــران ای بازیگ

ــریفی. ــو ش ــاداتی، مین ــا س ــادی، مین ــان مع پیم
ــا  ــان ب ــه همزم ــت ک ــری اس ــم دیگ ــت« فیل »دینامی
ــه  ــت« ک ــود. »دینامی ــی ش ــران م ــردو« اک ــت گ »درخ
مضمونــی کمــدی دارد، دومیــن همــکاری مشــترک 
اطیابــی و ابراهیــم عامریــان تهیــه کننــده ســینما، بعــد از 

ــت. ــال ۱۳۹۷ اس ــول س ــزاس« و محص »تگ
ــی،  ــر، محســن کیای ــان جمشــیدی، احمــد مهرانف پژم
نازنیــن بیاتــی، نــادر ســلیمانی، میرطاهــر مظلومــی، امیــد 
روحانــی، مجیــد شــهریاری و زیبــا کرمعلــی در ایــن فیلــم 

ــد. ــش می پردازن ــای نق ــه ایف ــینمایی ب س

معاون ساترا: وزارت ارشاد از 
سریال »زخم کاری« شکایت 

کرده
معاون کاربران و تنظیم گری اجتماعی ساترا درباره حواشی 

سریال »زخم کاری« توضیح داد.
علی سعد در صفحه توییتر خود درباره حواشی سریال »زخم 
کاری« نوشت: ساترا تمایلی به مطرح کردن سنگ اندازی ها 

در مسیر حمایتی خود از رسانه های صوت و تصویر را ندارد.
ولی لازم است شفاف اعلام کنم: در روز های گذشته وزارت 
ارشاد نسبت به پخش سریال »زخم کاری« به دادسرای 
فرهنگ و رسانه شکایت کرده. دوستان درصورتی که با مردم 
صادق اند، با تکذیبیه رسمی افکار عمومی را آگاه کند! کاش 
دوستان وزارت ارشاد در آخرین روز های مسئولیت خود با مردم 

صادق بودند.

»پدرکشتگی« با موضوع قتل 
بابک خرمدین مجوز ساخت 

گرفت
واکاوی  موضوع  با  »پدرکشتگی«  مستند  ساخت  پروانه 

جنبه های مختلف پرونده قتل بابک خرمدین صادر شد.
و  میثاقی  سیامک  کارگردانی  به  »پدرکشتگی«  مستند 
تهیه کنندگی مشترک سیدامیر سیدزاده و فاطمه پاقلعه نژاد 

تولید خواهد شد.
در این مستند به ماجرای هولناک قتل کارگردان سینما، بابک 
خرمدین، از نگاه کارشناسی و زوایای مختلف جرم شناسی، 

جامعه شناسی و روان شناسی پرداخته خواهد شد.
بیست وپنج  ایران  سینمای  کارگردان  خرمدین  بابک 

اردیبهشت ماه 1400 توسط پدر و مادرش به قتل رسید.

موسیقی مادر و دلشدگان پس 
از سال ها طنین انداز می شود

ارکستر ملی ایران شب موسیقی فیلم را با اجرای »دلشدگان« 
و »مادر« به صحنه می برد.

به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان به نقل از روابط عمومی و 
امور بین الملل بنیاد رودکی، در اولین اجرای ارکستر ملی ایران 
در سال جدید و در بخش نخست این برنامه، گروه ساز های 
ایرانی، موسیقی فیلم »دلشدگان« به آهنگسازی استاد حسین 

علیزاده را اجرا می کند.
در بخش دوم، ارکستر ملی ایران با ترکیب کامل نوازندگان، 
اجرای موسیقی فیلم »مادر« به آهنگسازی و رهبری ارسلان 

کامکار را به مخاطبان خود تقدیم می کند.
این برنامه که بنا بود در تاریخ 26 خردادماه اجرا شود، به رغم 
آمادگی ارکستر، به دلیل محدودیت هایی که برای پلتفرم های 
پخش آنلاین به وجود آمد، به تاریخ جمعه 11 تیرماه موکول 

شد.
با تصمیم شورای هنری ارکستر، به منظور ارائه مطلوب تر 
این اجرا و همچنین نمایش بهتر هنر نوازندگان ارکستر، این 
کنسرت به شکل »آفلاین« در اختیار مخاطبان قرار می گیرد.

بر این اساس، کنسرت شب موسیقی فیلم ارکستر ملی ایران 
از ساعت 21 روز جمعه 18 تیرماه از طریق سایت اینترنتی 
 ،www.bonyadRoudaki.com بنیاد رودکی به نشانی
اینستاگرام هفدانگ )hafdang( و اینستاگرام بنیاد رودکی 

)bonyad.Roudaki( در دسترس علاقه مندان است.
به دلیل جابه جایی برنامه ها، اجرای تیرماهِ ارکستر نیز به ناگزیر 
از جدول حذف شده است و برنامه های ارکستر ملی از روزِ 14 

مردادماه بر روال عادی خود قرار خواهند داشت.

کتاب جامع شهید بهشتی به 
چاپ دوم رسید

چاپ دوم کتاب جامع »شهید بهشتی« روایت زندگی و زمانه 
شهید آیت الله دکتر سید محمد حسینی بهشتی به همت 

مجموعه فرهنگی سرچشمه وارد بازار شد.
به گزارش مهر، چاپ دوم کتاب جامع »شهید بهشتی« به 
همت مجموعه فرهنگی سرچشمه وارد بازار شد. کتاب جامع 
»شهید بهشتی« روایت زندگی و زمانه شهید آیت الله دکتر 
سید محمد حسینی بهشتی است که به همت مجموعه 
فرهنگی سرچشمه در قالب کتاب جامع مصور به قلم جعفر 
شیرعلی نیا چاپ و با استقبال بسیار خوب علاقه مندان روبرو 
شده بود. چاپ دوم این کتاب جامع همزمان با چهلمین سالگرد 

حادثه هفتم تیر توسط انتشارات سایان وارد بازار کتاب شد.
در مقدمه کتاب آمده است: شاید نغزترین و شایسته ترین صفت 
برای این شهید عزیز که گویا و نشانگر نقش الهام بخش او در 
نهضت اسلامی است این تعبیر هم سنگر دیرین او حضرت 
آیت الله خامنه ای است که فرمودند: »شهید بهشتی جزو نوادر 
زمان بود، جزو کسانی بود که نظیر او را انسان در نسل های 
پیاپی کمتر پیدا می کند... حقاً سیّد شهدای انقلاب اسلامی 
است و چشم وچراغ این انقلاب و این ملت بود. شهید بهشتی 
را بی تردید بایست به عنوان یکی از معماران بزرگ تجدید بنای 
تفکّر انقلابی و تشکیلاتی انقلاب اسلامی ایران به شمار آورد. 

نمایشی روی پشت بام تالار 
هنر اصفهان

یک کارگردان گفت: به جای این که نمایش در سالن ها تماشا 
شود، اجرای ننه دلاور به روایت دلاور سی ساله روی پشت بام 
تالار هنر انجام خواهد شد. در ماه های گذشته تصمیم گرفتیم 
که روند اجرا را تغییر دهیم، این کار برای رعایت شرایط ایمنی 

مخاطب و گروه همچنین ایجاد روندی تازه انتخاب شد.
دلاور خسرونیا در گفت وگو با ایمنا، اظهار کرد: ژانر نمایش 
ننه دلاور به روایت دلاور سی ساله اجتماعی است و متن آن 
برداشتی از نمایشنامه ننه دلاور و فرزندان او نوشته برتولت 
برشت است. یک سال است که به صورت گروهی درگیر این 
نمایش هستیم.وی با اشاره به مضمون این نمایش، افزود: 
نمایش درباره خانواده ننه دلاور است که در جنگی گرفتارشده 
و با یک گاری سیار کار خریدوفروش انجام می دهد. در حین 
نمایش فرزندان ننه دلاور یکی یکی کشته می شوند، اما او 

همچنان کار خود را ادامه می دهد.
این کارگردان ادامه داد: این اولین اجرای نمایش است که در 
تالار هنر اجرا می شود و احتمال دارد که در ادامه برای برخی 
جشنواره ها فرستاده شود.خسرونیا اضافه کرد: تئاتر به پیش و 
پس از کرونا تقسیم می شود. فارغ از بیماری، به دلیل روند 
اجتماعی که مردم این روزها با آن درگیر هستند، نمایش ها 
باید با نگاه جدید آماده شود. اگر این نوع نگاه در آثار نمایشی 
باشد مخاطب برای حضور در سالن های تئاتر تشویق می شود 
و استقبال می کند.وی درباره محل اجرای تئاتر، تصریح کرد: 
به جای این که نمایش در سالن ها تماشا شود، اجرای ننه دلاور 
به روایت دلاور سی ساله روی پشت بام تالار هنر انجام خواهد 
شد. در ماه های گذشته تصمیم گرفتیم که روند اجرا را تغییر 
دهیم، این کار برای رعایت شرایط ایمنی مخاطب و گروه 

همچنین ایجاد روندی تازه انتخاب شد.
این کارگردان خاطرنشان کرد: سعی کردیم دسته مخاطبان 
جدیدی را وارد حوزه نمایش کنیم. از دید من کارهایی که 
نگاهی نو دارد باعث می شود مخاطبی که مدت ها تئاتر ندیده 
یا به تئاتر کلاسیک رغبت نشان نمی دهد، به جمع مخاطبان 
تئاتر افزوده شوند. ما بیشتر تلاش کردیم با این دسته از 
مخاطبان ارتباط برقرار کنیم.خسرونیا افزود: همیشه در تغییر 
موقعیت ها است که نسل جوان می تواند نگاه خود را ثابت 
کند. چیزی که باعث شده در این شرایط کار کنیم روحیه 
جوان تیم است که برای آن ها شرایط مهم نیست بلکه نتیجه 
و هدف مهم است.وی ادامه داد: همیشه اعتماد کمتری به 
جوانان و نگاه آنان وجود دارد و به کسانی که تجربه بیشتری 
دارند و کار بیشتری روی صحنه برده اند نگاه بهتری می شود. 
چراکه این افراد دیگر امتحان خود را پس داده اند و نتیجه کار 

آن ها معلوم است.
این کارگردان خاطرنشان کرد: نه در اصفهان بلکه در همه جا 
وقتی یک گروه جوان می خواهند فعالیت کنند، مشکلات 
بیشتری سر راهشان قرار دارد. این مسئله گریبان گیر ما هم 
بوده، اما سعی کردیم با گفتمان از این مرحله بگذریم و از 
فرصت خود استفاده کنیم.خسرونیا اضافه کرد: حمایت های 
بسیار خوبی از سوی شهرداری و حوزه هنری از ما شد تا 
بتوانیم این کار را انجام دهیم. امیدوارم از این کار استقبال 
خوبی بشود.گفتنی است، نمایش ننه دلاور به روایت دلاور 
سی ساله از امروز _نهم تا بیست و سوم تیرماه_ در تالار هنر 

اجرا خواهد داشت.

آغاز همزمان فیلمبرداری چند 
فیلم بزرگ هالیوودی

با رونق گرفتن گیشه سینماهای آمریکا در چند هفته اخیر، 
ساخت چند فیلم تجاری بزرگ مثل دنباله »جان ویک« و 

»آکوامن« کلید خورد.
یک  چون  فیلم هایی  رکوردشکنی  اخیر  هفته های  در 
مکان ساکت: بخش دوم، گودزیلا علیه کونگ و سریع 
و خشن 9 در گیشه پساکرونایی آمریکا امید را به جمع 
اصحاب هالیوود بازگرداند. روند این احیا و رکوردشکنی ها 
از فروردین ماه امسال شروع شد؛ فیلم گودزیلا علیه کونگ 
با گذشت 10 روز از اکران با 60 میلیون دلار فروش، 
پرفروش ترین فیلم گیشه پساکرونایی آمریکا شد. دو ماه 
بعد یک مکان ساکت 2 با بیش از 100 میلیون فروش 
در 1۵ روز، گوی سبقت را از هیولاهای سینمایی ربود و 
صدرنشین فروش گیشه کرونازده شد. این فیلم ترسناک 
در اولین هفته اکران خود 48 میلیون و 300 هزار دلار 
فروش کرده بود. این ماه نهمین قسمت از فیلم اکشن 
سریع و خشن وارد میدان رقابت شد و در هفته افتتاحیه با 
بیش از 70 میلیون دلار فروش، رکورد یک مکان ساکت 

را با اختلافی 20 میلیون دلاری شکست.
رونق  بازگشت  به  واکنش  در  هالیوودی  کمپانی های 
به سینماها، کار ساخت و فیلمبرداری چند فیلم تجاری 
و گیشه پسند را آغاز کرده اند. فیلم آکوامن و پادشاهی 
گمشده یکی از این فیلم هاست که بناست 16 دسامبر 
2022 )2۵ آذر 1401( اکران شود. جیمز وان کارگردان 
چینی تبار آکوامن با انتشار عکسی از یک غار یخی از آغاز 
فیلمبرداری این پروژه خبر داد.قسمت اول آکوامن در گیشه 
جهانی بیش از 1 میلیارد و 400 هزار دلار فروش کرد و 
جایگاه خود به عنوان پرفروش ترین فیلم دنیای سینمایی 

دی سی کامیکس را تا به امروز حفظ کرده است.

بـه گفتـه بسـیاری از اهالـی تئاتـر در ایـن دو سـال 
هیچ گونـه حمایتـی از سـوی مرکـز هنر هـای نمایشـی 
نسـبت بـه گروه های تئاتـر به ویـژه تئاتر های دانشـجویی 
صـورت نگرفتـه، ایـن نهـاد کـه متولی امـور نمایشـی در 
کشـور اسـت، صرفا بـه برگزاری جشـنواره ها اکتفـا کرده، 
اهالـی تئاتر معتقدند مسـئولان فرهنگی بایـد کاری کنند 

کـه بلیـت تئاتـر جزو سـبد یـک خانـوار قـرار بگیرد.
خبرگـزاری میـزان - بـدون شـک یکـی از بزرگترین 
آن  بـا  تئاتـری  گروه هـای  همیشـه  کـه  مشـکلاتی 
قیمـت  نجومـی  افزایـش  می کننـد  نـرم  دسـت وپنجه 
اجاره بهای سـالن های نمایشـی خصوصی اسـت از این سو 
امـا هیـچ گاه نمی تـوان بـه سـازوکار و چگونگـی واگذاری 
سـالن های دولتـی به گروه  هـای محدود نمایشـی پی برد، 
شـاید یکـی از دلایـل اصلـی آن اعمـال سـلایق توسـط 
مدیـران متعـدد اسـت کـه ناشـی از تغییـر مدیریت هـای 
پـی دی پـی اسـت. اجـاره بـالای سـالن های نمایـش و 
نوسـان قیمـت ایـن اجاره بهـا بـرای سـالن های نمایشـی 
بـا شـیوع کرونـا وضعیـت نامطلوب تـری ایجاد کـرده که 
قطعـا افزایش قیمت بلیت تئاتر برگزفتـه از همین موضوع 

ست. ا
مقصـر ایـن گرانـی امـا گروه هـای تئاتـری نیسـتند، 
چراکـه بسـیاری از افـرادی که تنهـا از این طریـق زندگی 
خـود را می چرخاننـد در یـک سـال و نیـم گذشـته بیـکار 
و خانه نشـین شـده اند و حـالا بـرای روی صحنـه بـردن 
نمایـش خـود بایـد هزینه هـای بالاتری را متحمل شـوند. 
ایـن افـراد کـه در ایـن رشـته تحصیل کـرده و به اصطلاح 
مرسـوم خـاک صحنـه خورده اند تا نمایش خـود را بر روی 
صحنـه ببرنـد با بالا رفتن مبلـغ اجاره بها به واسـطه اجرای 

آثـار خـود، ناچـار تـن بـه گران تر شـدن بلیـت می دهند.
بدیهـی اسـت ضرر این اتفاق دوسـویه اسـت و در کل 

بـه ضـرر هنـر تئاتر اسـت در ایـن رابطـه بهـرام بهبهانی 
نویسـنده، بازیگـر و کارگـردان تئاتـر می گوید: چـرا هنری 
کـه نیاز یـک جامعه و هنـر فرهیختگان اسـت، بایـد اندر 
گـران باشـد، انـگار مسـئولان فرهنگـی خودشـان را کنار 
کشـیده و یکسـری سـالن خصوصـی در اختیـار تئاتری ها 
قـرار داده انـد تا هر گروهی کـه پول داشـت بتواند نمایش 

خـود را روی صحنـه ببرد،
اما سـؤال اینجاسـت یک دانشـجوی تئاتر چطور شبی 
2 تـا 3 میلیون هزینه اجاره سـالن می تواند بپـردازد در این 
صـورت مجبور اسـت که قیمـت بلیت ها را بالا ببـرد و در 
پـی همین موضوع تماشـاچی نیز با دیـدن افزایش قیمت 

بلیـط از تماشـای تئاتر منصـرف و درنتیجـه چرخه اقتصاد 
در تئاتر متوقف می شـود.

بـه گفتـه بسـیاری از اهالـی تئاتـر در ایـن دو سـال 
هیچ گونـه حمایتـی از سـوی مرکـز هنر هـای نمایشـی 
نسـبت بـه گروه های تئاتـر به ویـژه تئاتر های دانشـجویی 
صـورت نگرفتـه، ایـن نهـاد کـه متولی امـور نمایشـی در 
کشـور اسـت، صرفا بـه برگزاری جشـنواره ها اکتفـا کرده، 
اهالـی تئاتر معتقدند مسـئولان فرهنگی بایـد کاری کنند 

کـه بلیـت تئاتـر جزو سـبد یـک خانـوار قـرار بگیرد.
امـا افزایـش قیمت  هـای غیرمعقـول بلیـت تئاتـر تنها 
بـرای شـرابط امـروز نیسـت بلکـه در سـال های قبـل نیز 

شـاهد افزایـش غیرطبیعی بلیـت نمایش هایـی بودیم که 
در سـالن های دولتـی و نیمه دولتـی بـه صحنـه می رفتند. 
ایـن قیمـت به طـور میانگیـن از 2۵ هزارتومـان تـا 200 
هـزار تومـان در نوسـان بـوده و هسـت، بدیهـی اسـت با 
ایـن قیمـت یک خانواده چهـار نفره باید هزینـه ای حداقل 
100 هزارتومانـی را برای تماشـای یک نمایـش آن هم در 
سـالنی با امکانـات پایین به لحاظ کیفیت سـالن، تهویه و. 
متحمل شـوند. خیلـی از مخاطبـان تئاتر هم که از دسـته 
دانشـجویان علاقه منـد بـه ایـن رشـته هنـری هسـتند و 
منبـع درآمـدی هم ندارنـد عملا از دیدن تئاتـر موردعلاقه 

خود محـروم شـده اند.
بـا ایـن وضعیـت و باوجـود شـرایط سـخت اقتصادی 
ناشـی از کرونـا تئاتـر نیـز قرار اسـت همچون بسـیاری از 
کالا هـای ضروری خانواده ها که از سـبد خریدشـان حذف 
شـده دچـار فراموشـی شـود. البتـه ایـن مسـئله در حالـی 
مطـرح می شـود کـه قشـری از مخاطبـان کـه از تمکـن 
مالـی بالاتری برخـوردار هسـتند و یا افـرادی که معتقدند 
بـرای در اختیـار گرفتـن یـک محصـول باکیفیـت بایـد 
هزینـه پرداخت کنند، مشـکلی بـا بالا رفتـن قیمت بلیت 
نمایش هـا ندارنـد و حاضر هسـتند برای دیدن نمایشـی با 
پروداکشـن سـنگین هزینـه کنند امـا این موضوع شـامل 

همـه افـراد جامعـه قطعا نمی شـود.
بنابرایـن بـا این شـرایط بسـیاری از گروه هـای جوان 
کـه با اشـتیاق تئاتر را دنبـال می کنند راهی به جـز کار در 
تماشـاخانه های کوچک نداشـته و ندارند، تماشاخانه هایی 
کـه بـا اجـاره شـبی 3 تا ۵ میلیـون تومـان نه تنهـا تعداد 
بسـیار کمـی مخاطـب دارنـد و هزینـه بالایـی را بـه 
گروه هـا متحمـل می کننـد بلکـه در مهم تریـن رویـداد 
تئاتـری کشـور یعنـی جشـنواره تئاتر فجر هم به حسـاب 

نمی آینـد.

حذف تدریجی تئاتر از سبد فرهنگی خانواده ایرانی
  کوک

هالیوود ریپورتر انتخاب کرد:

قهرمان اصغر فرهادی در لیست ۱۰ فیلمی که بايد ديد

»دینامیت« و »درخت گردو« تازه نفس های اکران

  قفسه

  سینمای جهان
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اقتصاد

مدیران صنعت و معدن، 
فرماندهان جبهه اقتصادی 

حمیدرضا عظیمیان مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه در 
پیامی فرا رسیدن روز صنعت و معدن را به  تمامی مدیران، 
کارکنان و کارگران شاغل در حوزه صنعت و معدن تبریک 
گفت. به گزارش اصفهان امروز، متن این پیام به شرح زیر 

است:
نام گذاری روز دهم تیرماه به نام »روز صنعت و معدن«، 
نمایانگر اهمیت بنیادین و سرنوشت ساز صنعت و معدن، در 
توسعه، اقتصاد و شکوفایی ایران اسلامی است و این اهمیت 
در سال های اخیر، با اعمال محدودیت ها و تحریم های ظالمانه 
بر صنعت نفت کشور از سوی دولت های متخاصم و متجاوز، 
دوچندان شده است. صنعت و معدن، محرک و مشوق تولید، 
جهش و رشد نظام های سیاسی و اقتصادی است و بخش 
زیادی از پیشرفت های نظام مقدس جمهوری اسلامی متأثر 
از پیشرفت در این حوزه است. بی تردید لطف پروردگار الهی 
شامل حال این مرزوبوم گردیده و جای جای میهن اسلامی ما 
مملو از منابع و معادن غنی طبیعی و سوختی و معدنی است و 
این امر، کشورمان را درزمینه بهره مندی از مواد اولیه در جایگاه 
مطلوبی قرار داده است. علاوه بر این، در دهه های اخیر، دانش، 
مهارت، توانمندی و تعهد مهندسان، کارآفرینان، معدن کاران، 
صنعتگران و فرزندان برومند کشور ارتقای چشم گیری یافته و 
سرمایه های انسانی این حوزه افزایش درخور توجهی داشته 
است. صنعت و معدن به عنوان مهم ترین حوزه اقتصاد، نقش 
مؤثری در توسعه و پیشرفت نظام اسلامی و پویایی نظام بانکی 
و گردش مالی ایفا کرده و مولد اشتغال پایدار، افزایش تولید 
ناخالص ملی و درآمد سرانه و رونق کسب وکار و صادرات 
غیرنفتی و درنهایت خوداتکایی و خودکفایی اقتصادی بوده 
کشور،  اقتصادی  کارشناسان  اذعان  به  به طوری که  است؛ 
مدیران صنعت و معدن کشور، فرماندهان جبهه اقتصادی 
شمار  به   سلطه خواه  نظام  ظالمانه  تحریم های  با  مبارزه 
اهمیت  یادآوری  و  گرامیداشت  سالروز  تیرماه  می آیند. 10 
صنعت و معدن در سرنوشت کشور و پاسداشت تلاش های 
سخت کوشانه، مجاهدانه و خستگی ناپذیر فعالان این عرصه 
است که با اراده پولادین و همت مضاعف، چرخ های اقتصاد، 
تولید و رونق اقتصادی را به حرکت درآورده اند. در این میان، 
گروه فولاد مبارکه به عنوان بزرگ ترین مجتمع صنعتی کشور 
و تنها مجموعه تکامل یافته صنعتی که چرخه کامل تولید از 
سنگ تا رنگ و از معدن تا محصول نهایی را در اختیار دارد، 
همواره مفتخر به پیشتازی و موفقیت در عرصه های صنعتی 
و معدنی نظام جمهوری اسلامی ایران بوده است. بدین وسیله 
این روز خجسته را به تمامی مدیران، کارکنان، کارگران شاغل 
در حوزه صنعت و معدن و همکاران گران قدر گروه فولاد 
مبارکه از شمال تا جنوب کشور، تهنیت عرض می نمایم و 
برای کلیه صنعتگران، معدن کاران، کارآفرینان و کارگران این 
عرصه که مجاهدانه در راه صیانت از پویندگی صنعت و اقتصاد 
این مرزوبوم، کوشش می کنند توفیق و سربلندی آرزو می کنم.

دولت جدید نگاه جامع به 
زنجیره فولاد داشته باشد

از دولت جدید انتظار می رود نگاه کامل و جامعی به زنجیره 
فولاد در بخش های مختلف داشته باشد و ضمن تعریف 
چشم انداز برای حداقل ۵ سال، سیاست گذاری برای آن را 
به گونه ای انجام دهد که کالای ایرانی ضمن برخورداری از 
شرایط رقابت در بازار جهانی، ارزآوری برای کشور و اقتصاد 
فولاد  معاون خرید شرکت  یزدخواستی،  رضا  باشد.  داشته 
مبارکه در گفت وگو با ایراسین درخصوص اینکه چه انتظاری 
از دولت آینده برای بخش صنعت می رود اظهار کرد: امیدواریم 
ثبات به بازارها بازگردد و سیاست هایی اتخاذ شود که بتوان 
برای 4 سال براساس آن ها برنامه ریزی کرد. وی افزود: امید 
می رود در دولت آینده سیاست هایی اتخاذ شود که منجر به 
ثبات در صنعت و بازار گردد. از طرفی نمی توان گفت صرف 
یکدست شدن همه ارگان ها منجر به ثبات شود، بلکه در 
اولویت قرار گرفتن سیاست های مسئولان برای تنظیم و 
ایجاد ثبات در بازار است که می تواند در اولویت نخست باشد 
یا اولویت ثانویه. یزدخواستی ادامه داد: انتظارات ما از دولت و 
وزارت صمت در آینده این است که نگاه جامع و کاملی به کل 
زنجیره فولاد، بازار فولاد، تولید محصولات زنجیره فولاد، بازار 
داخلی و صادرات داشته باشند و یک چشم انداز پنج ساله برای 
آن تعریف کنند؛ به گونه ای که صادرات کالای ایرانی کاملا 
رقابتی و برای کشور ارزآور باشد. در واقع لازم است نگاه به 
این زنجیره از حالت بخشی و جزیره ای دور شود و ملاک آن 
نگاه کارشناسی و اقتصادی باشد، )نه اینکه افزایش انتقال سود 
از یک بخش به بخش دیگر زنجیره و یا افزایش قیمت ها 
در زنجیره رخ دهد( تا در نهایت شاهد تغییرات مثبت باشیم؛ 
در غیر این صورت شرایط تغییری نخواهد کرد. معاون خرید 
شرکت فولاد مبارکه تصریح کرد: در واقع لازم است متولیان 
وزارت صمت از ابتدا تا انتهای زنجیره فولاد را بررسی کنند و 
برای آن برنامه ریزی داشته باشند تا خروجی این صنایع، تولید 
محصولاتی باشد که بازار کشور را رقابتی می کند و قابلیت 
عرضه آن در بازار جهانی وجود دارد و برای کشور ارزآور است. 
به گفته یزدخواستی، در حال حاضر تحریم های بسیاری بر 
کشور و صنعت فولاد ایران تحمیل شده و فولاد مبارکه نیز 
بر اساس همین شرایط تحریمی برنامه ریزی کرده و به سمت 
جلو حرکت می کند. البته به گشایش برخی از تحریم ها نیز 
امیدواریم که اگر اتفاق بیفتد منجر به خشنودی در صنعت 
فولاد و اقتصاد کشور خواهد شد، اما اکنون برنامه شرکت 
فولاد مبارکه برای ادامه راه، بر اساس شرایط در بدترین حالت 
ممکن یعنی فشار حداکثری است. معاون خرید شرکت فولاد 
مبارکه در خصوص اینکه برای دست یابی به افق 1404 و 
تولید ۵۵ میلیون تن فولاد چه سختی هایی سد راه دولت جدید 
خواهد بود نیز گفت: دولت باید با جسارت میزان اقدامات و رشد 
موردنیاز برای تولید بیشتر فولاد و رسیدن به عدد ۵۵ میلیون 
تن را اعلام کند، زیرا عدم دست یابی به اعداد تعریف شده برای 
افق 1404 ممکن است منجر به از بین رفتن سطح اعتماد 

به دولت شود.

ثبت سومین رکورد متوالی 
تولید ماهیانه در فولاد 

سفیددشت
واحد احیا مستقیم فولاد سفیددشت با ثبت سومین رکورد 
متوالی تولید ماهیانه، بهار 1400 را پشت سر گذاشت. به 
گزارش روابط عمومی فولاد سفیددشت، مدیر عملیات این 
با تولید 8214۵ تن آهن  افزود:  با اعلام این خبر  شرکت 
اسفنجی در سومین ماه سال، رکورد تولید این محصول در 
واحد احیا مستقیم فولاد سفیددشت ارتقا یافت که این میزان 
را  تولید  افزایش  تن  اردیبهشت ماه، 104۵  رکورد  نسبت به 
نشان می دهد. ایمان سلیمانی تصریح کرد: با تولید این میزان 
محصول در خردادماه، علاوه بر ثبت سومین رکورد متوالی در 
تولید ماهیانه، تولید تجمعی سه ماهه نخست سال 1400 نیز 
به میزان 12 درصد مازاد بر برنامه محقق شد. وی همچنین با 
اشاره به عملکرد موفقیت آمیز بزرگ ترین واحد صنعتی استان 
در ارزیابی سالیانه مجمع امور شرکت های گروه فولاد مبارکه، 
شبانه روزی  تلاش  مرهون  را  موفقیت ها  این گونه  کسب 
کارکنان، پیمانکاران، تأمین کنندگان و سایر شرکای کسب وکار 
شرکت دانست. سلیمانی در پایان با تقدیر از حمایت های 
جهت  در  ایمیدرو(  و  مبارکه  )فولاد  شرکت  سهام داران 
دست یابی به توفیقات پی درپی این شرکت، ابراز امیدواری 
کرد تا پایان سال جاری تولید تختال در واحد فولادسازی و 

ریخته گری میسر گردد.

انجام موفقیت آمیز تعمیرات 
سالیانه مگامدول A واحد 

شهید خرازی
مدیراحیا مستقیم 2 فولاد مباركه از انجام موفقیت آمیز 
این  در  واحد شهید خرازی   a تعمیرات سالیانه مگامدول
شركت خبر داد. به گزارش ایراسین و به نقل از روابط عمومی 
شرکت فولاد مبارکه، یوسف مهاجری با اعلام این خبر گفت: 
تعمیرات سالیانه واحدهای احیا مستقیم همواره به آماده سازی 
بسیار دقیق مهندسی و ارزیابی ریسک های ایمنی و سازماندهی 
نیروی انسانی و مکانیسم های درگیر نیازمند است. بر همین 
اساس، از ماه ها پیش تیم تولید و تعمیرات واحد، برنامه ریزی و 
فراهم ساختن پیش نیازهای اجرای تعمیرات سالیانه را به طور 
جدی در دستور کار خود قرار داد و خوشبختانه شات دان سالیانه 
مگا مدول a شهید خرازی در خردادماه سال جاری با کیفیت 
و کمیت مناسب و رعایت اصول ایمنی انجام شد و با موفقیت 
به اتمام رسید تا در سال »تولید، پشتیبانی و مانع زدایی ها« 
با تولید کمّی و کیفی مناسب آهن اسفنجی در این مدول، 
پشتیبانی مناسبت تری از واحد فولادسازی در طول سال، 
جهت پیشبرد و دست یابی به اهداف تولید شرکت فراهم گردد. 
نادر اروج نژاد رئیس تعمیرات احیا مستقیم فولاد مبارکه نیز در 
این زمینه گفت: در طی این تعمیرات با برنامه ریزی مناسب 
و با حجم بیش از 3۵ هزار نفر ساعت، فعالیت هایی همانند 
تعویض باندل های حرارتی، تعمیرات داخل کوره، سرویس 
تجهیزات برق و ابزار دقیق، بهینه سازی و تعویض شبکه های 
برج خنک کننده و سرویس کلیه خطوط سیالات و اسکرابرها با 
همکاری مناسب واحدهای پشتیبانی همانند تعمیرات مرکزی، 
مرکز نسوز، تعمیرگاه مرکزی، حمل ونقل و دفتر فنی تعمیرات 
انجام شد. وی در ادامه از کلیه واحدهای پشتیبانی و پرسنلی 
که در این رویداد تعمیراتی نقش داشته اند قدردانی کرد. در این 
خصوص رئیس تعمیرات نسوز سایر نواحی فولاد مبارکه نیز 
گفت: در راستای بهبود شرایط تولید برای اولین بار پروژه اجرا 
و بهینه سازی ساختار نسوز استک اجکتور مگا مدول a شهید 
خرازی واحد احیا مستقیم شماره 2 در شات دان خردادماه با 
موفقیت انجام گردید. محسن زمانی افزود: با توجه به ناهموار 
بودن طرح اولیه نسوز در استک اجکتور و عدم خروج هوای 
گرم به طور نرمال از اجکتور و جلوگیری از حوادث احتمالی، پس 
از بازرسی و تصمیم مشترک واحدهای تولید و تعمیرات احیا 
مستقیم و نسوز سایر نواحی مبنی بر رفع عیب و بهینه سازی 
واحد  توسط  آن  نسوزهای  قسمت،  این  در  نسوز  ساختار 
تعمیرات نسوز سایر نواحی تخریب و بازسازی مجدد در ارتفاع 
19 تا 27 متری با استفاده از روش های نوین نصب جرم های 
نسوز توسط دستگاه های پیشرفته با رعایت اصول ایمنی و 
اجرای دستورالعمل های مربوط به این عملیات بهینه سازی 
انجام گردید. وی خاطرنشان کرد: با توجه به نام گذاری سال 
جدید در راستای جهش تولید و رفع موانع آن این فعالیت بزرگ 
برای اولین بار در فولاد مبارکه با حمایت مسئولین مربوطه 
)مدیریت های ناحیه آهن سازی، مرکز تعمیرات نسوز، تعمیرات 
مرکزی، کنترل مواد، خرید مواد مصرفی، حمل ونقل، خدمات 
عمومی، ایمنی مرکز و کلیه پیمانکاران تعمیراتی( و تلاش و 
همکاری کارکنان مرکز تعمیرات نسوز و شرکت پیمانکار با 

موفقیت انجام شد.

کمیجانی رئیس کل بانک 
مرکزی شد

اکبر کمیجانی با حکمی از سوی رییس جمهوری، به 
ایران  اسلامی  بانک مرکزی جمهوری  رییس کل  عنوان 
منصوب شد. به گزارش ایسنا، اکبر کمیجانی طی حکمی از 
سوی رییس جمهوری، سمت ریاست کل بانک مرکزی را بر 
عهده گرفت. اکبر کمیجانی دارای مدرک دکتری اقتصاد است 
و از سال 1363، به عنوان استاد اقتصاد کلان دانشگاه تهران 
در زمینه های اقتصاد پولی، اقتصاد کلان و اقتصاد بین الملل 
مشغول به تدریس است. وی در دوران ریاست کلی ولی اله 
سیف و عبدالناصر همتی، به عنوان قائم مقام بانک مرکزی 
مشغول به خدمت بوده و قبل از آن نیز، از سال 1377 تا 
سال 1386 سمت معاونت اقتصادی بانک مرکزی را برعهده 
داشته است. از جمله سوابق اجرایی اکبر کمیجانی می توان به 
تصدی معاونت پژوهشی دانشکده اقتصاد دانشگاه تهران )از 
ابان 1386 تا کنون(، مشاور اقتصادی معاونت امور اقتصادی 
وزارت امور اقتصادی و دارایی )1369 تا 1376( و عضویت 

در هیئت مدیره بانک خاورمیانه )1391-1392( اشاره کرد.

یکی از راهکارهای توسعه کشاورزی استان اصفهان ارتقای 
محصولات سالم و گواهی شده است، زیرا این خطه در کنار 
چالش ها، قابلیت های فراوانی دارد و با تقویت تولید به روش 

مورد اشاره مسیر درآمدزایی و اشتغال هموارتر می شود.
به گزارش ایرنا، تولید محصولات کشاورزی سالم و گواهی 
شده در سال های گذشته جایگاه خاصی بین کشورهای جهان 
پیدا کرده و درآمدزایی چشمگیری از طریق فروش تولیدات 

آن رقم زده است.
استفاده بی رویه از کودهای شیمیایی و سموم دفع آفات در 
کشور و باقی ماندن این  ترکیبات در محصولات سبب شده 
است تا اصلی ترین راهبرد برای توسعه کشاورزی در کشور در 
وهله اول، افزایش سطح سلامت جامعه با اولویت قرار گرفتن 
تولید محصول سالم و در وهله بعد تولید محصول گواهی شده، 

سالم و ارگانیک باشد.
تولید سالم در کشور،  برنامه  اجرای  قانونی  از پشتوانه های 
پوشش  تحت  در  توسعه  پنجم  برنامه  تکالیف  به  می توان 
قرار گرفتن حداقل 2۵ درصد از سطح تولید به محصولات 
سلامت تا پایان برنامه پنجم و نیز ماده 29 قانون افزایش 
بهره  وری در بخش کشاورزی مبنی بر کنترل کیفی، بازرسی 
و صدور گواهی کیفیت برای محصولات کشاورزی و تعریف 

استانداردها و معیارهای فرایند تولید تا عرضه اشاره کرد.
سوق  کشور،  در  سالم  تولید  برنامه  اجرای  از  نهایی  هدف 
داوطلبانه کشاورزان به سمت تولید محصول سالم در کشور 
با استفاده از امکانات غیردولتی است به نحوی که این برنامه 
بطورر داوطلبانه ادامه یافته و کشاورزان به این باور برسند که 
به منظور ایجاد اطمینان  خاطر در مصرف کنندگان باید به تولید 

محصول سالم روی آورده و به عرضه آن در بازار بپردازند.
اما محصول سالم در آیین نامه اجرایی بند »ب« ماده )61( 
قانون برنامه چهارم توسعه، به محصولی گفته می شود که 
عاری از عناصر و ترکیبات سمی  و آلاینده بوده یا با رعایت 
حداکثر باقی مانده مجاز )mRLs( تولید شده باشد، با استناد به 
این تعریف می توان گفت محصول سالم یا می تواند ماحصل 
اعمال دستورالعمل ها و روش های تولید ارگانیک )کشاورزی 
زیستی( باشد که در این حالت عاری از عناصر و ترکیبات 
اطلاق  ارگانیک  محصول  آن  به  و  است  آلاینده  و  سمی  
می شود یا محصول به دنبال اعمال سایر دستورالعمل ها و 
روش های تولیدی به دست آمده باشد و عناصر سمی  و آلاینده 
در آن کمتر از حداکثر باقی مانده مجاز باشد که یکی از این 
دستورالعمل ها »good agRicuLtuRaL PRactices« یا 
عملیات خوب کشاورزی حداکثر باقی مانده مجاز است که به 

تولید محصول gaP منتهی می شود.
در دنیا استانداردهای معتبری در سطوح ملی، منطقه ای و 
بین المللی برای عملیات خوب کشاورزی تدوین شده است 

و ایران نیز از این حرکت جهانی استقبال کرده و با تأکید 
بر اعمال استانداردهای کنترل کیفی تولیدات و فرآورده های 
کشاورزی در تدوین قوانین برنامه پنجم توسعه، گام  های اولیه 
را در این مسیر با تدوین استانداردهای ملی تولید محصولات 
کشاورزی بر اساس عملیات خوب کشاورزی برداشته است. از 
سوی دیگر، از آنجایی که ملاک عمل و شاخص تشخیص 
در  آلاینده ها  باقی مانده  میزان  آزمون  و  محصول  سلامت 
است،  مجاز  حدود  با  آن ها  انطباق  کشاورزی ،  محصولات 
یکی دیگر از اقدامات خوب صورت گرفته توسط وزارت جهاد 
کشاورزی و سازمان ملی استاندارد ایران، تدوین حدود مجاز 
باقی مانده سموم و آفت کش ها و فلزات سنگین در محصولات 

کشاورزی به صورت استانداردهای ملی است.
در این پیوند، رییس گروه محیط زیست و سلامت غذا سازمان 
جهاد کشاورزی استان اصفهان اظهارداشت: طرح های مرتبط 
با محصولات گواهی شده و سالم از سال 9۵ به طور رسمی 
در استان کار خود را آغاز کرد و در آن زمان حدود یک هکتار 
از زمین های کشاورزی این خطه به این شیوه اختصاص یافت.

مرجان نکوخو در گفت و گو با ایرنا افزود: در طول سال ها 
فعالیت مستمر میزان مساحت کشاورزی استان اصفهان در 
محصولات گواهی شده و سالم به یک هزار و ۵00 هکتار 

افزایش یافت.
وی ادامه داد: تولید محصولات گواهی شده و سالم در استان 
اصفهان اکنون به حدود 2۵ هزار تُن رسیده است که شامل 
شهرستان   21 در  گلخانه ای  و  باغی  زراعی،  محصولات 

می شود.

جهاد  سازمان  غذا  سلامت  و  زیست  محیط  گروه  رییس 
کشاورزی استان اصفهان گفت: تعداد محصولات گواهی شده 
و سالم در استان اکنون به بیش از 20 گونه شامل زراعی، 
باغی و گلخانه ای رسیده است که می توان به سیب زمینی، 
پیاز، گوجه فرنگی، سیب درختی، خرما، انگور، فلفل دلمه ای و 

خیار به عنوان اصلی ترین آنها اشاره کرد.
روش  به  اصفهان  استان  در  محصولات  تعداد  افزود:  وی 
گواهی شده و سالم قابلیت افزایش دارد به این صورت که 
قارچ، انواع سبزی و صیفی جات را می توان از این روش توسعه 
داد زیرا که محصولاتی مانند سبزی دوره رشد کوتاه تری دارد 
و با تولید آن می توان بهره وری را به شدت افزایش داد از سوی 
دیگر محصولات مانند کدو و بادمجان گواهی شده و سالم در 

استان اصفهان قابلیت تولید دارد.
نکوخو تصریح کرد: موضوع نظارت و نمونه برداری از خاک 
و محصولات از جمله فرایندهای تولید به روش گواهی شده 
و سالم هستند که مطابق با دستورالعمل اجرایی خاص جلو 
نوع  این  در  استفاده شده  مقدار سموم  که  آنجا  از  می رود، 
محصولات میزان خاصی باید داشته باشد اندازه گیری دقیق 
از سوی آزمایشگاه های مختلف انجام می شود که از حیث 
محصول سالم و با امنیت غذای بالا از یک سو و حفظ محیط 

زیست شک و تردیدی بر جا نماند.
وی اضافه کرد: استان اصفهان قابلیت های متعددی برای 
توسعه و پیشرفت در صنعت کشت محصولات گواهی شده 
و سالم دارد که خود نقشی اساسی در بهبود صادرات و جذب 

بازارهای دیگر خواهد داشت.

جهاد  سازمان  غذا  سلامت  و  زیست  محیط  گروه  رییس 
کشاورزی اصفهان خاطرنشان کرد: نکته قابل توجه اینکه در 
شرق و غرب و جنوب و شمال استان ظرفیت تولید دارد و به 
دلیل وجود آب و هوای مختلف می توان محصولات گوناگون 

و متنوع را کشت کرد.
نکوخو ادامه داد: ضعف در فرهنگ سازی و شناخت بیشتر مردم 
از محصولات گواهی شده و سالم چالش اصلی این عرصه به 
شمار می رود زیرا تا وقتی شناخت مناسب از محصولات و 
مزایای آن وجود نداشته نمی توان مشتریان را برای استفاده از 

این نوع تولیدات تشویق و ترغیب کرد.
رییس گروه محیط زیست و سلامت غذا جهاد کشاورزی 
اصفهان اضافه کرد: بازاریابی و فروش به عنوان رکن اصلی 
درآمد زایی در حد مطلوب خود محقق نشده است و این امر 
می طلبد که با همکاری دستگاه های مرتبط فرهنگ سازی 
کلاس های  تاکنون  ارتباط  این  در  و  گیرد  انجام  مناسب 

آموزشی مختلف برگزار شده است.
جهاد  سازمان  غذا  سلامت  و  زیست  محیط  گروه  رییس 
کشاورزی اصفهان اظهارداشت: با سازمان هایی مانند تعاون 
مذاکره  وارد  و شهرداری  اتحادیه ها، خصوصی  و  روستایی 
شده ایم تا با توسعه غرفه های اختصاصی و ایجاد برچسب ها 
و بسته بندی های خاص این نوع محصولات مشتری های 
بیشتری پیدا کند و عرضه محصولات با روند بهتری انجام 

شود.
نکوخو تصریح کرد: همکاری مستمر نهادهایی مانند سازمان 
از  استفاده  و  زیست  محیط  و  فاضلاب  و  آب  دارو،  و  غذا 
آزمایشگاه های آن ها از یک سو و تامین اعتبار برای توسعه 
محصولات گواهی شده و سالم راهکارهای دیگر پیشرفت 

این عرصه محسوب می شود.
همچنین استاد مرکز تحقیقات کشاورزی و منابع طبیعی استان 
اصفهان در این ارتباط گفت: در کشور تولید هشت محصول 
به صورت ملی به روش گواهی شده و سالم دنبال می شود 
نوع  این  تعداد  بیشتر  اقدامات  و  برنامه ریزی  با  می توان  و 
محصولات را افزایش داد البته بازاریابی خوبی در این خصوص 
و وجود ندارد و با وجود اینکه در تولید می توان ظرفیت ها را 
افزایش داد اما باید در کنار آن زنجیره ارزش یا حضور موثرتر 
در بازار را بهبود بخشید تا از طریق آن به درآمدزایی مطلوب 

دست پیدا کنیم.
مسعود ترابی افزود: در مباحث آموزشی و فرهنگ سازی باید 
این موضوع را مد نظر قرار داد به این معنا نیست که دیگر 
تولیدات غیر از گواهی شده، مشکل و آلودگی دارند، اما باید به 
این نکته تاکید کرد که ضمانت های خاصی برای محصولات 
گواهی شده و سالم وجود دارد که دیگر محصولات از آن 

بی بهره اند.

   خبر
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در سایت اصفهان امروز اسکن کنید

   خبر

به گزارش روابط عمومی فولاد هرمزگان، مجمع عمومی 
عادی سالیانه صاحبان سهام شرکت فولاد هرمزگان در 
سال مالی منتهی به 30 اسفندماه 1399 روز چهارشنبه 
دوم تیرماه در محل سالن اجتماعات هتل همای بندرعباس 
برگزار شد و با اعلام ۵200 میلیارد تومان سود خالص در 
سال 99 در شرکت فولاد هرمزگان جنوب، سهام داران با 
تقسیم 4۵0 ریال به ازای هر سهم موافقت کردند. بنابر این 
گزارش، این مجمع که ریاست آن را غلامرضا طاهری به 
نمایندگی از شرکت فولاد مبارکه اصفهان بر عهده داشت، 
با گزارش فعالیت های هیئت مدیره شرکت فولاد هرمزگان 
توسط عطاالله معروفخانی مدیرعامل این شرکت آغاز شد. 
عطاالله معروفخانی مدیرعامل شرکت فولاد هرمزگان در 
این مجمع ضمن تأکید بر عملکرد موفق این مجموعه 
عظیم فولادی در سال 1399 و کسب رکوردهای متعدد 
را  موفقیت ها  این  فروش،  و  تولید  مختلف  حوزه های  در 
ناشی از تلاش کارگران دلسوز و مدیران جوان این شرکت 
سرمایه  افزایش  تاریخ  آخرین  به  اشاره  با  وی  دانست. 
قبلی این شرکت که مربوط به دی ماه سال 1398 بود و 
میلیارد  مبلغ 2۵ هزار  به  در آن سرمایه فولاد هرمزگان 
ریال )شامل تعداد 2۵ میلیارد سهم، به ارزش اسمی هر 
سهم 1000 ریال( افزایش یافته بود، افزود: فولاد مبارکه 
اصفهان با دارا بودن 9۵.21 درصد از سهام فولاد هرمزگان 
سرمایه گذاری  صندوق  است.  شرکت  این  برتر  سهام دار 
توسعه توکا نیز 0.81 درصد سهام این شرکت را در اختیار 
دارد. همچنین 0.37 درصد سهام فولاد هرمزگان در اختیار 
شرکت معدنی و صنعتی فولادسنگ مبارکه اصفهان است 
و سایر سهام داران این شرکت نیز سهمی 3.61 درصدی 
در این شرکت دارند. مدیرعامل فولاد هرمزگان در ادامه 
به عملکرد فولاد هرمزگان در بازار سرمایه نیز اشاره کرد 
و گفت: ارزش سهام شرکت فولاد هرمزگان ظرف سال 

گذشته رشدی قابل ملاحظه داشته؛ به گونه ای که ارزش هر 
سهم شرکت در تاریخ 30 اسفند سال 99 به 14 هزار و 990 
ریال رسیده است. این در حالی است که ارزش هر سهم 
شرکت در تاریخ مشابه سال قبل )98( برابر با ۵ هزار و 12۵ 
ریال بوده است. معروفخانی تصریح کرد: میزان سودآوری 
شرکت نیز در سال گذشته افزایشی قابل توجه داشته است؛ 
به طوری که میزان سود عملیاتی فولاد هرمزگان در سال 
ریال  میلیارد  هزار   ۵9 بالغ بر  رقمی  به   )1399( گذشته 
)۵9۵83009 میلیون ریال( رسیده است که این رقم نسبت 
به میزان سود عملیاتی شرکت در سال قبل از آن، رشدی 
فولاد  خالص  است. همچنین سود  داشته  درصدی   2۵۵
هرمزگان در سال 98 برابر 1۵ هزار میلیارد ریال بوده که 
این سود نیز با رشدی 246 درصدی به ۵2 هزار میلیارد ریال 
در سال 99 رسیده است. به این ترتیب سود واقعی هر سهم 
فولاد هرمزگان از رقم 600 ریال در سال 98 به 2 هزار و 

82 ریال در سال 99 ارتقا یافته است. وی خاطرنشان کرد: 
فولاد هرمزگان موفق شد در سال گذشته یک میلیون و 
۵22 هزار و ۵72 تن تختال تولید کند که این رقم نسبت 
به میزان تولید این محصول در سال 98 افزایش 6۵ هزار و 
860 تنی داشت. ضمن اینکه میزان تولید آهن اسفنجی در 
این مجموعه نیز ظرف سال گذشته افزایشی بود و در نهایت 
فولاد هرمزگان موفق شد در این سال بالغ بر یک میلیون و 
6۵1 هزار تن از این محصول تولید کند. همچنین شرکت 
فولاد هرمزگان در سال گذشته بالغ بر یک میلیون و 4۵8 
هزار تن تختال را در بازار داخلی و صادراتی کشور به فروش 
رساند. مدیرعامل فولاد هرمزگان افزود: در سال گذشته 
میزان فروش تختال داخلی فولاد هرمزگان به 8۵1 هزار 
تن رسید که این رقم نسبت به میزان فروش داخلی در سال 
98 افزایش 108 تنی داشت؛ این در حالی است که میزان 
درآمد حاصل از فروش شرکت فولاد هرمزگان نیز در سال 

گذشته به 134 هزار میلیارد ریال رسید که این رقم نسبت 
به میزان درآمد این شرکت در سال قبل رشد 119 درصدی 
داشته است. وی یادآور شد: مطابق گزارش ایمیدرو، شرکت 
فولاد هرمزگان با تولید یک میلیون و ۵22 هزار تن فولاد 
در رتبه چهارم تولید فولاد خام کشور قرار دارد و 7 درصد از 
سهم تولید فولاد خام کشور را به خود اختصاص می دهد؛ 
بنابراین فولاد هرمزگان برای افق 1404 هدف تبدیل شدن 
به یکی از بزرگ ترین تولیدکنندگان محصولات فولادی در 
جنوب کشور با توانایی تولید 2 میلیون تن فولاد خام و ورق 
عریض، با گرایش به محصولات ویژه و حضور اثربخش در 
بازارهای صادراتی را دنبال می کند. معروفخانی با اشاره به 
اقدامات این شرکت در حوزه مسئولیت های اجتماعی، یادآور 
شد: این شرکت در حوزه مسئولیت های اجتماعی عملکرد 
قابل توجهی داشت؛ به طوری که در حوزه سلامت استان و 
در زمینه پیشگیری از بیماری کرونا، با تأمین ونتیلاتور، 
اکسیژن، ماسک و اقلام بهداشتی کمک شایانی به استان 
نمود؛ ضمن اینکه کمک به ساخت مدرسه، آزادی زندانیان 
جرائم غیرعمد و همچنین حمایت 16 تیم ورزشی در حوزه 
فعالیت های ورزشی، خدمات ارزنده ای به جامعه پیرامون 
خود ارائه کرده است. وی در پایان افزود: این شرکت بر این 
باور است که به عنوان سازمانی سرآمد، با تولید محصولات 
فولادی، نقش مؤثری در توسعه پایدار اقتصادی، اجتماعی 
و زیست محیطی منطقه جنوب کشور ایفا خواهد کرد. گفتنی 
است در این مجمع عمومی، ضمن تصویب صورت های 
مالی و انتخاب مؤسسه حسابرسی دش و همکاران به عنوان 
مؤسسه  و  اصلی  قانونی  بازرس  و  مستقل  حسابرس 
حسابرسی رازدار به عنوان حسابرس علی البدل برای سال 
مالی منتهی به 1400/12/29، روزنامه های دنیای اقتصاد 
و صمت نیز به عنوان روزنامه های رسمی شرکت انتخاب 

شدند.

دست یابی به 5۲۰۰ میلیارد تومان سود خالص توسط فولاد هرمزگان 

قرار است جریان متناسب سازی حقوق بازنشستگان که 
طی چند سال اخیر در مورد آن اقدام شد، به زودی در قالب 
به  بازنشستگان  حقوق  سازی  دائمی شدن همسان  لایحه 
مجلس ارائه و تصویب شود که طی آن حداکثر فاصله حقوق 
بازنشسته ها با شاغلان تا حداکثر 10 درصد دائمی خواهد بود.

به گزارش ایسنا، از چندی پیش نوبخت - رئیس سازمان 
برنامه و بودجه - قول هایی در رابطه با ارائه لایحه ای به 
مجلس برای قانون شدن متناسب سازی حقوق بازنشستگان 
نهایی شدن لایحه  از  اعلام خود  ترین  تازه  در  و  بود  داده 
مربوطه در دولت و ارائه آن به مجلس در روزهای آینده خبر 

داده است.
 ماجرای متناسب سازی حقوق بازنشستگان به ماده 30 
قانون برنامه ششم توسعه بر می گردد که تاکید دارد دولت 

مکلف است بررسی های لازم جهت برقراری عدالت در نظام 
پرداخت، رفع تبعیض و متناسب سازی دریافت ها و برخورداری 
از امکانات شاغلین، بازنشستگان و مستمری بگیران کشوری و 

لشکری سنوات مختلف را انجام دهد.
 بر این اساس، طی بودجه های سنواتی در چند سال اخیر 
اقداماتی در این رابطه صورت گرفت و با پیش بینی منابع طی 
هر سال جریان متناسب سازی حقوق بازنشستگان کشوری 

و لشگری و البته تامین اجتماعی در دستور کار قرار گرفت.
این روند از پایان سال 1398 پررنگ تر و در سال گذشته 
قرار بر همسازی حقوق بازنشسته ها تا 90 درصد میانگین 
حقوق شاغلان همتراز شد و سازمان برنامه و بودجه وعده داد 
که آن را از نیمه دوم سال اجرایی کند و بر همین اساس با 
موافقت هایی که در دولت صورت گرفت همسان سازی در 

دستور کار قرار گرفت؛ به طوری که بر اساس مصوبه هیات 
تامین  بازنشستگی کشوری و سازمان  دولت صندوق های 
اجتماعی نیروهای مسلح مکلف شدند علاوه بر امتیازات شغلی 
از محل منابع داخلی و سایر منابع حاصل از سرمایه گذاری 
های خود و همچنین منابعی که در بودجه پیش بینی شده 
نسبت به برقراری عدالت در نظام پرداخت و متناسب سازی 
حقوق بازنشستگان و مستمری بگیران تحت پوشش خود با 
90 درصد میانگین حقوق مشمول کسور بازنشستگی شاغلین 
هم طبق مشترک صندوق متناسب با سنوات خدمت از نیمه 

دوم سال اقدام کنند.
اما در سال جاری جریان متناسب سازی حقوق بازنشستگان 
به این نحو مطرح بود که دولت آن را با ارائه لایحه ای به 
مجلس به قانون تبدیل کند، بر این اساس سازمان برنامه و 
بودجه با تشکیل کارگروهی پیش نویس لایحه را آماده و 
چندی پیش به دولت ارائه کرد و اکنون رئیس سازمان برنامه 
و بودجه می گوید که لایحه مربوطه در دولت نهایی شده و 

احتمالا در روزهای آینده به مجلس ارائه خواهد شد.

دلیل این اقدام این است که آنچه برای متناسب سازی 
حقوق بازنشستگان پیش بینی شده به قانون تبدیل و جریانی با 
ثبات بوده و در دستور کار دولت ها قرار گیرد تا فاصله حداکثر 
10 درصدی بین حقوق بازنشستگان و شاغلان رعایت شده و 

به یک قانون دائمی تبدیل شود.
این در حالی است که در سال 1398 که جریان متناسب 
رفته،  پیش  تری  به طور جدی  بازنشستگان  حقوق  سازی 
با  کشوری  و  لشگری  بازنشستگان  حقوق  متوسط  تاکنون 
افزایش 120 درصدی به حدود 7.2 میلیون تومان و متوسط 
حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی با رشد 138 درصدی به 

پنج میلیون تومان رسیده است.
در رابطه با حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی در سال 
گذشته با وجود تخصیص منابع برخی موانع وجود داشت و 
به روال بازنشستگان لشگری و کشوری پیش نرفته بود اما 
آنچه مسئولان می گویند بیانگر تخصیص منابع برای پیگیری 
در سال جاری  اجتماعی  تامین  بازنشستگان  جریان حقوق 

است.

حقوق بازنشسته ها محکم می شود

توسعه کشاورزی اصفهان با ارتقای محصولات سالم امکان پذیر است

تولید ۲۵ هزار تنُ محصولات گواهی شده در استان اصفهان
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ورزش
    خبر کوتاه   منهای فوتبال

پرسپولیس به دنبال توافق با 
مدافع سپاهان

 دردســر های پرســپولیس روزبه روز در حال فزونی 
است؛ به غیراز پرونده های خارجی، پرونده شایان مصلح، 
مدافع سپاهان هم برای پرسپولیس دردسرساز شده است. 
بدهکاری های پرسپولیس تمامی ندارد؛ پس ازآنکه خبر 
رسید شکایت گابریل کالدرون، سرمربی سابق این باشگاه 
به مراحل نهایی رسیده و همین امروز و فردا رای جدید 
فیفا علیه باشگاه پرســپولیس اعلام می شود حالا خبر 
رسیده این باشــگاه با شایان مصلح، مدافع سابق خود و 
کنونی باشگاه سپاهان هم به توافق نرسیده است. شایان 
مصلح پیش تر با شــکایت از باشگاه پرسپولیس به دلیل 
دریافت نکردن مطالبات ۵00 میلیون تومانی اش موفق 
شــد پنجره نقل و انتقالات پرسپولیس را ببندد حالا اما 
این باشگاه برای گرفتن مجوز حضور در لیگ قهرمانان 
آسیای فصل بعد نیاز دارد با بدهکارانش به توافق برسد 
و رضایت آن ها را جلب کند. ازاین روی خبر می رسد که 
پرسپولیس به دنبال توافق با مدافع کنونی سپاهان است تا 
دست کم از او تخفیف بگیرد و با پرداخت مطالبات شایان 
مصلح، یکی از پرونده هایی که برایش دردسرســاز شده 

را ببندد.

ادعای عجب روزنامه  پرتغالی 
درباره نیازمند

یک روزنامه پرتغالی مدعی شد پیام نیازمند دروازه بان 
تیم فوتبال سپاهان در اردوی تیم پورتیموننزه حاضرشده و 
تست کرونا داده است. چند هفته پیش بود که رسانه های 
پرتغال از توافق پیام نیازمند دروازه بان تیم سپاهان و تیم 
ملــی ایران با تیم پورتیموننزه پرتغال خبر دادند اما مدیر 
برنامــه این بازیکن مدعی شــد توافقی صورت نگرفته 
و تمرکز نیازمند روی مســابقات لیــگ ایران و بازی در 
سپاهان است. درحالی که انتظار می رفت حضور نیازمند 
در تیم پورتیموننزه به پایان این فصل از مسابقات لیگ 
برتر موکول شــود اما روزنامه »ابــولا« پرتغال خبر داد 
نیازمند روز دوشنبه گذشــته در تمرین این تیم پرتغالی 
شرکت کرده است. طبق ادعای این روزنامه، نیازمند به 
همراه »کارلینوس« و »جونیور« دو بازیکن جدید دیگر 
پورتیموننزه تســت کرونا داده اند. این خبر در شــرایطی 
منتشرشده است که هنوز پنج هفته از مسابقات لیگ برتر 
باقی مانده و سپاهان در بالای جدول به همراه پرسپولیس 

برای رسیدن به عنوان قهرمانی می جنگد.

پیروزی ۳7۰ هزار یورویی 
ذوب در پرونده جنجالی

دادگاه عالی ورزش در حکم نهایی خود در مورد پرونده 
شکایت ذوب آهن از روبین کازان و شکاری، باشگاه روسی 
را به پرداخت 300 هزار یورو به اضافه خســارت تاخیر و 
هزینه های دادرسی محکوم کرد. رضا شکاری چهار سال 
پیش با ترک اردوی ذوبی ها به روبین کازان پیوســت و 
این انتقال در حالــی رقم خورد که پدیده ذوب آهن تنها 
19 سال داشت و همین موضوع سبب شد تا مدیرعامل 
وقت سبزپوشان اصفهانی پرونده ای را علیه این بازیکن 
باز کند. موضوع پرونده نقــض قرارداد و ترک آن بدون 
دلیل موجه بود. پیش ازاین گفته می شــد که حکمی در 
حدود 100 هزار دلار برای این پرونده صادر خواهد شد اما 
آن طور که در رای نهایی دادگاه عالی ورزش آمده، باشگاه 
روبین کازان و رضا شــکاری به پرداخت 300 هزار یورو 
محکوم شده اند. ضمن اینکه باشگاه روسی باید مبلغی در 
حدود 70 هزار یورو بابت تاخیر و هزینه های دادرسی به 
ذوب آهن بپردازد. این در حالی اســت که اگر باشــگاه و 
بازیکن این رقم را به باشــگاه ذوب آهن پرداخت نکنند، 
علاوه بر جریمه، احــکام انضباطی بعدی را هم متوجه 
خود خواهند دید که طبق قوانین فیفا می تواند شــامل 
کســر امتیاز هم شود. دادگاه cas البته سهم بازیکن و 
باشگاه را جدا نکرده و مشخص نیست که این رقم به چه 
شکلی پرداخت خواهد شد اما پرداخت این جریمه سنگین 

برعهده هردو طرف خواهد بود.

عمر مربیگری در تراکتور 
کمتر از نیم فصل

فیــروز کریمی هفتمین ســرمربی تراکتــور در دو 
فصل اخیر اســت و هیچ کدام از شــش مربی پیش از او 
نتوانسته اند به رکورد 1۵ بازی لیگ برتر )یک نیم فصل 
کامل( برسند. بازهم روی نیمکت تیم های لیگ برتری 
شــاهد تغییر و تحول بودیم و این بار رسول خطیبی که 
خودش در میانه راه از آلومینیوم به تراکتور پیوسته بود، از 
جمع قرمزپوشان تبریزی جدا شد تا یک بار دیگر شاهد 
تغییر زودهنگام سرمربی در تراکتور باشیم و حالا فیروز 
کریمی هدایت این تیم را عهده دار شــده اســت. نکته 
جالب کریمی هفتمین مربی تراکتور طی دو فصل اخیر 
است که هیچ کدام از شش مربی قبل از او نتوانسته اند به 
رکورد 1۵ بازی در لیگ برتر برسند. در این میان ساکت 
الهامی 14 بار حضور روی نیمکت تراکتور در لیگ برتر، 
بهترین رکورد را در جمع مربیان اخیر این تیم داشــته و 
البته توانست این تیم را به قهرمانی جام حذفی برساند. 
حالا باید دید فیــروز کریمی مربی جدید تراکتوری ها تا 
چه زمانی هدایت این تیم را برعهده خواهد داشت که با 
توجه به این روند، به نظر نمی رسد این همکاری هم مانند 
سایر مربیان خیلی دوام داشته باشد. پس از حضور دوساله 
امیر قلعه نویی دیگر هیچ مربی ای نتوانسته در تبریز خیلی 
دوام داشته باشــد و در میان آن ها چهره های بین المللی 
نظیر توشاک و دنیزلی در کنار برخی مربیان جوان نظیر 
یحیی گل محمدی، محمد تقوی، مجتبی حســینی و... 

نیز دیده می شود.

تیرانداز ایرانی در رتبه نخست 
جهان باقی ماند

جواد فروغی در جدیدترین رده بندی فدراسیون جهانی 
تیراندازی در ماده تپانچه بادی همچنان در رده نخست قرار 
دارد. فدراسیون جهانی تیراندازی هرروز در حین مسابقات 
جام جهانی کرواسی جدیدترین رده بندی تیراندازان را منتشر 
می کند. طبق آخرین رده بندی فدراســیون جهانی در 29 
ژوئن برابر هشت تیر جواد فروغی در تپانچه بادی 10 متر در 
رده نخست جهان قرار دارد. او در جام جهانی کرواسی مدال 
طلای این ماده را کسب کرد. فروغی بعد از جام جهانی هند 
نیز در رده بندی فدراسیون جهانی در رده نخست قرار داشت. 
همچنین گلنوش سبقت اللهی در تپانچه بادی در رده نهم و 
در تپانچه 2۵ متر در رده دهم جهان ایستاد و فاطمه کرم زاده 
در تفنگ بادی در رده 12 جهان قرار گرفت. نجمه خدمتی، 
آرمینا صادقیان، فاطمه کرم زاده، هانیه رســتمیان، مهیار 
صداقت و جواد فروغی تیراندازان المپیکی ایران هستند. این 
رنکینگ در پایان آخرین روز ماده های تفنگ و تپانچه )به جز 
تپانچه 2۵ متر مردان( در مســابقات جام جهانی کرواسی 
منتشرشده است. این مســابقات امروز پایان می یابد. جواد 
فروغی، هانیه رستیمان، سجادپور حسینی، وحید گلخندان و 
گلنوش سبقت اللهی در رشته تپانچه و نجمه خدمتی، آرمینا 
صادقیان، فاطمه کرم زاده، پوریا نوروزیان، مهیار صداقت و 
امیرمحمد نکونام اسامی ملی پوشان ایرانی در جام جهانی 
کرواسی به شــمار می روند. شایان ذکر است ماه گذشته در 
جریــان رقابت های تیراندازی قهرمانی اروپا که به میزبانی 
کرواســی برگزاری شد، تیم ملی کشــورمان در ماده های 
تفنگ و تپانچه به صورت مهمان به رقابت پرداختند. در آن 
رقابت ها و در ماده تپانچه بادی آقایان، جواد فروغی تیرانداز 
المپیکی کشــورمان با کســب ۵88 امتیاز شاهکار کرد و 
توانست در مقایسه با نماینده کشور اوکراین که با امتیاز ۵86 
به فینال راه یافت بالاترین امتیاز را کسب کند. همچنین در 
این ماده دیگر تیرانداز کشورمان سجادپور حسینی با ۵79 
امتیاز از ســد نماینده کشور ایتالیا با ۵79 امتیاز گذشت. در 
ماده تپانچه بادی بانوان نیز، گلنوش ســبقت الهی با ۵86 
امتیاز از نماینده کشور روسیه که با ۵81 امتیاز به عنوان نفر 
اول راهی فینال شــد بالاترین امتیاز را کسب کرد و هانیه 
رستمیان با ۵76 امتیاز از نفر هشتم مرحله مقدماتی نماینده 

کشور بلاروس با ۵74 امتیاز رکوردی بالاتر را ثبت کرد.

اعزام پنج رکابزن ایران به 
ترکیه

پنج دوچرخه ســوار ایران به دو مسابقه گرندپری ترکیه 
اعزام می شوند. دو مسابقه گرند پری دوچرخه سواری شنبه 
و یکشــنبه هفته آینده در ترکیه برگزار می شود ازاین رو با 
توجــه به در پیش بودن المپیک، نماینــده ایران به همراه 
چهار رکابزن ایران عازم این مسابقات می شوند. گرند پری 
ترکیه تنها مسابقات تدارک دیده شده برای رکابزن اعزامی 
ایران به المپیک اســت. سعید صفرزاده، محمد گنج خانلو، 
بهنام آرین، حمید پورهاشــمی و امیرحســین جمشیدیان 
پنج رکابزنی هســتند که به این دو مسابقه اعزام می شوند. 
همچنین پس ازاین مسابقات، یک گرند پری هم در بخش 
زنان برگزار می شود که پنج رکابزن دختر ایران قرار است در 
این مسابقه حضورداشته باشند. حضور سمیه یزدانی، ساجده 
سیاحیان، ریحانه خاتونی تقریبا قطعی شده است و دو نفر 
دیگر هم براساس عملکردشان در مسابقه قهرمانی بانوان 

ایران انتخاب می شوند.

تیم ملی فوتسال در تورنمنت 
هشت جانبه تایلند

تیم ملی فوتســال ایران در تورنمنت هشــت جانبه و 
دوستانه تایلند شــرکت خواهد کرد. این بازی ها با حضور 
تیم های ایران، تایلند، لیتوانی، ازبکستان، مصر، تاجیکستان، 
موزامبیک و کوزوو از ســوم تا هشتم مردادماه سال جاری 
برگزار می شــود. تیم ملی فوتســال ایران امیدوار اســت 
با حضور در این بازی ها به خوبــی برای جام جهانی آماده 
شــود. جام جهانی شــهریورماه در لیتوانی برگزار می شود. 
البته در ماه های اخیر بازی های دوستانه مهمی چون ژاپن 
و اسپانیا از برنامه دیدارهای تیم ملی حذف شده است و این 
به خاطر ناکامی در مذاکرات و شاید کووید 19 بوده است. 
نکته مهم اینکه در تورنمنت تایلند تیم های صاحب سبکی 
حضور ندارند و حضور ایران در این بازی ها بیشــتر به سود 
حریفان تمام می شــود. نکته مهم دیگــر اینکه بازی های 
تایلند یک تورنمنت دوســتانه با حضور هشت تیم است و 
برخلاف خبری که ســایت فدراسیون فوتبال منتشر کرده 
قهرمانی قاره به شمار نمی رود. تا جایی که می دانیم مصر، 
کوزو، موزامبیک، لیتوانی و ... جز تیم های آسیایی به حساب 
نمی آیند. لیتوانی میزبان جام جهانی است که به دنبال کسب 
تجربه از حضور بازی های دوســتانه تایلند است. البته اگر 
منظور حضور تیم هایــی از قاره های مختلف در تورنمنت 
تایلند اســت باید به این نکته مهم اشاره کرد که قهرمانان 

قاره ها در این تورنمنت حضور ندارند.

درآمد میلیاردی والیبال ایران 
از لیگ ملت ها

تیم ملی والیبــال از حضور در رقابت های لیگ ملت ها 
درآمد نسبتا قابل قبولی داشــته است. شاگردان ولادیمیر 
آلکنو در این دوره از بازی های لیگ ملت های والیبال موفق 
به ثبت پنج پیروزی و 10 شکست در کارنامه خود شدند. با 
توجه به قوانین فدراســیون جهانی تیم ایران 4۵ هزار دلار 
از پیروزی هــا و 40 هــزار دلار بابت باخت هایش دریافت 
خواهد کــرد. به این ترتیب درمجموع درآمد والیبال ایران از 
لیگ ملت های 2021 مبلغی حدود 8۵ هزار دلار بود که با 
احتساب قیمت روز دلار حدود دو میلیارد تومان خواهد شد.

سپاهان در هفته بیست و پنجم رقابت های لیگ برتر میزبان 
پنجم  و  بیست  هفته  است.  تبریز  ماشین سازی  فوتبال  تیم 
رقابت های لیگ برتر فوتبال، جام خلیج فارس، امروز با برگزاری 
پنج دیدار پایان می یابد که بر همین اساس سپاهان اصفهان در 
ورزشگاه نقش جهان به مصاف ماشین سازی خواهد رفت. فصل 
جدید رقابت های لیگ برتر به هفته های پایانی خود نزدیک 
شده و سپاهان دریکی از مهم ترین بازی های هفته بیست و 
پنجم میزبان تیم قعر جدولی ماشین سازی تبریز است. دیداری 
حساس و نفس گیر که نتیجه آن علاوه بر دو تیم برگزارکننده، 
برای سایر مدعیان حائز اهمیت بوده و هر نتیجه ای غیر از 

می کند.  سخت تر  را  سپاهان  قهرمانی  زردپوشان،  پیروزی 
سپاهان در حالی آماده مصاف با ماشین سازی می شود که هفته 
گذشته مقابل فولاد خوزستان تن به تساوی بدون گل داده و با 
از دست دادن دو امتیاز حساس صدر جدول را به پرسپولیس 
واگذار کرد. شاگردان نویدکیا در 24 بازی قبلی خود 14 برد، 
هفت تساوی و سه شکست به دست آورده و با اندوختن 49 
امتیاز در رده دوم جدول قرار دارند. در آن سو ماشین سازی که 
اصلی ترین مدعی سقوط به شمار می رود؛ در 24 بازی قبلی 
 1۵ و  تساوی  هشت  کسب  با  و  داشته  برد  یک  تنها  خود 
شکست تنها 11 امتیاز به دست آورده و در قعر جدول رده بندی 

قهرمانی  مدعیان  از جدی ترین  یکی  است. سپاهان  ایستاده 
است، اما تعطیلی های مداوم و طولانی مدت رقابت های لیگ 
برتر باعث شده تا تیم نویدکیا از آمادگی ایده آل خود فاصله 
بگیرد. رقابت های لیگ برتر در فصل جاری با وقفه های مداوم 
و طولانی مدتی مواجه شده و روند فرسایشی لیگ باعث شده 
تا بسیاری از تیم ها نتوانند آمادگی کامل خود را حفظ کنند 
و سپاهان یکی از این تیم ها به شمار می آید. بااین حال تیم 
نویدکیا برای بازی حساس مقابل ماشین سازی شرایط خوبی 
پیکان خط حمله در کنار محبی،  دارد. حضور شهباززاده در 
حسینی و رفیعی سپاهان را در حمله تبدیل به تیمی کاملا 

خطرناک و زهرآلود کرده است. مشکل سپاهان در این بخش را 
می توان زود اغنا شدن مهاجمان این تیم پس از گلزنی دانست. 
در خط دفاعی میانی حضور حاج صفی، کریمی، سلمانی و جلال 
علی محمدی دست نویدکیا را برای چیدن ترکیب دلخواهش 
باز گذاشته و در فاز دفاعی نیز سپاهان باوجود نیازمند، نورافکن، 
کاملًا  شرایط  در  ولسیانی  و  اسماعیلی فر  پورقاز،  مهدی زاده، 
مطلوبی قرار دارد. در آن سو ماشین سازی در فصل جاری یکی 
از ضعیف ترین عملکردهای ادوار مختلف لیگ برتر را از خود 
به جای گذاشته و در قعر جدول لیگ بیستم قرار دارد و کاندیدای 
فاز هجومی  در  ماشین سازی  می آید.  به شمار  اصلی سقوط 
عملکرد خوبی نداشته و خط حمله این تیم در 24 بازی قبلی 
خود، تنها 1۵ گل به ثمر رسانده است که عملکرد فاجعه آمیزی 
به شمار می رود. شاگردان اکبرپور، در خط میانی شرایط قابل 
قبولی دارند و هافبک های این تیم از دوندگی خوبی برخوردار 
هستند و پاشنه آشیل ماشین سازی بدون شک خط دفاعی این 
تیم به شمار می رود؛ ماشین سازی در 24 بازی قبلی خود 38 
گل را دریافت کرده و بدترین خط دفاعی لیگ را در اختیار 
دارد. ماشین سازی شرایط خوبی نداشته و اگرچه ازنظر کیفیت 
مهره ها و توان تیمی نسبت به سپاهان در شرایط نابرابری قرار 
دارد اما بازیکنان این تیم از انگیزه بالایی برخوردار هستند و 
قصد دارند مقابل سپاهان دومین برد خود را به دست آورند 
و همین انگیزه بالا می تواند شرایط را برای سپاهان مشکل 
کند. بااین حال مشکلات اخیر باشگاه ماشین سازی و ترس از 
شکست قطعا ازنظر روحی بازیکنان این تیم را تحت تاثیر قرار 
داده و چالش اصلی اکبرپور بازگردانی روحی بازیکنانش است. 
از طرفی انگیزه بالای هر دو تیم و نیاز مبرم آن ها به سه امتیاز 
بازی، می تواند این دیدار را به یکی از جذاب ترین رقابت های 
هفته بیست و پنجم تبدیل کند. بااین وجود باید منتظر ماند و 

دید که اتفاقات به نفع کدام تیم رقم خواهد خورد.

نگاهی به تقابل حساس امشب سپاهان و ماشین سازی در نقش جهان

حالا وقت آتش بازی است

کاپیتــان باتجربه تیــم ملی فوتبال ایران و باشــگاه 
سپاهان، درباره دیدار تیمش مقابل ماشین سازی، خطاب به 
همبازیان خود، هشدار ویژه ای را داد. آخرین مسابقه هفته 
بیست و پنجم لیگ برتر فوتبال ایران، امشب در ورزشگاه 
نقش جهان اصفهان پیگیری می شود، دوئلی که سپاهانی ها 
برای جبران فاصله امتیازی خود با پرسپولیس و بازگشت 
دوباره بــه صدر جدول و هم چنین جبران مافات دو امتیاز 
حساس ازدســت رفته در دیدار رفت مقابل ماشین سازی 
به میدان می آیند و شــاگردان اکبرپور نیز به دنبال اعاده 
حیثیت خود هستند. ماشین سازی تقریبا سقوطش به لیگ 
یک قطعی شده و شکست مقابل سپاهان می تواند حکم 

ســقوط این تیم را امضا کند، چراکه آن ها از 24 مسابقه 
تنها 11 امتیاز کسب کرده اند و آمار ضعیف ترین تیم تاریخ 
لیگ برتر را به نام خود به ثبت رسانده اند. بااین حال احسان 
حاج صفی کاپیتان باتجربه تیم فوتبال سپاهان خطاب به 
همبازیان خود، از آن ها خواســته تا تیم حریف را علی رغم 
وضعیتی که دارد دست کم نگیرند، چراکه آن ها با استرس 
کمتر و تمرکز بیشــتر به میدان خواهند آمد و این مسئله 
می تواند برای ســپاهان دردسرساز شود؛ همان طور که در 
بازی رفت شــاگردان نویدکیا در تبریز موفق به شکست 
حریف خود نشدند و در دیداری پرماجرا و بحث برانگیز سه 
بر سه مساوی به پایان رسید. احسان حاج صفی درباره دیدار 

با ماشین سازی گفته است: »خیلی ها تصور می کردند که 
ســپاهان آن بازی را به راحتی می برد اما دیدید که نتیجه 
مساوی شد. یا تیم نفت مسجدسلیمان که همه دیدند چه 
تیم خوبی بود و یک مســاوی از ما گرفت. هر چه هم که 
به هفته های پایانی نزدیک تر می شویم بازی ها سخت تر 
می شود.« کاپیتان تیم سپاهان در تکمیل صحبت های خود 
گفت: »ما هم این تمرکز را در هر بازی داریم که بازی به 
بازی پیروز شویم و برویم جلو. حالا یک رقابتی هم وجود 
دارد و امیدوارم که هر تیمی که خوب بازی می کند به حق 
اش برسد. ما تلاشــمان را می کنیم و بقیه اش دست آن 

بالایی است که تصمیم می گیرد.«

باشگاه ذوب آهن با انتشار بیانیه ای تاکید کرد پیروزی 
در پرونده رضا شکاری حاصل اقدام مدیران فعلی باشگاه 
دانســت و نه سعید آذری. سه شنبه شــب گذشته بود که 
پیروزی باشگاه ذوب آهن در پرونده رضا شکاری اعلام شد 
و حالا باشگاه ذوب آهن با تاکید بر این نکته که این موفقیت 
ربطی به مدیران ســابق باشگاه نداشته، با انتشار بیانیه ای 
توضیحاتی در رابطه با چگونگی اعلام این رای ارائه کرده 
اســت که در ادامه می خوانید:»خوشــبختانه تلاش های 
شبانه روزی باشگاه ذوب آهن در ارتباط با احقاق حق خود در 
ارتباط با پرونده رضا شکاری بازیکن سابق تیم فوتبال این 
باشگاه سرانجام به نتیجه رسید، شوربختانه شیرینی پیروزی 
باشگاه ذوب آهن که در نوع خود بی نظیر و درواقع یک رویه  
ماندگار حقوقی برای سایر باشگاه ها و فوتبال ایران اسلامی 
است باخبر نادر ســت برخی رسانه ها )که آن هم ناشی از 

شیطنت اشخاصی معلوم الحال با سوابقی مشخص درزمینه 
ارائه اطلاعات نادرســت و هیاهوی بســیار برای هیچ به 
اصحاب رســانه می باشــد( به کام هواداران این باشگاه 
باسابقه و فوتبال دوستان تلخ گردید. لذا جهت روشن شدن 
حقیقت و آگاهی رسانی صحیح دراین ارتباط به استحضار 
هواداران محترم و جامعه و فوتبال و ورزش کشور می رساند 
که اگرچه شکایت مطروحه باشگاه پرونده رضا شکاری در 
زمان یکی از مدیران اسبق باشگاه در ارتباط با پرداخت حق 
رشد وی به نتیجه رسید؛ اما بحث مهم تر این پرونده نقض 
قرارداد نامبرده بود که از ســوی فیفا رد شد. لذا با پیگیری 
مستمر باشگاه در ماه های اخیر و تلاش وکلای این پرونده 
در خارج از کشور آقایان چیواله و تتمانی زحمات مجموعه 
باشــگاه به سرانجام رســید و پرونده ای که در سال های 
گذشــته رد شده بود دوباره به جریان افتاد و رای دادگاه به 

سود باشگاه ذوب آهن صادر شد. متاسفانه با توجه به شرایط 
فعلی باشگاه ذوب آهن که میراث دخالت ها و شیطنت های 
غیراخلاقی و غیراصولی گذشــته می باشد آنانی که امروز 
بر سرشاخه نشســته بن می برند غافل از این هستند که 
در مجموعه دیر سال و پرافتخار باشگاه فرهنگی ورزشی 
ذوب آهن همه سرنشینان یک قایقیم. مغرضان بدانند که 
پوستین وارونه بر تن حقیقت آن را مخفی نخواهد کرد بلکه 
باعث توجه بیشتر افکار و اذهان پرسشگر و حقیقت طلب 
خواهد شد. تاریخ پرفرازونشیب باشگاه ذوب آهن در بیش 
از نیم قرن حضور موثر و سازنده در ورزش کشور مبین آن 
است که این ققنوس هزار آواز و سبز بال خطه نصف جهان  
همواره و در سخت ترین و سیاه ترین روزها نیز از خاکستر 
خود بر خواهد خواست و بار دیگر بر آسمان ورزش میهن 

عزیزمان تکیه خواهد زد.«

هشدار ویژه احسان حاج صفی به سپاهانی ها

کنایه مدیران باشگاه ذوب آهن به سعید آذری

وینگر تیم فوتبال ســپاهان تاکید کرد که تساوی برابر 
فولاد شــانس قهرمانی آن ها را در لیــگ برتر کم نخواهد 
کرد. محمدرضا خلعتبری درباره تســاوی بدون گل تیمش 

مقابل فولاد خوزســتان در اهواز اظهار داشــت: فولاد جزو 
تیم هــای خوب و باکیفیت لیگ اســت و می دانســتیم در 
اهواز کار ســختی داریم، به ویژه اینکه باید در یک گرمای 
وحشــتناک به میدان می رفتیم. با توجه به شرایطی که در 
جدول داریم به چیزی جز برد فکر نمی کردیم، ولی درنهایت 
بازی مساوی شــد. وی در پاسخ به این پرسش که آیا این 
تساوی شانس ســپاهان را برای قهرمان کم نخواهد کرد، 
گفــت: من این طور فکر نمی کنم و این تســاوی نمی تواند 
شــانس قهرمانی ســپاهان را کم کند. به هرحال بازی های 

دیگری هم باقی مانده و تمام هدف ما این است که بتوانیم 
امتیازهــای لازم را بگیریم و درنهایــت قهرمان لیگ برتر 
شویم. ما نباید تمرکزمان را از دست بدهیم و مهم این است 
که بتوانیم دربازی های بعدی به آن 
چیزی که می خواهیم دســت پیدا 
کنیم. وینگر تیم فوتبال ســپاهان 
اینکــه برخی  اصفهــان در مورد 
شــانس قهرمانی پرســپولیس را 
بیشتر می دانند،  به سپاهان  نسبت 
پرسپولیس هم  خاطرنشــان کرد: 
قابل احترامی اســت،  تیم خوب و 
ولی واقعیت این است که نمی توان 
فوتبــال را پیش بینی کرد و فاصله 
امتیازهای دو تیم هم بســیار کم 
است. فکر می کنم تا هفته آخر این 
رقابت ادامه داشته باشد و امیدوارم 
درنهایت سپاهان تیمی باشد که جام قهرمانی را بالای سر 
می برد. خلعتبری راجع به دیدار تیمش برابر ماشین سازی که 
به احتمال فراوان یک برد قابل پیش بینی را برای شاگردان 
نویدکیا به همراه خواهد داشــت، گفــت: من چنین نظری 
ندارم. ما اصــلا به این موضوع فکــر نمی کنیم که برد ما 
در این بازی قطعی اســت. در فوتبال چیــزی را نمی توان 
پیش بینی کرد و قطعا ماشین سازی هم می خواهد مقابل ما 
برای دفاع از اعتبار خودش بازی کند. ما بازی بسیار سختی 

داریم و به هیچ عنوان نباید حریف را دست کم بگیریم.

تصمیم نهایی فدراســیون فوتبال درباره اســکوچیچ، 
موجی از نظرات و بحث های تــازه را پیرامون خود ایجاد 
کرده اســت. چهار پیروزی متوالی در مرحله اول مقدماتی 

جام جهانی کافی بــود تا تیم ملی 
با اســکوچیچ و مشت گره کرده اش 
راهی مرحلــه نهایی مقدماتی جام 
جهانی شود و فدراسیون نیز تصمیم 
بگیرد تا با این سرمربی کروات کار 
را ادامه دهد. تصمیم فدراسیون البته 
کمی دیرتر و بــا تاخیر دوهفته ای 
گرفته و اعلام شد تا مشخص شود 
تیــم ملی ایران تغییــری در رأس 
کادرفنی اش نخواهد داشــت و با 
همان تیم قبلی به استقبال رقبای 
بزرگ تــر می رود. تیمی که عراق و 
بحرین را در خارج از خانه زمین گیر 
کرد و صدرنشین شد، در شرایطی 

پــای به مرحله نهایی خواهد گذاشــت که تیم ملی ایران 
دو دوره متوالــی با کارلوس کی روش به جام جهانی رفت 
و همین موضوع سبب شــده تا فوتبال دوستان به چیزی 
جز گرفتن بلیت جام جهانی 2022 قطر با اسکوچیچ فکر 
نکنند؛ نکته ای که شاید فشاری مضاعف روی بازیکنان و 
کادرفنی به وجود بیاورد. تصمیم فدراســیون فوتبال ایران 
برای ادامه کار با اســکوچیچ در حالی گرفته شــد که در 
محافل فوتبالــی بحث وجدل درباره آینده تیم ملی به اوج 

خود رســیده بود. گروهی اعتقاد داشــتند که تیم ملی با 
همین کادر باید ادامه دهد و دلیلی برای تغییر وجود ندارد 
اما برخی دیگر معتقد به اســتخدام سرمربی اسم ورسم دار 

برای تیم ملــی بودند. آنچه تردیدها درباره تصمیم نهایی 
فدراســیون را افزایش داده بود، صحبت های شهاب الدین 
عزیزی خادم در لحظه ورود ملی پوشان به ایران بود. جایی 
که رئیس فدراسیون با ادبیاتی مبهم، تصمیم گیری درباره 
آینده کار با اسکوچیچ را به هیئت رئیسه محول کرد و گفت 
که در این زمینه بی طرف اســت. بااین حال، اکنون فوتبال 
ایران تکلیف نهایی خود برای مرحله بعدی را می داند و کار 

با دراگان اسکوچیچ ادامه خواهد یافت.

 ماشین سازی را نباید 
دست کم گرفت

 تداوم همکاری اسکوچیچ 
در فضایی دوقطبی
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آگهی فراخوان مناقصه عمومی     

شرکت عمران شهر جدید مجلسی

  نوبت اول

بازآی و دل تنگ مرا مونس جان باش
وین سوخته را محرم اسرار نهان باش

حافظ

زادروز مهدی پاکدل بازیگر سینما و تلویزیون زندگی مانند دوچرخه سواری است. برای این که بتوانید تعادل خود 
را حفظ کنید باید همیشه در حرکت باشید.

اینشتین

 آنچه در آسمان ها و زمین و آنچه میان آن دو و آنچه زیر زمین است، فقط در سیطره مالکیّت و فرمانروایی
 اوست. 

6 طه

مناسبتسخن بزرگان یک فنجان آیات نورانی
شعر

مسئول امور كتابخانه فاطمه الزهرا )س( و كتابخانه گویا 
از جزئیات طرح گویا سازی کتب انتشارات سازمان فرهنگی 
اجتماعی ورزشی شهرداری اصفهان در مناسبت های مختلف 

خبر داد.
آذر علوی بابیان این مطلب گفت: کتابخانه گویا سال 
۸۴ تأسیس شــده و از سال ۹۲ به کتابخانه عمومی فاطمه 
الزهرا )س( انتقال پیداکرده اســت. او افزود: کتابخانه گویا 
با ۱۸ هزار نســخه کتاب گویا شــده در سایت نابینایان در 
دسترس این قشر از شــهروندان قرارگرفته و ۵۶۵ عنوان 
کتاب از تولیدات گویا شــده کتابخانه است که افرادی که 
تمایل به دریافت فایل صوتی کتاب ها دارند، با عضویت در 
طرح جامع، می توانند از این فایل ها اســتفاده کنند. او ادامه 
داد: با توجه به اینکه برای گویا ســازی کتاب ها جهت در 
اختیار قراردادن کلیه شهروندان به اجازه ناشر نیاز داریم که 
فرآیند دشــوار و زمان بری است، امسال طرح گویا سازی 

با محوریت بهره برداری از کتاب هایی که از سوی انتشارات 
ســازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی شهرداری اصفهان به 
چاپ رســیده را در دستور کار قراردادیم. او تصریح کرد: در 
این طرح با توجه به مناسبت های مختلف کتاب را انتخاب 
و به صوت تبدیل می کنیم و از طریق شبکه های اجتماعی 
در اختیار علاقه منــدان قرار می دهیم. به گفته او، در هفته 
اصفهان، ســه کتاب بافت قدیمی اصفهــان، آثار و ابنیه 
اصفهان و اصفهان گردشــگری گویا سازی شد. علوی با 
اشاره به گویا سازی کتاب مردی در هامبورگ به مناسبت 
هفتم تیر و شهادت دکتر بهشتی خاطرنشان کرد: این کتاب 
با ۱۷۴ صفحه توســط فاطمه اسلامی نوشته شده و توسط 
فاطمه ســیاح به مدت دو هفته گویا سازی و در دسترس 
علاقه مندان قرار گرفت. گفتنی اســت؛ علاقه مندان برای 
 کسب اطلاعات بیشتر می توانند با شماره ۳۳۳۷۳۱۳۶ تماس

 حاصل کنند.

مرکز آموزش نجوم ادیب وابسته به سازمان فرهنگی 
اجتماعی ورزشی شهرداری اصفهان به برگزاری جشنواره 
ملی ترویج نجوم ادیب یادمان پروفسور احمد کیاست پور 

اقدام کرده است.
مدیــر مرکز نجوم ادیب با اعــلام این خبر گفت: این 
جشنواره به پیشنهاد شــورای علمی مرکز نجوم ادیب در 
راستای پاسداشت زحمات و تلاش های دکتر کیاست پور 
در زمینه علم نجوم و اپتیک و یادمان این شخصیت علمی 
به عنوان یکــی از بنیان گذاران مرکز نجوم ادیب و باهدف 
ترویج علم به ویژه علم نجوم برنامه ریزی شده است. مهری 
نقوی اظهار داشت: دانشــگاه صنعتی اصفهان، دانشگاه 
اصفهان و باشــگاه های فرهنگی ورزشــی فولاد مبارکه 
اصفهان و ذوب آهن اصفهان ازجمله حامیان اصلی جشنواره 
ملی ترویج نجوم هستند. او با اشاره به اینکه جشنواره ملی 
ترویج نجوم در دو بخش فراخوان مقالات علمی و عکس 
نجومی برگزار می شــود، افزود: بخش فراخوان مقاله های 
علمی محورهای موضوعی شــامل موضوعات خورشید 

و منظومه شمسی، نجوم رصدی، علم و فناوری فضایی، 
سیارات فراخورشــیدی، اختر فیزیک، اخترزیست شناسی 
و کیهان شناسی است. او با اشاره به محورهای موضوعی 
بخش عکاســی ادامه داد: آسمان شب یا نمای باز، عمق 
آسمان و منظومه شمسی ازجمله بخش های مسابقه عکس 
نجومی است که علاقه مندان می توانند آثار خود را تا پایان 
www.nojoum. شهریورماه ســال جاری به آدرس

esfahanfarhang.ir ارســال کنند. او گفت: داوری 
آثار در ماه مهر و آبان انجام می شود که پس از انجام داوری، 
آثار راه یافته به مرحله نهایی در روزهای ۱۶، ۱۷ و ۱۸ آذرماه 
در فضای مجازی اعلام می شوند. نقوی خاطرنشان کرد: 
جشنواره ملی ترویج نجوم ادیب به عنوان نخستین جشنواره 
کشــوری در موضوع نجوم، در روز ۱۸ آذرماه با اعلام آثار 
برگزیده به ایســتگاه آخر خواهد رسید و مقررشده که این 
جشــنواره سالانه در مرکز نجوم ادیب برگزار شود. گفتنی 
است؛ علاقه مندان برای کسب اطلاعات بیشتر می توانند با 

شماره ۳۶۶۸۳۵۳۵ تماس حاصل کنند.

مســن ترین داوطلب کنکــور 1400 متولد 1316 و 
جوان ترین داوطلب کنکور متولد 1387 است.

به گزارش ایمنا، در کنکور امسال یک میلیون و 111 
داوطلــب ثبت نام کردند که از این تعداد 662 هزار و 114 
داوطلب از قشر بانوان هستند به عبارت دیگر بیش از ۵9 
درصد داوطلبان کنکور امســال را زنان تشکیل می دهند 
و حــدود 449 هزار و 704 داوطلب )حدود 40 درصد( نیز 
مرد هستند. بر اســاس اعلام سازمان سنجش آموزش 
کشور، مسن ترین داوطلب کنکور 1400 متولد سال متولد 
تیرماه 19 تیر 1316 از استان اصفهان است که در گروه 
علوم تجربی شرکت کرده است؛ این داوطلب مرد است. 
جوان ترین داوطلب کنکور 1400 متولد 11 مرداد 1387 
از اســتان خراسان شمالی شهرســتان بجنورد است که 
این داوطلب زن بوده و در گروه آزمایشــی علوم تجربی 
ثبت نام و شرکت کرده است. همچنین برای کنکور امسال 
یک میلیــون و 367 هزار و 931 کارت ورود به جلســه 
صادرشده اســت. در گروه آزمایشی علوم ریاضی و فنی 
142 هزار و 62 کارت ورود به جلسه صادر شد که ۵0 هزار 
و ۵۵7 کارت برای بانوان و مابقی کارت ها برای داوطلبان 
مرد صادرشــده است و این آزمون پنجشنبه_ 10 تیرماه 
_برگزار خواهد شد. در گروه آزمایشی علوم انسانی 370 
هزار و 112 کارت ورود به جلسه صادرشده است که از این 
تعداد 219 هزار و 9۵ کارت برای زنان و مابقی به مردان 
اختصاص می یابد و آزمون نیز در صبح روز پنجشنبه_ 10 
تیرماه _برگزار می شود. در گروه هنر نیز 12۵ هزار و 121 
کارت صادرشده است که 87 هزار و 326 کارت برای زنان 
و 37 هزار و 79۵ کارت برای مردان اســت و این آزمون 
صبح امروز چهارشنبه_ 9 تیرماه _در حال برگزاری است. 
در گروه تجربی نیز ۵۵4 هزار و 860 کارت صادرشده که 
3۵7 هزار و 97۵ داوطلب زن و 196 هزار و 88۵ داوطلب 
نیز مرد هستند و این آزمون صبح جمعه_ 11 تیرماه _در 
حوزه های امتحانی برگزار می شود. تعداد کارت های ورود 
به جلسه گروه آزمایشی زبان های خارجی نیز 17۵ هزار 
و 776 کارت اســت که زنان با دریافت 113 هزار و ۵99 
کارت بیشترین داوطلبان این گروه آزمایشی هستند که 
این آزمون صبح روز شنبه به عنوان آخرین بخش کنکور 

1400 برگزار خواهد شد.

روسیه چاپگر دی ان ای 
می سازد

روسیه تصمیم دارد یک چاپگر دی ان ای مخصوص 
خود بسازد و احتمالا در 2024 میلادی آن را رونمایی کند.

به گزارش مهر به نقل از اسپوتنیک، محققان روس 
در سیبری مشغول توسعه نخستین چاپگر دی ان ای این 
کشور هستند. به گفته دانشگاه ایالت تومسک پیش بینی 
می شود نمونه اولیه این دستگاه در 2024 میلادی رونمایی 
شود. آلکسی ســازونوف هماهنگ کننده مرکز پزشکی 
زیســتی و فناوری زیستی دانشگاه تومسک در بیانیه ای 
دراین باره اعلام کرد: چاپ زیستی ژن یکی از جدیدترین 
تحولات حوزه علمی است. پیشگامان این حوزه نیز آمریکا 
و چین هستند. برخلاف سیستم های معمول ترکیب کننده 
دی ان ای در جهــان، تعداد اندکی سیســتم برای چاپ 
بخش هایی از دی ان ای با عملکرد مناسب وجود دارد. این 
نوع دستگاه ها در بازار فروخته نمی شوند و فقط می توان 
سرویس های آن ها را خرید؛ بنابراین برای کشورمان حیاتی 
است که سیستم چاپ دی ان ای مخصوص خود را داشته 

باشیم.

گویا سازی کتب انتشارات سازمان 
فرهنگی اجتماعی ورزشی

یادمان پروفسور کیاست پور با جشنواره ملی 
ترویج نجوم ادیب

مسن ترین داوطلب 
کنکور 1۴۰۰ اهل استان 

اصفهان است

هنرمندان بسیاری باعلاقه و امید فراوان به حرفه کاغذ 
دست ساز روی آورده اند، اما تلاش های بسیارشان برای دایر 
کردن کارگاه مناسب و دستیابی به فروش انبوه نتیجه نداده 

است.
به گزارش باشــگاه خبرنگاران جوان، کاغذ دست ساز از 
هنر های فراموش شده ای است که احیای آن ضرورت دارد، 
کاغذ دست ساز برای کتابت، نگارگری و مرمت نسخ خطی 
قدیمی کاربرد دارد و نسبت به کاغذ های معمولی از دوام و 
ماندگاری بالایی در برابر گذر زمان و عوامل طبیعی برخوردار 
است. هرچند که هنرمندانی همچنان در این حوزه کم وبیش 
فعالیت دارند؛ اما بیشتر آنان به دلایلی ازجمله نبود کارگاه ثابت 
و مناسب، مشکلات اقتصادی و حمایت نکردن مسئولان 
موفق به تولید انبوه نشده اند که درنتیجه یا موجب کار آن ها 
متوقف شده اســت و یا تولید محدود و کمی دارند، این در 
حالی است که متقاضی برای این هنر بسیار است و می توان 
با احیای این هنر و حمایت از آن از کاغذ وارداتی بی نیاز شد 
و حتی شاهد صادرات این محصول هنری باشیم. به همین 
بهانه به گفتگو با هنرمندان اصفهانی که در این زمینه فعالیت 
داشتند پرداختیم تا بیش تر از اهمیت این هنر و مشکلات سد 

راهشان مطلع شویم.
Á  مهیا نشدن کارگاه مناسب سبب ناکامی در

تولید کاغذ دست ساز
نرگس کریمی هنرمند کاغذ دست ســاز و پاپیه ماشه 
با اشاره به اینکه از ســال ۱۳۸۳ برای به سرانجام رساندن 
پایان نامه کارشناسی خود به حرفه کاغذ دست ساز روی آورد، 
گفت: بااینکه تلاش بســیاری کردم، اما به دلایلی همانند 
همکاری نکردن کتابخانه ها و موزه ها، مهیا نشــدن کارگاه 
مناسب با شــرایط کاغذســازی و افزایش ناگهانی قیمت 
وسایل و دســتگاه ها به ناچار در حوزه پاپیه ماشه شروع به 
فعالیــت کردم. او ادامه داد: در آن زمان مقداری از وســایل 
موردنیاز کاغذ دست ســاز همانند دستگاه پرس را باقیمت 
گزافی خریداری کردم؛ اما افسوس که شرایط فراهم نشد، 
حتی برای مهیا شدن کارگاه مناسب برای کاغذ دست ساز 
به سازمان های مختلفی سرزدم که باوجود تشویق ظاهری 
و اولیه، اقدامی صورت نگرفــت. این هنرمند در خصوص 
اهمیت احیای هنر کاغذ دست ساز، گفت: احیای این هنر و 
تولیدات انبوه کاغذ دست ساز نیاز هست؛ زیرا در رشته هایی 
همانند نگارگری، گل و مرغ، خطاطی، خوشنویسی و حتی 
برای ترمیم کتب نسخ خطی به دلیل کیفیت بالا و مقاوم 
بودن این نوع کاغذ بسیار کاربردی است. کریمی با اشاره به 
مرمت کتب نسخ خطی قدیمی با کاغذ دست ساز، ادامه داد: 
برای مرمت کاغذ های این کتب به کاغذی نزدیک به همان 
کیفیت نیازمندیم و نمی توان کاغذی را که مربوط به دوره 
تیموری، صفویه و یا حتی قاجار هست با کاغذ های امروزی 
مرمت کرد، درحالی که تا جایی که به یاد دارم این نوع کاغذ 
را معمولًا از کشــور های دیگر وارد می کردند. او با اشاره به 
ناکام ماندن تلاش های بسیار در حوزه کاغذ دست ساز، بیان 
کرد: برای ادامه دادن به حرفه کاغذ دست ساز تصمیم گرفتم 
تا با فعالیت در حوزه پاپیه ماشه درآمد حاصل از آن را صرف 
کاغذسازی کنم، ولی آن گونه که انتظار داشتم پیش نرفت به 
دلیل وخیم شدن شرایط اقتصادی صنایع دستی بسیار ضربه 
خورد؛ زیرا مردم باید وضع اقتصادی خوبی داشــته باشند تا 
بتوانند مازاد بر نیاز های اولیه خود خرید کنند؛ البته بیماری 
کرونا هم به مشکلات دامن زد. این هنرمند اصفهانی افزود: 
در زمان شــیوع بیماری کرونا کارگاه های صنایع دستی با 
مشکلات بسیاری ازجمله تعطیلی کارگاه ها، پرداخت اجاره 
کارگاه، حقوق و بیمه کارکنان مواجه بودند که در این میان 

حمایتی حتی اندک از طرف دســتگاه های مرتبط صورت 
نگرفت به جز اداره ارشاد که چند ماه بیمه هنرمندان خودش 
را پرداخت کرد. کریمی گفت: تا قبل از شیوع بیماری کرونا 
در دانشگاه هنر اصفهان این حرفه را تدریس می کردم؛ اما 
با آنلاین شدن کلاس ها به دلیل کاربردی نبودن و فراهم 
نشدن شــرایط کار عملی برای دانشجویان ترجیح دادم تا 
ترم هایی را که به صورت آنلاین بود تدریس نکنم. او بابیان 
اینکه هم اکنون در حوزه پاپیه ماشــه فعال و منتظر روزنه 
امیدی برای فعالیت در زمینه کاغذ دست ساز هستم، اظهار 
کرد: رشته هایی همانند کاغذ دست ساز وجودشان لازم است؛ 
زیرا جزوی از فرهنگ ما محســوب می شوند و در دنیا ما را 
با این فرهنگ و رشته های صنایع دستی می شناسند، بنابراین 
بهتر است دستگاه های مرتبط برای حفظ این رشته ها اهتمام 

ویژه ای داشته باشند.
Á  از تولید کاغذ دست ساز تا خاک خوردن

دستگاه ها
فریبا مجیدی هنرمند کاغذ دست ساز، با اشاره به اینکه از 
سال ۱۳۸۴ تدریس هنر کاغذسازی را در دانشگاه هنر اصفهان 
شروع کرد، گفت: پس از آموزش های بسیار درنهایت در سال 
۱۳۸۷ کارگاه کاغذ دست ساز را راه اندازی کردم؛ اما به دلیل 
اینکه مراحل کاغذسازی ازجمله آماده سازی خمیر زمان بر و 
مشکل است تصمیم به تهیه و سفارش دستگاه هایی همانند 
دستگاه کوبنده ای گرفتم که شاید اولین بار در ایران ساخته 
شد که قابلیت کوبیدن الیاف اصلی همانند کنف، کتان، پنبه و 
پارچه های کهنه را برای تهیه کاغذ داشت. او درباره از دست 
دادن کارگاهش در سال ۱۳۹۶، اظهار کرد: کارگاه کاغذسازی 
را اجاره کرده بودم که سرانجام در سال ۱۳۹۶ صاحب اصلی 
کارگاه، ملکش را درخواست کرد، ازآن پس برای مهیاکردن 
کارگاهی با شرایط مناسب برای کاغذ دست ساز تلاش و از 
طریق میراث فرهنگی برای ادامه کار دریکی از ساختمان های 
قدیمی اقدام کردم. این کارشــناس ارشد حفاظت و مرمت 
آثار تاریخی ادامه داد: متأسفانه باوجوداینکه دومرتبه به اداره 
میراث فرهنگی برای کارگاه درخواست دادم، این امر میسر 
نشد، حتی سال قبل که برای بار دوم درخواست دادم حاضر 
بــودم تا خانه تاریخی مخروبه ای را با هزینه خودم مرمت و 
در آنجا فعالیت کنم، اما به گفته مسئولان، کاربری دیگری 
برای آن خانه در نظر گرفته شده بود. مجیدی در خصوص 
اهمیت کارگاه ثابت برای کاغذ دست ساز، بیان کرد: کارگاه 
کاغذ دست ساز بهتر است تا حد امکان ثابت باشد؛ زیرا علاوه 
بر دشوار بودن جابه جایی وسایل و بستن دستگاه به شکلی 
که کم ترین حجم فشار را داشته باشد، امکان دارد که هنگام 
جابه جایی به وسایل و دستگاه ها آسیب وارد شود که با این 
اوصاف، از زمانی که کارگاه را از دست دادم دستگاه های من 
در انبار گمرک اصفهان خاک می خورد. او با اشاره به اینکه 
باوجود مهیا نشــدن شرایط کارگاه، همچنان به آموزش در 
حوزه کاغذ دست ساز ادامه می دهد، اظهار کرد: امیدوارم زمینه 
به شکلی فراهم شود تا آموزش ها در این حوزه صرفا آنلاین 
نباشد و دانشجویان به صورت حضوری با ساخت کاغذ آشنا 
شوند، حتی من بر این باور هستم که آموزش ها در سطحی 

انجام شود که هرکسی بتواند کاغذ موردنیازش را تولید کند.
Á  دست ســاز کاغذ  صادرکننده  روزگاری 

بودیم و امروز واردکننده ایم
این هنرمند اصفهانی با اشــاره به اینکه در حال حاضر 
کار ســاخت کاغذ دست ســاز را به صورت محدود و خاص 
انجام می دهــد درباره اهمیت این هنر، خاطرنشــان کرد: 
تقاضا برای این هنر بســیار است تا جایی که حتی واردات 
کاغذ دست ســاز به ایران را داریم؛ اما خوب است بدانید هنر 

کتابت و نگارگری ایران به ویژه خوش نویسی با قلم نی است، 
درصورتی که کاغذ های تولیدی در سایر کشور ها به جز ترکیه 
مصارف دیگری دارند و شیوه خطاطی آن ها نیز متفاوت است. 
مجیدی درباره بااینکه آیا در حوزه کاغذ سازی موردحمایت 
مسئولان قرارگرفته یا خیر، بیان کرد: فقط در سال ۱۳۹۵ از 
طرف میراث فرهنگی وامی گرفتم که برای تهیه دستگاه های 
موردنیازم استفاده کردم. او با اشاره به کاربرد مختلف کاغذ 
دست ســاز، گفت: زمانی که کارگاه داشتم برای تولید کاغذ 
دست سازی که به عنوان کاغذدیواری استفاده شود هم تلاش 
کردیم، علاوه بر این برخی از دوســتان برای چاپ دستی، 
کاغذ دست ساز را درخواســت کردند که نمونه سازی های 
ما به خوبی انجام شد، ولی افســوس که کارگاه را از دست 
دادم. این هنرمند اصفهانی در خصوص علت تمدید نکردن 
پروانه کارگاه کاغذسازی خود، اظهار کرد: امسال در صورتی 
می توانستم پروانه کارگاه را تمدید کنم که فضایی را برای 
فعالیت در دســت داشته باشم، ولی متأسفانه فراهم نشد تا 
جایی که حتی تصمیم به فروش دستگاه ها گرفتم؛ زیرا دیگر 
امیدی برایم باقی نماند، اما اگر شرایط برای فعالیت در این 
حوزه فراهم شــود از فروش دستگاه ها صرف نظر می کنم و 
باعلاقه بسیار به این کار می پردازم. مجیدی با اشاره به دوام 
بسیار بالا و تنوع کاغذ های دست ساز ایرانی، تأکید کرد: کاغذ 
دست ســاز ایرانی را مشاهده کردم که حتی پس از گذشت 
۷۰۰ یا ۸۰۰ سال هنوز پابرجا هستند، ما که سازنده کاغذ و 
صادرکننده فن کاغذسازی به کل دنیا بودیم پس می توانیم با 

تدابیری از این فن استفاده بهینه ای را داشته باشیم.
Á  کرونا سبب وخیم شدن وضعیت فروش

کاغذ دست ساز
عادل محمدی هنرمند کاغذ دست ســاز و آماده سازی 
آن برای خوشنویسی با اشــاره به اینکه کاغذ دست ساز را 
به صورت محدود و خاص برای تفنن خود درست می کند، 
گفت: در کنار شــغل اصلی ام حدود ۱۰ ســال است که به 
آماده سازی کاغذ دست ساز برای خوشنویسی هم مشغول 
هستم، پس از ساخت کاغذ، ابری سازی سنتی را روی کاغذ 
انجام می دهم و ســرانجام کاغذ را برای خوشنویسی آماده 
می کنم، شاید اولین نفر در ایران هستم که ابری سازی سنتی 
انجام می دهد. او ادامه داد: تنها مشــکلی که با آن مواجه 
بودم شیوع کرونا بوده است که باعث کاهش متقاضی شد 
کــه درنهایت به فروش من در این زمینــه ضربه زد. این 
هنرمند با اشاره به اینکه نیاز به فضای زیاد از معضلات هنر 
کاغذ دست ساز است، گفت: محیطی باز برای خشک شدن 
کاغذ ها لازم است، اما کسانی که در این حوزه فعال هستند 
این فضا را ندارند، چون محدودیت دارند و ازلحاظ وضع مالی 
نیز توان تهیه این فضا را ندارند. محمدی بابیان اینکه احیای 
این هنر لازم است، عنوان کرد: این نوع کاغذ کاربرد بسیاری 
در زمینه هایی همانند مرمت کتب قدیمی، کتابت و نگارگری، 
همچنیــن ابروباد دارد و هرچقدر افراد بیشــتری به تولید 
کاغذ های سنتی بپردازند به همان میزان کیفیت محصول 
نیز افزایــش می یابد. او اظهار کــرد: در حال حاضر کاغذ 
دست ســاز ۵۰ در ۷۰ سانتیمتر بین ۲ تا ۵ دلار قیمت دارد 
درحالی که تمام منابع لازم برای تولید کاغذ را همانند پنبه، 
ابریشم، پوست درخت توت و نی در دسترس داریم و حتی 
خرید مواد اولیه برای ساخت این کاغذ در سایر کشور ها بسیار 
سخت تر و محدودتر هست. این هنرمند کاغذ ساز با اشاره به 
اینکه اشخاصی از خارج از کشور محصولاتش را خریداری 
می کنند، مطرح کرد: اشخاصی از کشور های خارجی همانند 
امارات متحده عربی، عراق و بلژیک محصولم را سفارش 

می دهند و خرید می کنند. 

هنر کاغذسازی در باتلاق فراموشی

یگان حفاظت میــراث فرهنگی اســتان اصفهان با 
فراخواندن مالک خانه ســتاره دار »حاجی شکری«، مانع 
ادامه تخریب این بنا از داخل شده بود، اما گزارش ها حاکی 
از آن است که درِ این خانه شکسته شده و رفت وآمدهای 

مشکوک به آن، همچنان ادامه دارد.
محمدرضــا زادهوش، یکــی از دوســتداران میراث 
فرهنگی استان اصفهان به ایسنا می گوید: در این سال ها 
در جریــان تخریب بناهایی بــوده ام؛ خانه هایی تاریخی 
که در دعوای میان وراث، تکه تکه می شــود و نمونه آن، 
خانه ای که ادامه خیابــان خلجا یعنی خیابان زاهد در آن 
افتاد. وصــف این خانه را جمال زاده گفته اســت و روی 
نقشه سید رضاخان، ثبت شده، همان هنگام که همه چیز 
تاریخی بوده و تنها خیابان امروزی اصفهان، خیابان خوش 
)طالقانی( وجود داشته، این خانه خانه شاخصی بوده است. 
او ادامه می دهد: خانه دیگر، خانه الفت بود، تلاش کردیم 
آن را به ثبت برســانیم و نمی دانم دقیقاً چه شــد، به ما 
گفتند ثبت شده است؛ اما تخریب شد. ظاهراً صاحبان آن، 
اصفهان نبودند. شورای شهر و مدیران میراث فرهنگی در 

جریان بودند؛ اما تخریب شد. 
شــهرداری هم گفت که ما برای مالکان آن، قوانین 
ســخت گیرانه ای وضع می کنیم، اما چــه فایده؟ تخریب 
شد. زادهوش تصریح می کند که یکی از میراث نادوستان 
در این تخریب نقش داشــت و هرگاه او پیگیری می کرد، 
بنگاه معاملات مســکنی که کلید آن را داشــت به خانه، 
آب می بست. او درباره وضعیت فعلی خانه حاجی شکری 
توضیح می دهد: شــب میلاد امام رضــا )ع( بود. من از 

چهارباغ پایین به بیدآباد رفتم و ســاعت ۱۰ و ۲۵ دقیقه 
بود که به در خانه شــکری رسیدم. کوچه کمی شلوغ به 
نظر می رسید. درِ ورودی خانه تاریخی شکری به گونه ای 
بود که در عین قفــل و زنجیر بودن، گویای رفت وآمدی 
بود، مالکان و یا اشــرار؟ معلوم نیست. قوانین نادرست و 
مجریان نادرســت کاری که آثار تاریخــی را به ویرانه ای 
تبدیــل می کنند و ویرانه ها پایگاه اشــرار می شــود. این 
دوستدار میراث فرهنگی می پرسد: چند عاقل ممکن است 
فردی را کــه پولی دارد و علاقه ای بــه آثار تاریخی، به 
خرید خانه ای تاریخی و شراکت با اداره میراث فرهنگی، 
تشــویق کنند و چند تن حاضر هســتند خانــه آن ها در 
فهرســت آثار ملی، ثبت شــود؟ عبدالرضا عرب بافرانی، 
فرمانده یگان حفاظت میراث فرهنگی استان اصفهان در 
پاســخ به این ســؤال که چــه اتفاقــی در خانه حاجی 
شــکری در حال رخ دادن اســت، اظهار می کند: مسئول 
یگان حفاظت شهرســتان اصفهان بازدیدی از این خانه 
 داشــت و اعلام کرد که هیچ تخریب جدیدی انجام نشده

 است.
 او یادآور می شود که اداره کل میراث فرهنگی استان 
اصفهان نسبت به تخریب این خانه شاکی شده و پرونده 
تشکیل داده و فعلًا کار متوقف شده است. محسن افشار، 
مرمتگر بناهای تاریخی استان اصفهان می گوید: شکستن 
درِ خانه حاجی شــکری و رفت وآمد افراد مشکوک به آن 
عمدی و عادی است؛ مشابه این رفتار را در سایر خانه های 
تاریخی نیز دیده ایم، چون مقدمه ای اســت برای شاکی 
کردن همســایه ها و بعد، مشارکت در تسریع تخریب. او 

معتقد اســت که میراث نادوســتان غیر متعهدی هستند 
کــه به مالکان خانه های تاریخی و ســتاره دار پیشــنهاد 
می دهند برای سریع تر طی شدن مراحل تخریب و سپس 
ساخت وســاز، باید تخریــب از درون را در پیش بگیرند، 
در و پنجره هــا را ببرند، پای بنا آب بــاز کنند، طاق ها را 
پاییــن بریزند و کاری کنند که محــل، به پاتوق معتادها 
و کارتن خواب ها تبدیل شود تا بعد، با شکایت همسایه ها 
راه تخریب هموارتر باشــد. افشار تأکید می کند که ارزش 
خانه حاجی شــکری به قرار گرفتــن در بافت تاریخی و 
هم جواری با خانه های ثبت ملی شــده »طوســی زاده« 
و »مصورالملکی« اســت و نباید اجازه داد که این بافت، 
به ســادگی از دســت برود. این مرمتگر بناهای تاریخی 
می گوید: باید نسبت به مســتند نگاری این خانه ها اقدام 
کرد تا در صورت کارشکنی و تخریب نیز، مالک محکوم به 
بازسازی عین به عین شود بلکه این روند جاری، خاتمه یابد 
 و اندک باقیمانده بافت تاریخی اصفهان از نابودی نجات

 پیدا کند.

کام خانۀ شکری هنوز تلخ است


